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1. On Monday, June 19, 1972, two
days after the break-in of the Demo-
cratic National Committee headquar-
ters, Dean contacted Liddy and Liddy
told Dean the men caught in the Dem-
ocratic National Committee headquar-
ters were Liddy’s men and that Magru-
der had pushed him to do it. Dean
asked Liddy if anyone from the White
House was involved and Liddy told-
Dean no.

2. John Dean testified that on June
18, 1872, one day after the break-in of
the Democratic National Committee
headquarters, “the cover-up was a_l-
ready in effect, in being.” Dean testi-
fied he was in on the cover-up from
the very beginning. Dean concurred
with Senator Gurney that the cover-up
“grew like Topsy, and Dean was a part
of it.” When questioned if he advised
the President of what was going on,
Dean responded that the first time he
ever talked. to the President was Sept.
15, 1972, some three months later.

3. Dean did not meet with the Presi-
dent until approximately three months
after the Democratic National Commit-
tee headquarters break-in. The allega-
tion that Dean informed the President
of an illegal cover-up on Sept. 15, 1972,
is based exclusively on the testimony
of Dean. In testimony before the Sen-
ate Select committee, Dean stated he
was “certain after the September fif-
teenth-meeting that the President was
fully aware of the cover-up.” However,
in answering questions of Senator
Baker, he- modified this by agreeing
that it was an “inference” of his. Later
Dean admitted he had no personal
knowledge that the President knew on
Sept. 15 about a cover-up of Watergate.

4. On May 22, 1973, the President

stated that the bugging and burglary ~

of the Democratic National Committee

- Was a complete surprise and that he
had ‘no prior knowledge that persons
associated with his compaign had plan-
ned such activities. On March 21, 1973,
John Dean told the President that no
one at the White House knew of the
plans to break in the Democratic Na-
tional Committee.

5. H. R. Haldeman and John Ehrlich-
man testified before the Senate select
committee that they did not believe
the. President had. prior ‘knowledge of
the break-in plans. On March 21, 1973,
John Ehrlichman told the President
that, on the basis of information he
had, no one in the White House had
been involved, had notice, had knowl-
edge, participated nor aided or abetted
in any way in the Democratic National
Committee burglary. : o

6. John Mitchell testitied before the
Senate select committee that the Presi-
dent did not know of either the bur-
glary plans or the cover-up. Richard
Moore testified before the Senate se-
lect committee that, as a result of his
meetings with the President and Dean
on March 20, 1973, he concluded that
the President had- no knowledge that
anyone in the. White House was in-
volved in the: Watergate affair and
John Dean told him as they departeqd
that he had never told the President,

7. After the second meeting in Mitch-
ell’s office on Fep, 4, 1972, the modi-

fied Liddy plan was turned down and

Dean concluded the plan was at end.
Dean later met with Haldeman ang ad-
vised Haldeman that the White House
should have nothing to do with any
such activity. Haldeman agreeq.

8. Mdgruder reported to Strachan
that a “sophisticated political intelli-
gence-gathering system” had been ap-
proved. Strachan included this item in
& memo containing approximately 30
other items directed to Haldeman, At-
tached at taph “g» of this report. were
examples of the type information be-

ing developed and identified by the )

code name “Sedan Chair.” Magruder
and Reisner testified “Sedan Chair” in-
volved a disgruntled campaign worker
from the Humphrey Pennsylvania or-
ganization whao passed informa-tion,< to
Committee to Re-Elect the Presidenht.
Porter deemed this activity surrepti-
tious but not illegal.

9. Dean told the President on March
21, 1973, that Haldeman was assuming
that the Committee to Re-Elect the
President had an -Intelligence-gather-
ing operation conducted by Liddy that
was proper. Dean told the President
there wag nothing illegal about “Sedan
Chair”,

10. Political Matters Memo No. 18 was
brepared by Strachan and submitted
to Haldeman on March 31, 1972. On
April 4, 1972, Strachan prepared a talk-
ing paper including the mention of the
“sophisticated intelligence-gathering
operation” for use by Haldeman in a
meeting he was having with Mitchell
on that day. The baper was returned to
Strachan and filed with Memo No. 18
after Haldeman met with Mitchell.

Strachan testified the subject of intel-

ligence gathering was never raised
again by Haldeman. Strachan is cer-
tain none of the Political Matters

Memo had the “P” with a check mark

through the “p» which was the proce-
dure used for memos discussed in that
form with the President.
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11 Haldeman has testified that he
and Mitchell did not discuss intelli-
gence-gathering  activities with the
President on April 4, 1972, and that he
and Mitchell only reviewed with the
President matters relating to the ITT-
Kleindienst hearings and arguments of
regional campaign 'r'esponsibilities.
Haldeman’s notes of the meeting show
no  political intelligence-gathering
operations were discussed. The tran-.
script of April 4, 1972, meeting be-

tween the President, Haldeman and
John Mitchell confirms that there was
no discussion of campaign intelligence-
gathering activities.

12. The President had no knowledge

of an attempt by the White House to -

cover up involvement on the Water-
gate affair. Dean told the President
that there were things Dean knew the
President had no knowledge of.

~13. The testimony of Gray before the
Senate select committee establishes
that the origin of the theory of Centrgl
Intelligence Agency involvement in
the break-in of the DNC was in the
FBI and that Gray communicated the
theory to Dean on June 22, 1972. Dean
confirmed that Gray informed. him on
June 22, 1972, that one of the FBI theo-
ries of the case was that it was a CIA
operation and Dean testified that he
reported . this to Haldeman and
Ehrlichman on June 23. )

14. Haldeman’s testimony before the
Senate select committee confirms that
Dean reported to him the FBI’s con-
cern about CIA involvement, and that
Haldeman in turn reported this to the
President, who ordered Haldeman and
Ehrlichman to meet with the CIA offi-
cials to insure that the FBI investiga-
tion not expose -any unrelated covert
operation of the CIA. The uncertainty
regarding the possibility of uncovering
CIA activities was recognized in a
memo dated June 28, 1972, from Helms
to Walters. S N

15. The President stated on May 22,
1973, that it did seem possible to him
that because of the involvement of for-
mer CIA personnel, the investigation
could lead to the uncovering of covert
CIA operations totally unrelated to the
Watergate break-in. The President
statéd he was also concerned that the
Watergate investigation might- lead to
an inquiry into the activities of the
Special Investigations Unit. Gray testi-
fied that on July 6, 1972, the President
told him to continue to conduct his
aggressive and thorough investigation
of the Watergate affair.

16. The President indicated that he
Wwas unaware that Gray had destroyed
documents found in Hunt’s safe when
told by Henry Peterson on April 17,
1973.

17. Dean did not disclose until No-
vember 2,'1973, while being questioned
by attornéys of the special prosecu-
tor’s office, that he had ‘pétsonally de-
stroyed documents from Hunt’s safe.,

18. The President was unaware prior

to March 21, 1973,.that Magruder and-

Porter perjured themselves to a grand
jury. On April 17, 1973, the President
advised Ehrlichman and Haldeman
against perjury., :

19. John Dean advised the President
on March 21, 1973, of Hunt’s demand
for approximately $120,000 for legal
fees and family support. The President
explored the -option of meeting Hunt’s
demands so as to secure the time
needed to consider alternative courses,
The President was not concerned with
the possible Watergate-related disclo-
sures, but rather which disclosure of
the National Security ' matters Hunt
had been involved in as a member of
the Plumbers.

The President advised Dean that the
would look like a cover-up. At another
money could not he paid because it
point in the conversations the Presi-
dent requested advice as to whether or
not the money should be paid. Later
the President concludes that Hunt will

blow the whistle no matter 'what is
done for him.

20. At the March 21, 1973, meeting

the President, after considering sev-
eral options, seized on. the possibility
of calling a new-grand jury, thereby
delaying Hunt’s sentencing and mak-
ing the immediate bayment unneces-
sary as a means of buying time. Not
once after this option was explored
was there any suggestion that Hunt’s
demand be met.

The concluding page of the “tran-
script of the March’ 21, 1973, morning
Ieeting clearly demonstrates that the

President recognizes that any black-

\mail and cover-up activities then in
progress could not continue.

21. Neither of the barticipants of the
March 21, 1973, morning meeting came
away with any opinion that the Presi-
dent authorized payments to Hunt.
Haldeman concluded that the Presi-
dent rejected payments to Hunt. Dean
testified: “The money matter was, left
very much hanging ‘at the meeting.
Nothing was resolved.” .

22. At the March 21, 1973, morning
meeting, while discussing the  practi-
cality of getting another grand jury,
the President told Dean and Haldeman
to get Mitchell to come to Washington,
50 that Mitchell could meet with
Haldeman, Ehrlichman and Dean.

23. Haldeman and Dean left the
meeting with the President at approxi-
mately 11:55 a.m. on March 21, 1973.
Pursuant to the President’s request

Haldeman called. Mitchell at approxi-

mately 12:30 p.m. and requested Mitch-
ell come to Washington. Dean’s testi-
mony confirms this,

24. On March 21, 1973, Dean had a
telephone conversation with LaRue
concerning ‘Hunt’s request for money,
and Dean suggested LaRue call Mitch-
ell. LaRue called Mitchell in the
early afternoon of March 21, 1973, and

advised Mitchell that he had a request

for $75,000 for Hunt’s legal fees. Mitch-
ell acknowledges that he advised La-
Rue to pay the money for attorney
fees. During the March 21, 1973, late
afternoon meeting with the President,

" Dean denied that he “had spoken to

either LaRue or Mitchell, when in fact
he had spoken to both, .

25. Having received information on
March 21, 197?, of possible obstruction
of justice having taken place following
the break-in of the DNC, the President
promptly undertook ap: ‘investigation

vinto the facts, The record discloses

that the President started his investi-
gation the night of his meeting with
Dean on March 21, as confirmed by
Dean in bhis conversation with the
President on April 16, 1973. At the
meeting with Mitchell and the others
on the Aafternoon of March 22, the
President instructed Dean to prepare ‘a
written repoft of his earlier oral dis-
closures. )

26. Although Dean was instructed to
80 to Camp ‘David and write a report
on March 22,1973, by the President,
Dean denied this and Iater testified be-
fore the Senate Select Committee that
he was never requested to write a re-
port until Haldeman called ‘him after
he arrived at Camp‘David. ‘

27. Just six days after Dean’s disclo-
sures, on March 27, 1973, the President
met with Ehrlichman and Haldeman to
discuss the evidence thus far devel-
oped and how best to proceed. Again
the President stated his resolve that
White House officials should appear
before the grand jury. They confirmeq:

to the President, as Dean had, that no

one at the White House had prior

knowledge of the Watergate break-in.
Ehrlichman told the President that
there wasn’t “a scintilla of a hint that
Dean knew about this.” The President
asked about the possibility of Colson
having prior knowledge and Ehrlich-
man stated that Colson’s response was
“of total -surprise. . . He was totally
non-plussed, as the rest of us.”

28. On April 8, 1973, the President
met with Ehrlichman and Haldeman
on board Air Force One and directed
them to meet with Dean.and urge him
to go to the grand jury. Haldeman and
Ehrlichman met with Dean that after-
noon, and at 7:33 p.m. Ehrlichman re-
ported to the President that Dean indi-
cated he would agree to go before the
grand jury. )

29. Dean did in fact communicate his
intention to testify before the grand
jury to Mitchell and Magruder and
told them he would not agree to sup-
port Magruder’s previous testimon_y to
the grand jury. Thereafter on April 14,
1973, Magruder appeared before the
U.S. attorneys and cooperated with
them fully. .

30. On April 14, 1973, the President
again met with Ehrlichman and Halde-
man to review the results of three
weeks’ investigation and to determine
the future course of action. Based on
Ehrlichman’s report, the President
concluded Mitchell should go before a
grand jury. The President instructed
Ehrlichman to see Magruder and tell
him that he did not serve the Presi.
dent by remaining silent. The Presi-
dent told Ehrlichman that when he
met with Mitchell to advise him that
“the President has said let the chips
fall where they may. He will not fur-
nish cover for anybody.” The President
told Ehrlichman to tell Magruder to
purge himself and tell this whole
_story. : )

31. On April 15, 1973, the President
met with Attorney : General Klein-
dienst. They considered who should be
in charge of the continuing investiga-
tion. The President met with Assistant
Attorney . General Petersen on the af-
ternoon of April 15, 1973, in his EOB
office. At this meeting Petersen indi-
cated there was no criminal case on
Haldeman and Ehrlichman at this

time. Having been told Liddy would
not talk unless authorized by “higher
authority” the President instructed
Petersen to - tell Liddy’s coungel the
President would confirm his urging of
Liddy to cooperate. -

32. The Pregident met with Dean on
the morning. of April 16, 1973, (lis-
cussed: with Dean his resignation, and
advised ‘him-.to he totally trutlifui in
his explanations, ‘The' President asked
Dean not to lie about the President
either. =

At this. same meeting  Dean ex.
‘plained to the President that O’Brien
had been the one who relayed Hunt’s
demand, that Dean had informed Ehr]. .
ichman ang Ehrlichman advised Dean .
to inform Mitchell which Dean did.
Dean told the President that a1] along
he_ had tried to make sure that any-
thing ke passed to the President didn’t
cause the President any personal prob-
lems.

33. On April 27, Petersen reported to
the Pres.ident that Dean’s lawyer was

dent had prior knowledge of the cover-
up pei

. & l

_ 34. On Mareh. 1, 1974, a federa] grand
jury returned an indictment against
Seven individualg charging a1 defend-
ants with one count - of conspiracy in -
VlOlat.iOH of Title'18 U.S.C. Sec. 371 and
chayg_mg Some of the defendantg with
gddmonal charges of perjury, making
talse declarations to a grand jury or
court, making false statements to
agents of the FBI and obstruction of
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dent Nizon, and selected portions of
the committee’s supporting evidence.

White House Transcript of April 4,
1972, 4:13 to 4:50 -D.m.—Oval Office,

President Nizon, Attorney General John

Mitchell and H. R. Haldeman.

P Well John, I hope Yyou had some
time off—that they didn’t bother you
to death with ITT and all that

M No. It was simply ‘wonderful.

P Good (unintelligible). )

M We always enjoy it,-Mr. President.
Oh, Bebe turned that thing up accord-
ing to your formula and

H (Laughter). ‘

M_I tell you, it was just great.

P T told these people around here, 1
said (unintelligible) call Mitchell, 1
said don’t you Bob, and. Of course, I
suppose they had to (unintelligible)
one or two. )

M Well some of them did.

H We didn’t bother you too much? -

M No, not you fellows.

PTI said in the campaign—I said to
hell with the damn campaign. Did you
do any golfing? No?

M Hell, I didn* even care to.

* P Did you fish?

M We fished, and we ‘went out in the
boat with Bebe a couple of times and
had dinner with him two or three
times. )

P I'd Iike' a little consomine. Want
some consomme?

M I'd love some. So it was just abso-
lutely great. We had some of the peo-
ple down from the Committee where

we could spend a couple of days, you
know, with quiet and so :

P Yeah (unintelligible) sort of busy
these days. Try and get the weather,
damn it, if any of you know any prayers,
say them (unintelligible) weather.
Let’s get that weather cleared up. The
bastards have never been bombed _like
they’re going to be bombed this time,
but you've got to have weather.

M Is the weather still bad?

P Huh! It isn’t bad. The Air Force
isn’t worth a I mean, they won’t fly.
Oh, they fly, but they won't—you see
our Air Force is not . ...

H It’s the strangest thing—in World

War II they flew those bombing runs
" all the time and they couldn’t see a
thing.

P I know.

M But they were doing a different
type of bombing then. )

P Strategic bombing and all that—
nevertheless it’s a miserable business.

M Are the Navy pilots as bad?

P-Oh they’re better, but they’re all
under this one command. It’s all
screwed up. We just aren’t going to
talk about it. The weather will clear
up. It’s bound to. When they do, they’ll
hit something—and, theyre a lot of
"brave guys—you've got to say. After
all that POW (unintelligible) that poor
who got shot down. They’re over there
starving on that damned rice. It’s all
right, we’ll give ’em hell. Well the ah,
what are your reflections on the pres-
ent thing. Why don’t we start with
what I told the staff to get the hell off

of the ITT and then get on to politics
which is more interesting, not that
that isn’t—

M But that’s politics—pure and sim-
ple politics, but hopefully we’ll get this
thing. '

P Well, I don’t know if we’ll ever get
out of it— I mean—I think what we
have to face is that it will be investi-
gated by (unintelligible) election as

you get closer to the election of course
it’s extremely, I think that—I think
you might adopt the practice—I think

- you might consider adopting the prac-

tice that after the Democratic Conven-
tion the Republicans will boycott all
investigating committees on the
grounds that they ave politically moti-
vated. How would that be?

MT would think I would go beyond
investigative comimittees. I'd go to
some of the others where you have a fa-
cade

P Harassing.

M Of substance, but

H (Unintelligible). It’s a good idea.

P Yeah—we're going to boycott any-
thing that we think is politically moti-
vated.

H These beople are disgracing
(unintelligible).

P And ah, Republicans just walk off
and say it’s just politically motivated.
Well, at least ITT got ’em confused.

M I would say its quite confusing.
Some of the more enlightened newspa-
per people are beginning to write to
the effect that the Democrats got to
come up with something more than
they’ve come up with or the monkey’s
going to be on their back,

H Manolo, who do you think
(unintelligible).

MS I don’t think S0, sir. .

M Not much Manolo,

MS What they do ig (unintelligible).

M You happen to be right, Manolo.
I was just telling—

(Material unrelated to Presidential
actions deleted)

M You know this little girl—this
Lichtman—the secretary? You know
where she had her bress conference
don’t you—did you notice that? Down
in the law office of the Democrat
Chairman for the Distriet—

P She’s a Democrat?

M Yeah, but the bress conference

was held in the law office of this
(unintelligible) District, Democrat
Chairman, and yet there wasn't any-
thing in the newspapers about it or
why it just so happened.

HorP (Unintelligible).

M Most of the “shakers” are, that’s
for sure. o

P What is your view about the con- :
vention—about all the scares and cries '

I hear about the 250,000 naked kids
that are going to be coming? LB

M Well, Bob and I have just gone
over this and I've had a meeting this
morning with

P Kleindienst told us about it.

M And so forth, ah,it seems to me
there are three factors—number one
was sceaming kids—if you eall them
kids; number two—the ITT Sheraton
business with the television on the ho-
tel all through the Convention; and
thirdly, and equally, if not more impor-
tant, is the fact that the site selection
committee and the people that went
out there to look at that thing did a
God damned poor job. It’s come to the
point where it's going to cost between
2.4 and 2.5 million to put that thing. to-
gether. In addition to that, there’s

H That’s if we just get the. conven-
tion hall apparently? i
- M No, no, this is the whole thing,
this is the whole thing,

H I see, all the hotels and stuff in-
volved.

M Yeah everything; in addition to
that there has to be nine hundred odd
thosand dollars of insulation in that
arena out there, and in addition to that
there’s a

P 'Who (unintelligible)’ this, Wilson
(unintelligible).

M No, I think a ot of our people
closer to us than that were at fault in
not recognizing the limitations of these
facilities. ’

P All right,.

M In addition to that you have your
building trades labor contract coming
up on June 1, out there for negotia-
tions, and they can put the pressure
on your pay board or the rest of it. So,
in view of that we have thought of.the
potential of changing site. We can get
out of there— .

P What ground would you use _for
changing it? . )

M The cost and the uncertainty of
the availability of the facilities, ’

H There’s a real question as- to
whether they can do the construction
on— .

M That’s correct, and the arena out
there is owned by two Canadians, and
they’re just acting tougher than hell.

P All Canadians are tough.

M And, there’s no contract with'them
that covers some of these things;—ah,
so that you're not walking away from
the City of San Diego, you're walking
away )

H You can make a very good case, ,

P How'about San Diegians—how do
they feel?

M1 don’t know, frankly, I believe it
would be mixed emotions. )

H It's mixed, but with all the -taik of
the demonstrators. o

P Lot of people don’t want them
there

H I think a lot of San Diegians

would be very happy to have them go’
away. . o

MTI would think that that would be

the case. (Overlapping conversation)

H Hotels anyway—
P (Unintelligible) you build the faut

that the arena is in trouble, in other
words, you've got to find the cause.
This subject came up before, you know,
you raised it, Bob, and said, well, quy
people are so stupid on public real-
tions that I'm sure the way it would
come out is we went because we didn’t

Continued on Next Page

Continued From Preceding Page

want to stay at the Sheraton where
somebody I understand agred I was
to stay.

‘H No. :

P.I'm not even going to stay any
place in San Diego—I'm staying in San
Clemente, but be that as it may that
was apparently some story that they
had. Well anyway, whatever it was, the
question is whether or not at this point
we could start the talk. It’s awful hot
incidentally, terribly hot.
» H1cdn see that

M Well, we've started this

P Pyt it on the basis that the arena
can’t be finished. Can we do that?

M Yes, as a matter of fact, I was go-
ing to say we’re starting this, program-
ming this, by sending people out to
continue, and I say continue the nego-
tiations with these Canadians because
they don’t want to give us a place for

“lead time in order to get in there to do
" the improvements, ete., ete.
"H Then we could start the cost thing
and then (Overlapping conversation).
‘P I'd just say that the arena would
-not be finished.
! M Well, the cost factor goes in with
. the negotiations because if you don’t
get inte the arena to do the reconstruc-
* tion'by a certain date your cost factors
multiply and multiply and multiply—
so-you- just ‘(unintelligible) the same
factor.. In the meantime, I talked to




Bebe-this morning and a Miami Beach
of course is the logical place.

P:Sure.

H (Unintelligible.)

P:We, if it’s all set up—safe—televi-
sion-—that’s the major consideration.
At least it’s all there. Go to the stupid
dammed place again, and I got a place
to stay:this time I wouldn’t have to
stay in.a hotel.

M - So, Bebe has got this fellow
Myers. '

P Hank Myers.

M Hank Myers, who has the contacts
and so forth, quietly canvassing to see
if the arena and the hotel rooms will
be available.

H This time of year?

M Oh hell, they run a lot of conven-
tions.

P They run a lot of conventions but
they’ll clear them out by that time, It
isn’t really, I've been there in June
and August—we all have—and they do
run conventions, but generally speak-
ing, it’s still more open in the summer
and the rates are lower,

M Of course. '~

H It’s still ridiculous though.

M 'So, if the only negative factors
thatI'see in the change.

' P<lg the admission of guilt in ITT,
right?”' -~ i

MWelL, I think that that will go by
the-'boards. | ;

' P'Mdybe that’s better than just hav-
ing the'damned story rehashed again.

M I'would rather have the—if they
can sell it as an admission of guilt now
than I would have the television cam-
eras on the Sheraton Hotel all through
the convention.

P That’s right. That’s right.

M I'don’t know.

P My theory is—It’s the old story
you know that a good poker player—
cut your losses—get out of the bad box
and get out of it fast.

- M I.don’t know how our friend the
Governor would take this. He might be
damned glad to get the problems out
of the way. I don’t know, but we would
do—

. P.Can’t we—could we have a situa-
tion where-we have a break with the
Canadians. You see what, I mean? Cre-

_ate a conflict with them.

M That what wer're . . .

P And then go out and announce it,
but jts got—if for once we could do
the. PR right—if for once—just one
single solitary time—and keep it out of
Boh Wilson’s hands—and do it right—
but the problem is that the convention
(unintelligible) that is the arena won’t
be ready, the cost is too great, or. ..

M That’s the way we would program
it ) ’

‘P Think it would work?

HSure. I think it would. You're
bound to get some bumps on the other
side? ‘So what? You got a base, a story
—just stick with it—couldn’t get the
arena done—made a mistake in survey-
ing it. It’s all fallen apart.

P You've got to establish that imme-
diately though. This is April, and [the
convention is only five months away,
and s everybody is going, as you
know, 'now that’s going to be ready—

M"Y6u see these negotiations are go-
ing on and what we were proposing to
do is"t6 send a big architect and a
buildef or somebody  else up to have a
confrontation with the Canadians in
Varncotver. :

P'Well let’s do it.

- M 'Well, we want to make sure we
can go to Florida before we break this
pick.

‘H-T"d just soon not have a conven-
tion, but we can’t get away with it.

-M Have an absentee ballot—that’s
what I’d-prefer.

H The Ripon Society is suing us for
improper selection of delegates or
something.. - - :

- P:(Unintelligible.)

‘HWe have something where you
state that (unintelligible) to the Presi-
dent gets eight additional delegates or
something and the Ripon people have
gone to court and some judge has up-
held them on the first round.

P Is that right? Well that’s been
done—been done from the beginning—
I don’t know whether it means any-
thing. )

H I don’t think it does. They don’t
seem to worry about that anymore.

M The fact of the matter is t.hat
there are a few rules that a political
party has control of its convention
and in the past they have ignored even
the state laws that require people to
be plédged for so many ballots and so
forth. They've just ignored them.

" P'Lét me ask you this. Do you think
the, possibilities of major demonstr?-
tiong are less in Florida? It doesn’t
iﬁé%é a'hell of alot of difference any-

way, Tl rather have a demonstration
" 5h Florida than I would in California

anyway. ‘California is a state we have
to “go" for for other reasons. »
V{8l - I ‘think ‘they are infinitely

#MIHRinitely less. - ‘ :

"H-You've got much: better physical
(unintelligible). '

M And‘in addition to that you have
all the Democrats in control in Florida
from the Governor on down—where in
California you have all the Republi-
cans-in control..

» H' (Unintelligible) have demonstra-
tions (unintelligible).

P One story John, whenever you're

. asked about a (unintelligible). You

know, I'm the only one in the whole
outfit that didn’t want to go to Califor-
nia. I was against it all the time.

‘M You wanted to go to Chicago. I
didn’t want you to.

P I did. That's right, but I
(unintelligible).

M No question about it.

P How about Chicago now?

M Daley wouldn't let you in there, I
bet.

POh

H Can’t start from scratch from any-

way now, I don’t think. You've got

M Be very very difficult.

H It would.

M And we have a month between the
Conventions—more than a month in
which

H Clean things up

M To change things enough to make
it look like—assuming that
(unintelligible)

P (Unintelligible) platform in.

M The facilities for crowd control
are so much better in Miami Beach
there.

H And of course the cost is

M And we save LEAA money, we
don’t have to

H Save police money.

P The other point is the Democrats
really fouled up, and the police -and
the rest will feel that they have a re-
sponsibility to be a little bit more re-
strained when we're there, Well, 1
hope you can do it. My idea is—I'd
wait. Obviously we have to get ready—
when it’s ready—I'd say in about 30
days from now. :

M I think we could move in on it be-
fore then

H Faster

M Because we'’re at the point where

P (Unintelligible) no way you could
do it though without being charged be-
cause |of ITT

M Well Herman came out with a
statement today which shows that
ITT’s contribution is down to $25,000. I
just think that the cost of it, the labor
problem, the possibility that you’ll
never get that place in shape

P Yeah

M Ah, added on top—

P Also, we don’t—there’s very little
that we could do to screw up Florida
as a state that we might win, Califor-
nials a toss up anyway you figure it,
It’s a to carry and there’s a nasty inci.
dent that could hurt us, |

M Yep. /

P That’s the point. On the othe
hand, I _don’t think Reagan’s attitude i:
supportive. He wants to carry the
spate. On the other hand, you got to
figure whether or not—these clowns
that want to go there say—oh it would
help s6 much—and aJg that business,

H .(Uvgilixtelligible).

ell—you’ve g double ed
sword there—if everything went goeg
nice and peaceful and you had all
.those 10,000 college kids we were go-
Ing to have out there marching with
their banners and everything was
beautiful—that’q be great.

P Yeah.

M Bqt if you have one of these con-
frontations with a Republican Gover-
hor and a Republican Mayor and Pete

Pitchess is sending in his st
i g ' orm troop-

P Yep.

M Well that’s where the police ar
gomtg 120 come from, you know the;

on’t have enough in S i
handle it. . e Diske o

P (Unintelligi'ble) send Pete Pitch

: es

d_ov_vn~Shgr1ff’s bosse. Those old fart:
riding their horses, Well, T like it but
I' would say that if you just s’cart’ get-

(unintelligible) problem
( L you are hay-
ing with the Canadians. Is that being
dol\nde, V\I/ l}aven’t Seen anything?
ell, it’s all local ?
known locally. o e, g
P The main point is: t i
tionally. Well. ¥ B8 o
H Local too.

hall reagy.

M Well this is the Republican
vention and they wouldn’t be sayinC; ?t
bepause they would, of course, have to
bring that site selection committee
back and they’d have to put out an-
other call and things like that- so it
would. be the Republican Nétional
Committee that’s the party of interest

OK.—Well leaving that subject.

what else is—] uess t p J
sin isn’t it? g oday is Wiscon-

thoughts in connection with thj i
1 ) is -
mary in Wisconsin. Number one, tﬁglt

- there was a clear indication because of

the proliferation that the D

did not have 2 viable nation:‘in g:fl:(i‘l‘is
date when you look at who won in
New Hampshire ang who won in Flo.
rida and who won here and the next
place and secondly, if there was any
winner at all it was Teddy Kennedy,
Now Teddy’s been getting a free ride
but not being drawn into this, and if

bring this up that—
P _Why wouldn’t you say that Teddy
1s going to be the nominee,

M  Yeah, Teddy’s getting

- P Rather than he’s a winner—p
simply say that McGovern’s a stomp-
ing horse for Kennedy and Lucey is
the Kennedy man and it looks like
Kennedy is going to be the winner of

‘the nomination. Looks like Kennedy.

None; of the others have got the horseg
to win it. Smoke him out a little,

M That’s right and then, what I
would hope would come out of it—is
what the Republican National Chair-
man and so forth are saying is that the
reporters will be going to these other
candidates and say “what do you think
about what they are saying about Ken-
nedy” and let’s get them posturing
themselves against Kennedy so that he



doesn’t get this free ride.

P 1It’s clear, it’s clear that this is a
—Mel Laird is saying that the reason
Muskie has been really poleaxed there
among other is that Lucey and the
Kennedy Democrats have ganged up
on him. They got behind McGovern,
not for the purposes of supporting Mc-
Govern, but to kick the hell out of

M Muskie

P Muskie, and also, he said they did
it for another reason: they didn’t fig-
ure Hubert had a chance before Flo-
rida and didn’t have time to change
their course until then or they’d all
been for Hubert, but then anybody but

¢ Kennedy. Their purpose was to stop
% Muskie. But they’ve done _that—now.
# Hubert, of course, has come in.

H They ecan't - stop Hubert!
(Laughter)

P They can’t stop him if he wins
this time. ‘

P I think he will. I think he’d be
first—McGovern second—and if Wal-
lace is third, I think Muskie then
would be fourth, but that’'s just a
guess. .

M I don’t know how the

P Maybe Muskie will be—Muskie
will be second.

M Well, I doubt that very much.

P He's up there though. He had a
big telethon push which ' 8
(unintelligible).

M I don’t think Muskie is going te
have that drawing power up there.

P You know the thing that occur-
red to me is that—it seems to me that
as you look around the states—the big
states—New York is one that I don’t
think you could (unintelligible)—you
really have to be personally in charge
out there, and -anybody else I let in
there, you know what I mean, because
you've to play the game and Rockefel-
ler’s got to carry it for us hasn’t he?
Have to get off his ass, but you've got
to play the game with those conserva-
tives, right? And so there the problem

H Incidentally, did you see Bill
Buckley’s—you see that letter/he sent
out? .

P No. What’s he done now?

H He sent out a letter to the—I
don’t know whether it’s a circulation
building letter or something to the
publication people or whatever it is—
but anyway, the whole pitch is—“T’ve

been asked about this coming election

or something, and I will say proudly I
will vote for Richard Nixon for Presi-
dent. I Consider any one of the Demo-
cratic possibilities would be a disaster
for this country.” He said that “Nixon
will be a problem too

M or P (Unintelligible)

H but that he has the job”—no, he
insists that “he has the job now of do-
ing just what the conservatives want
of pulling together a sufficiently broad
coalition in order to be elected to gov-
ern.” He said “I would not vote for

. Nixon as editor of a conservative jour-
nal.”

P That’s very good.

H And he said “I don’t feel that we
should abandon our principles but
when we get to the election we must
vote (unintelligible). \

P Then he sort of sticks it to
Ashbrook?. 1

M Well, Bill’s written

H He said he was going to do that

M A couple of columns you know
that go in this

P How does he, well how does he
deal with Ashbrook. I mean does he
want him to get a good vote anyway?

H Yeah, because that’s forcing you

M That’s the signal

H To take a conservative position.

P I imean I watched Ashbrook
closely -

H You watch Ashbrook closely and
get your guidance from (unintelligible)

P What I was going to say is—in
Pennsylvania, who do we have there

-

that you would say—you also will han-
dle New Jersey won’t you? I don’t
think (unintelligible) or were you using
Sears or others.

M Yeah, Sears. .

P What about the list of the big
states? We got New York and New Jer-
sey. What would you say. about
Pennsylvania? (Unintelligible). Or do
you just divide the state up?

M Oh, do you mean who do we have
in Pennsylvania?

P The boss, I mean its a
(unintelligible). Who would you con-
sider to be the top man?

M That’s really divided into regions
but Arlen Specter is—well

P Specter is our general

M Well he’s our campaign director.
Scott and Schweiker are the co-chair-
men, and Arlen—

P Specter is the statewide chairman? [

M Yes. : ‘ : ‘

M Good.

M Well he’s really going to work.

"P Well he’s good.

M And a )

P And he wants to be governor
doesn’t he?

M That’s correct.

P  Whether he wants to be
(unintelligible), he’s good don’t you
think with the Jews and with the
Blacks and (unintelligible)? Also he’s
with us.

M Yes, and also he’s—we’re deciding
whether Rizzo’s campaign manager
shoud go to work for Arlen Specter
now or wait and a

P How’s his relationship with the
Pittsburgh crowd, all right?

M They’re good, because we’'ve got
other lines

P But Specter—that’s the guy—in
other words you wouldn’t be in direct
—you wouldn’t need anybody here to
watch (unintelligible)?

M We'’re going to have to have peo-
ple to do that, but what I’ve done

P (Unintelligible) you ought to han-
dle that

M Well let me.

P On a real tough job, I would not
let them out of your hands. I don’t
know whether you can do them all but

M No, I've already decided that in
California, Illinois, Ohio, Pennsylva-
nia, New York and New Jersey, that I
am going to have a direct line through
to the people. The other states we will
have these surrogates

P Surrogates.

M Regional people. Now, what I
want is what we’ve talked about be-
fore, it’s—well, use the example of
California: If we can get Cap Weinber-
ger, if he’s not so far “Hatched” that
he can’t do it, Cap could be a state
desk man or auditor, or whatever you
want to call it, somebody with the ex-
pertise of politics in California—can
go in and see what’s going on up in the
Valley under Monagan or what Pack-
ard is doing and his people and San
Francisco, or what they’re doing here
there and the next place. I expect to
have somebody like that for each of
these big states. But I think

P I'm afraid he is “Hatched,” but a

M Is he?

P (Unintelligible)

M Cap is pretty bright able guy and
he’s been immersed in' politics out
there as state chairman - )

. P Wonder if we should pull him out
of the Budget?

M He gets along with everybody.

H Well, he doesn’t want to stay in
the Budget.

P I know he doesn’t want to stay
there. Can we pull him out and put
him in an agency. He might be just as
good a man as you could find around
California.

M Can he take a leave?

H Just resign.

P Let Carlucel or somebody else be
Budget Director if he resigns, and

H After you get a B'udget Director.

P I'd have him as full time. George
could find somebody

H You've George on top of it.

P George Shultz can run the Budget,
(unintelligible). I really think the thing
for Cap—so important that you want
him (unintelligible). Illinois?

M Well, we've got, of course. Tom
Houser s a good operator and I
haven’t got anybody yet.

P Pretty good, yeah

M Tom Houser.

P He’s Percy’s man, you know.

M No. /

P No, I meant he was.

M He was.

P I mean his

M He broke with Percy you know
when Percy went back on his commit-
ment to vote for you—or to me to vote
for you at the Convention. )

P Well he helps us in the area we
needed him (unintelligible) and so
forth, and Texas?

M And we have

P How does Texas stand?

M We have Al — we have John Con-
nally.

P. (Unintelligible). ‘

M We have Al Topper (phonetically)
downstate. ;

- P Oh, good.

M Who is, you know

P (Unintelligible).

M And so—plus a Iot of good re-
gional people—even a top flight guy in
the city of Chicago which is a real
good politician. In Texas, I've been
talking to John Connally about it.

P Have you? Good. .

M John’s feeling is_that by the time
they get to the Democratic Convention
he is not even sure that Bentsen or the
Lt. Governor

P Barnes®

M Ben Barnes or these people
should even go to that Convention. I
guess it’s his line. What he is angling
for in effect, is keep your options
open. Don’t get tied in with an organi-
zation. now, because you may want to
bring

P Texans for Nixon, I know, I know
(unintelligible). - Ty

M Well, on the other side of the
coin, of course; our Republican friends

are getting-itchy and I keep telling
them to go, out and write you some

! more Republicans—but they .say well,

we're going to lose good people to the
gubernatorial campaign, etc., ete.

P Let ’em go.

H So what? v ,

P Let them go. They don’t — that
doesn’t make any difference. Hold it
firm. We need Texas Democrats. We
don’* win Texas—we haven’t won it
yet—pout you don’t win it with Repub-
licans. We never have. And let’s just
face it, thdt’s the way the score is.
Tower has won it once or twice but—
accidents, pure accidents. (Unintelli-
gible) any Democrat, believe me, by
any Democrat (unintelligible) commit-
tee of that sort is better. Rather than
that fellow who is finance chairman
down there. What’s his name?

H Al Fay

P Al Fay

M You mean Peter O’Donnell? Pe-

" ter’s left.

H He’s left?

M Peter quit. He’s (unintelligible)
national committee (unintelligible).

H I'll be darned. ‘

M Agnitch is' the new national com-
mitteeman.

P Yeah. )

H O’Donnell, was such a horrible
whiner. '

P Ohio!

M Ohio we still have the Bliss.

P Bliss is still.

M Situation.

P I think going for the old timer
there is a bad idea. What do you think



Bob?

H I think it is a good idea.

M Well, we have to, Mr. President—
almost have to—to keep the Taft
forces and the Rhodes forces and the
rest of them. ‘

P Well, we've got to go for the
young too and the rest, but I guess
Bliss is -

M Well, Bliss is going to come back
to work fer me, you see, he wants the
recognition.

P Great.

M He’s not going to be the guy to
come and do the nuts and bolts, but he
wants the identification with you and
back here to re-establish his

P Let me ask you this. We have
these curious reports, which, you've
seen these of course, (unintelligible)
out of Michigan showing we have a
chance in Michigan. Do you think we
ought to take a whirl at it or not?

M We're going to take a whirl at it.
We’re going to take a whirl at all of
them.

P Well (unintelligible) even
Minnesota?

M Well, I mean a whirl at them to
the point where we’re going to organ-
ize to the teeth and then when it
comes to where you're going to sper_ld
the money on your media, your mail,
your telehpone, and things like that,
we’ll make the judgment a little fur-
ther down the line.

P Michigan judgment could be very
interesting because if it gets really
‘heated up on busing, if it could, and
we’re on the one side and they’re on
the other side, you might win the state
on that issue. You agree Bob?

H Sure.

M In addition to that, look what
you’ve done for the automoblle in-
dustry.

H That was a year ago.

P Well, still

M 1t still can be sold

P Sold lots of cars

M And, Milliken is all aboard and
he’s working hard, and we've got a
good chairman out there.

P I'd even run—I'd even have some
sort of a campaign on that. I'd even do
something in Massachusetts. Do you
know why? Solely because I think it
isn’t good to let any one area just go
completely.

M No, you can’t, because of its rub off
on Vermont.

P (unintelligible)

M We've got an added starter there
who wants to be the chairman to get
out and work and that’s the Governor.
P He does?

H Sargent?

M Why not? He gets

P Won’t hurt us!

M He gets on the tube.

H (Unintelligible). ‘

P Well, he’s a good liberal fellow.
H He really wants to get in?

M Yep—and I think we can get it
cleared with Brooke and Volpe and all
the rest of them.

P I think there’s a great deal to be
said to go for every state. You know
the line I took with those people—the
governors which they all like to hear—'
but you take, I was telling Bob the
other day that in terms of our own
plan, of course, we’ve got to look at ev-
erything you can without killing our-
selves or without being over exposed.
But, I feel very strongly that Wallace
in or out, we ‘eught to hit of the south-
ern states that I ought to get to Geor-
gla Alabama, Louisiana, and Missis-
sippi, because I think if we can sweep
that South: and of course Texas is the
big question mark (unintelligibile).

M Did I tell you about Connally’s poll
that Barnes ran down there? Shows
the President did very well—quite dif-
ferent from our polls.

P In Texas?

M Yep.

P Our poll shows five points behind.
M With Muskie, yeah.

P Of course that would be

H That was awhile back.

M Quite awhile back. Yeah. But John
Connally’s 1mpresswn is that you're in
good shape in Texas with or without
Wallace.

P Well, that’s hard to say
(un1nte111g1ble)

M Well we don’t have that liquor thmg
down there thlS year that we had in
’68. That was what really did us in.
H (Unintelligible).

P You know (umntelliglble) really
kicked Muskle in (unintelligible) that

Harris Poll showed him slipping in the
trial heats. Apparently (unintelligible)
something similar (unintelligible),

M Well, this has a hell of an impact
because the press picks it up and
drums on it day in day out.

H Especially because  he -had been
(unintelligible).

P (Un1nte111g1b1e) Galup (Unintellig-
ible) even, even in February and now
(umntelhg1ble)

M When is this coming out?

P I've got to see the Ambassador—-he’

leavmg—-he s leavmg

M Oh, is he?

H Gomg home. :

P Yep. Well, anyway John (Voices
fade). .

H French Ambassador’s name is Kosci-
usko. Figure that one out.

P For your—I can't tell you too
strongly now with regard to the San
Diego thing—got something to do, do
it! Cut our losses and get out. But I do
think from a PR standpoint, Bob, at
this time we really ought to.

H (Unintelligible) ahead of time,

P To build « (unintelligible). Start a
fight right now. Play Ahard (unintel-
ligible) no question.

1\{1 Ails soon as we see any hght through

it a

P I'd start right now. | ‘

M Give them the guidelines and put

them -right on it 'and let them stay

right on, it. (Unintelligible),

P John, I would start the fight rl.ght

now. (vo1ces fade away).



man’s files, and that he was nsiruciea
by Haldeman to clean out the files,
Strachan immediately destroyed 'the
Political Matters Memorandum,. " the
talking paper he had- prepared ‘for the
April 4, 1972, meeting between Mitchell

Statement of Information—Events Prior to the'Watg.rga‘te h
Break~in, Dec. 2, 1971 to June 17, 1972 '

1. On Dec. 2, 1971, Gordon Strachan,
reported in writing to H. R. Haldeman,
assistant to President Nixon, on activi-
ties relating to the President’s re-elec-
tion campaign. In his Political Matters
Memorandum of that date Strachan
reported:

John Dean—The Attorney General
discussed with John Dean the need
to develop a political intelligence ca-
pability. Sandwedge has been scrap- -
ped. Instead, Gordon Liddy, who was
been working with Bud Krogh, will
become general counsel to the Com-
mittee for the Re-Election of the
President, effective Dec. 6, 1971. He
will handle political intelligence as
well as legal matters. Liddy will also
work with Dean on the “political en-
emies” project.

Jack Caulfield will go over to the
Committee when the Attorney Gen-
eral ‘moves. Caulfield. will handle
the same projects he currently. does.
In addition he will assume responsi-
bility for the personal protection of
the Attorney General.

2. In response to a Political Matters
Memorandum from Strachan dated
Dec. 6, 1971, Haldeman approved Gor-
don Liddy’s transfer to the Committee
for the Re-Election of the President
(CRP) at an increase of $4,000 per an-
num above his White House salary, as
an exception to the rule that no White
House employee would receive a sal-
ary at CRP higher than that which he
was receiving at the White House.

3. On Jan 27, 1972, Attorney General
John Mitchell, John Dean, Jeb Magru-
der, acting CRP campaign director,
and G. Gordon "Liddy, who had as-
sumed his position as CRP counsel,
met in Mitchell’s office. At this meet-
ing Liddy proposed a. $1 million politi-
cal intelligence operation, which con-
templated the use of electronic surveil-
lance of political opponents, abduction
of radical leaders, muggings, and the
use of call girls. Mitchell rejected the
proposal.

4. On Feb. 4, 1972 Attorney General
Mitchell, John Dean, Jeb Magruder
and Gordon Liddy met in Mitchell’s of-
fice. Liddy presented -a modified ver-
sion of his propesal with a budget of
$500,000. The proposal - included plans
for electronic surveillance of political
opponents. Magruder and Dean have
testified -that the targets included the
.office of Lawrence O’Brien, the Chair-
man, of the Democratic National Com-
mittee (DNC); the DNC headquarters;
and the Democratic Convention head-
quarters at the Fontainebleau Hotel in
Miami, Florida. Magruder has also tes-
tified that the office of Henry Green-
spun, editor of the Las Vegas Sun, was
mentioned as another target. Mitchell
has denied that there was discussion of
specific targets. The meeting ended
when Dean stated that these subjects
should not be discussed in the.office of
the Attorney General of the United
States. Following  the meeting, Dean
reported on the meeting to Haldeman.

5. In February 1972 ‘H. R. Haldeman
directed that $350,000 cash in cam-
paign funds be placed under his un-
questioned personal control. The
money was picked up by Gordon Stra-
chan, Haldeman’s assistant, in early
April 1972. Strachan in turn delivered
it to Alexander Butterfield, a deputy
assistant to the President. Butterfield
delivered the money' to a personal
friend for safekeeping. This fund was
maintained substantially intact until
after the November election.

6. Prior to -March 3.0, 1972, Charles

Colson, Special Counsel to the Presi-
dent, met with, Gordon_ Liddy and How-

ard Hunt, a White House consuitam
who had served with Liddy in the
“Plumbers” unit. During the meeting
Colson telephoned Jeb Magruder . Col-
.son has stated that he urged Magruder
“to resolve whatever it was Hunt and

Liddy wanted to do and to be sure he -

had an opportunity to listen to their
plans.”

7. On March 30, 1972, former Attor-
ney General John Mitchell, who had

been officially designated CRP Cam-

paign Director; Jeb Magruder, Mite-
“hell’s chief of staff; and Fred LaRue, a
special assistant to Mitchell, met at
Key Biscayne, Florida, to discuss cam-
paign matters. Liddy’s intelligence-
gathering plan, now budgeted for
$250,000, was again discussed. Magru-
der has testified that Mitchell ap-
proved the plan, and that the plan spe-
cifically approved entry into the DNC
‘headquarters and, if funds were avail-
able;” entry ‘into the headquarters of
presidential- contenders: and Demo-
cratic convention headquarters at the
Fontainebleau Hotel in Miami. LaRue
has testified that Mitchell stated that
they did not have to do anything on
the plan at that time. Mitchell has tes-
tified that he rejected the plan. After
the March 30, 1972, meeting, Magruder
asked his assistant, Robert Reisner, to
tell Liddy that his proposal had been
approved. Reisner telephoned Liddy
and conveyed Magruder’s message.

8. On March 31, 1972, Gordon Stra-
chan reported in writing to H. R.
Haldeman in a Political Matters Mem-
orandum that Magruder had reported
that CRP “now has a sophisticated po-
litical inteligence gathering systeming
including a. budget of ($) 300 (000).”
Strachan attached tabs' to. the Memo-
randum, including a tab referring to

political intelligence reports on Sena- °

tor Humphrey’s Pennsylvania cam-
paign organization by a source identi-
fied as “Sedan Chair II.” On or before
April 4, 1972, Strachan prepared a talk-
ing paper for Haldeman’s use during a
meeting with . Mitchell scheduled for
April 4, 1972, at 3:00 p.m. The talking
paper-included a paragraph relating to
the intelligence system, raising ques-
tions as to®whether it was adequate
and whether it was “on.track.” (As.in-
dicated below in Paragraph 9, both
the Political Matters Memorandum
and the talking paper were destroyed
following the break-in at the Water-
gate offices of the DNC,) . .. s

9. On April 4, 1972, from approxi:
mately 3:00 p.m. until ‘approximately
4:00 p:m., Mitchell and: Haldeman met
in Haldeman’s White House office.
Haldeman has testified that he does
not believe political intellgence was
discussed at the meeting. From 4:13
p.m. until 4:50 p.m., Haldeman and
Mitchell met with = the ‘President,
Haldeman testified that his notes of
this meeting indicate . a discussion of
the “ITT-Kleindienst” hearings - and
the assignment of regional campaign
responsibility and do not ,indicate a
discussion of intelligence. Haldeman
later returned to Gordon Strachan the
talking paper specified in the ‘preced-
ing paragraph. It was Haldeman’s prac-
tice to indicate on the talking paper
agenda matters that had not. been dis-
cussed. In this instance there was no
such indication with respect ‘to the
agenda items covering political intelli-
gence. Strachan has testified  that on
June 20, 1972, shortly after the break-
in at the K DNC headquarters. in  the
Watergate office building, he showed
Haldeman the Political- Matters Memo-
randum referring to the sophisticated
intelligence gathering system and
other sensitive materials from Halde-

cenllliao

and -Haldeman, and other sensitive

documents. Haldeman has testified
that he has no recollection of giving
Strachan instructions to destroy: :any

materials.

10. On or about April 7, 1972, Gordon
Liddy showed a budget of $250,000 to

Hugh Sloan, treasurer of the Finance

Committee to Re-Elect the President
(FCRP). Liddy told Sloan  that he
would be coming back to Sloan in a
day or two to pick up the first cash
payment, which was to be 83,000.
Sloan telephoned Magruder, who auy-
thorized Sloan to disburse to Liddy the
$83,000 requested. Magruder told Sloan
that Magruder was to approve all sub-
sequent dishursements of money to
Liddy. ' : ‘

11. Or or about April 7, 1972, Sloan
met with Maurice Stans, Chairman of
FCRP. Sloan told Stans that Magruder
had approved a cash. disbursement of
$83,000 to Liddy. Stans met with:Mitch-
ell to confirm Magruder’s: -authority
‘to. authorize the requested -disburse-
ment.. Mitchell told Stans that Magru-
der had the authority to authorize ex-
penditures to Liddy.- Stang then met
with Sloan and -confirmed Madgruder’s
-authority to approve-the disbursement
of funds to Liddy. Stans has testified
that when asked by Sloan the purpose
for. which the money was to be ex-
pended, he replied, “I don’t know
what’s going on, in this campaign and I
don’t think you ought to try to know.”

12. On or about April 12, 1972, Gor-
don Liddy gave James MecCord, secu-
rity consultant for CRP, $65,000 for
purchasing electronic equipment and
for related purposes.

13. In April 1972 Assistant to the
President H. R. Haldeman met with
Gordon Strachan and instructed Stra-
chan to contact Gordon Liddy and ad-
vise him to. transfer whatever ”capabil-
ity” he had from the presidential cam..
paign of Senator Edmund Muskie to
the campaign of Senator George Me-
Govern. Strachan .met: with Liddy in
Strachan’s White House office-and told
Liddy of Haldeman’s: desire .to. have
Liddy's “capability” transferred from
the Muskie campaign'to the MecGovern
campaign. Haleman . has testified: ‘that
he does not reeall giving Strachan that
instruction. : # [

14. In April 1972 Gordon Liddy told
Howard Hunt that the DNC headquar-
ters would be 'a target of electronig
surveillance. B

15. Shortly before May 25, 1972, a
group, including Bernard Barker, Eu-

Continued on Next Page A

*Continued From Preceding Page

genio- Martinez, Virgilio Gonzalez and
Frank Sturgis, came to Washington,
D.C., from Miami, Florida, in response
to a request from Howard Hunt to
Barker for a team of men to conduct a
‘mission. On or about May 25 and May
26, 1972, two unsuccessful -attempts
were made to enter surreptitiously the
premises of the DNC, and one-unsuc-
cessful attempt was made to enter sur-
reptitiously Senator McGovern’s head-
quarters.

16. On or about May 27, 1972, under
thie supervision of Gordon Liddy and
Howard Hunt, McCord, Barker, Marti-
ez, Gonzalez, and Sturgis broke into
the DNC headquarters. McCord placed
two monitoring devices on the tele-
phones of DNC officials, one on the
telephone - of Chairman Lawrence
O’Brien, and the second on the tele-
Phone of the executive director of



Democratic state chairmen, R Spencer
Oliver, -Jr. Barker selected documents
relating to the DNC contributors, and
these documents were then photo-
graphed.

" '17. On May 28, 1972, Alfred Baldwin,
an employee of CRP, began intercept-
ing conversations derived from the
monitoring devices placed in the tele-
phones at the DNC. Baldwin was un-
able to pick up the signal from the de-
vice placed in Lawrence O’'Brien’s tele-
phone. Between May 28 and June 16,
1872, Baldwin monitored approxi-
mately 200 conversations and each day
gave the logs and summaries to Me-
Cord. McCord delivered these logs and
summaries to Liddy, except on one oc-
casion -when Baldwin delivered the
logs to the CRP headquarters.

18. During the first or second week
in June 1972, Magruder received tran-
scripts - of - conversations intercepted
from-the DNC headquarters. The tran-
scripts were typed on stationery cap-
tioned “Gemstone.” In addition to the
transcripts, Magruder was supplied
with prints of the documents photo-
graphed during -the initial entry into
the DNC headquarters. During this pe-
riod, Magruder handed his administra-
tive assistant, Robert Reisner, docu-
ments on the top of which was printed
the' word “Gemstone.” Magruder in-
structed Reisner to place the Gem-
“Stone documents in a-file marked “Mr.
Mitchell’s file,” ‘'which was to be used
for a meeting between Magruder and
Mitchell. Shortly after the June 17,
1972, break-in at the DNC headquar-
ters, Magruder told Reisner to remove
the Gemstone files containing tran-
scripts of conversations and other po-
litically sensitive documents from the
CRP files. Thereafter Reisner de-
stroyed certain documents.

-19." Before June 17, 1972, Lidd_y,
Hunt, Barker and MecCord engaged_ in
certain preliminary intelligence activi-
ties preparatory to the Democratic N::_l-
tional Convention to be held in Miami,
Florida.

-20. On June 17, 19Y(z, at approxi-

mately '2:00 am., MecCord, Barker,

Sturgis, Gonzalez and Martinez were
arrested for burglary in the ‘Watergate
offices of the DNC. On Sept. 15, 1972,
Howard Hunt, Gordon Liddy, and the
five men who had been arrested at the
DNC headquarters were named in an
eight-count indietment charging, among
other offenses, conspiracy illegally to
obtain and use information from the
offices and headquarters of the DNC.
Hunt, Barker, Sturgis, Gonzalez and
Martinez entered pleas of guilty. Liddy
and McCord stood trial and were con-
victed on all charges. On Aug. 16, 1973,
Jeb Magruder pled guilty to an infor-
mation charging, among other offenses,
conspiracy unlawfully to obtain and
use information from headquarters
of the DNC.

: oo

Gordon Strachan memorandum, Dec.
2, 1971:

MEMORANDUM FOR: H. R
HALDEMAN :

- 'FROM: GORDON STRACHAN
“SUBJECT: Political Matters

The Nixon Finance Committee of
Lee. Nunn and Hugh Sloan has re-
ceived 1,700 and disbursed 630, leaving
a balance of 1,070. The receipts are low
because fundraising was curtailed be-
! gore_ the November 9 RNC dinner and

ecretary Stans does not return from
‘Russia until December 6. On his re-
turn the Attorney General is prepared
to discuss with him the position of Fi-
nancial Chairman for 1972. '

Herb Kalmbach now has pledges of
11,600 but “in the barn” receipts are
only 1,000. However, he believes there
will be a 95%delivery on the pledges.

The RNC financial situation will be
reviewed by the Attorney General on
December 4. Magruder will meet with
Tom Evar;s on December 2 and 3 to get

detailed budget ana receipt figures
from the RNC with particular focus on
the November 9 dinners.

Concerning ambassadorships, Kalm-
bach will get a case by case determina-
tion from the Attorney General as he
did in the case ‘of John Safer. Kalm-
bach has tried to approach Flanigan
but continues to have the same brob-
lems of having telephone ecalls re-
turned and reaching an understanding.

The Committee for the Re-Election
-of the President has a December
‘budget of ‘100,000, of which 50,000 is
salary, 16,000 travel and entertain-
ment, and 36,000 operating expenses.
The budget submitted to the Attorney
General does not list the 40 employees
and their individual salaries,

Cliff Miller—He met with the Attor-
ney. 'G{energl on December 2 for one
Jhour to review the Campaign. The At-
torney General asked Milldr to know
the details and to supply independent

* advice on polling and research, adver- '

“tising, the PR-—press area, and tele-
phone—direct mail. Miller expressed
‘his view, that the weakest part of the
-Campaign was Harry Flemming’s field
-operation. The Attorney General ad-
mitted’ that theré was a problem,

.'which the Attorney General planned

to’ alleviate ' by bringing in “fellows
‘with & little more stature”, such as
Mardian. Also, the Attorney General’
-has kept Flemming under “very ' close
sreins” so far.

‘The Attorney General ‘agreed that it

might be a good idea to have Miller or
someone else ‘go to New Hampshire to
take an independent look at the New
Hampshire campaign operation.
. The Attorney General is concerned
;that the Shumway move did not pro-
‘eeed quicker and with more careful
checking by Miller. Miller assured him
that all parties were now in agreement
and -that he will work directly with
Fred Malek.

4. Without any hard evidence, Miller

believes that the Attorney General is
pleased with Magruder’s performance.

Harry Dent—The Attorney General
is being urged to talk to Governor Hol-
ton about a Byrd Coalition candidate
for Senator Spong’s seat so that Vir-
ginia will be an easy victory for the
President. i .

Ehrlichman received a political
briefing from Dent on North Carolina
in connection with his trip to Duke
University. The memorandum empha-
sizes the impending party primary
fight between Jim Holshouser and Jim
Gardner for the governorship and the
problems getting Jim Broyhill to run
for Senator Jordan’s Senate seat. How-
ever, “the President seems to be in
good shape in North Carolina.” :

After you questioned whether Wal-
lace would forefeit delegates or elec-
tors if he runs in the Democratic pri-
mary in Florida and then as an inde-
pendent in another state, Dent double
checked. The Florida Democratic Exec-
utive Committee passed and then res-
cinded a provision that would have de-
nied Wallace his delegates. The Secre-
tary of State did not follow the Demo-
cratic party’s example and rule that he
would also lose his electors.

Dent talks with Kevin Phillips peri-
odically. Last week the Attorney Gen-
eral “hit Phillips hard” on some of his
recently published remarks. Dent has
the highest regard for Phillips’
“political brain” and says that al-
though Phillips hates Colson, Ehrlich-
man, Flemming and Kleindienst, he is

only beginning to turn sour on the Ad-
ministration. Dent, at the Attorney
General’'s direction, will continue to
stay in touch with Phillips, but Dent
believes you should see Phillips briefly
to convince him that the President still
looks to Kevin Phillips for political ad-
vice.

—Arrange Haldeman meeting with
Phillips

—Receive Phillips political advice
through' the Attorney General and
Dent

!

—Other

Dent attended the Republican Gov-
ernors Conference on November 20-21
in Indiana and reports that “their pub-
lic statements and actions were very
good.” The Governors want to be more
political and help the President. They
also’ feel that more information should
be made available to the Vice Presi-
dent. '

Martha Mitchell was a “smash hit”
at a GOP fund raising appearance in
South Carolina, November 19,

Dent is urging the Atttorney Gen-
eral to contact the Vice President to
have him reconsider his change of
plans cancelling his appearance before
the Southern GOP Conference on De-
cember the 4th.

Wallace Henley is tracking George
Wallace and reports that he has re-
signed himself to running as an inde-
pendent in Alabama because of his
problems with the Legislature. The
new AIP platform is like a reprint of
the Burchers Blue Book. The AIP Na-
tional Convention will be held in To-
ledo. The date has not been set.

Murray Chotiner—Because of Gover-
nor Peterson’s unpopularity in New
Hampshire, Chotiner .advised you and
the Attorney General that he believes

- Peterson would “make an excellent ap-

pointeee somewhere in the Administra-
tion.”

Cliff White is still meeting with
Conservatives and blaming the Presi-
dent for the U.N. result.

John Dean—The Attorney General
discussed with John Dean the need to
develop a political intelligence capabil-
ity. Sandwedge has been scrapped. In-
stead, Gordon Liddy, who has been
working with Bud Krogh, will become
general counsel to the Committee for
the Re-Election of the President, effec-
tive December 6, 1971. He will handle
political intelligence as well as legal
matters. [Liddy will also work with
Dean on the “political enemies” proj-
ect.

Jack Caultield will go over to the
Committee when the Attorney General
moves. Caulfield will handle the same
projects he currently does. In addition
he will assume responsibility for the
personal protection of the - Attorney
General. ‘ .

Campaign Related Action Memo—A.
Sigma Delta Chi Convention identified
the Campaign’s principle issues as the .
economy (107 of 122 votes), interna-
tional affairs (9), and law and order 3).
While reading the news summary re-
port. of this the President “strongly
stated that the Democrats must not be
allowed to get away with this . . . inter-
national affairs is our issue and the
economy is theirs—regardless of what
happens to, it because. the liberals can
always promise ‘more”. You, Ehrlich-
man, and Colson received the memo-
randum. : .

You, Ehrlichman, 'and Colson were
also advised that “our political types
working the precinct in the ghetos and
Navaho Reservations for Republican
converts would do well to focus their
attention upon the Holy Name Society,
the Women’s Sodality, and the Polish-
American Union”.

Magruder’s Projects—The weekly re-
port submitted \to the Attorney Gen-
eral on December 1 is briefer and bet-
ter than previous reports. It is attached
at Tab A for your review ‘instead
of being summarized because you had
asked about the youth registration
drives, which are covered in some de-
tail.

Magruder reports that the Attorney
Generadl met with Lyn Nofziger on De-
cember 1. On November 4 you and the
Attorney General talked about the im.
portance of getting a Nofziger inter-
pretation of the Dole-Evans split. Un-
fortunately, Magruder believes this
subject was not covered because the
meeting focused on the California situ-
ation. 5
- Magruder will meet with Tom Evans
of the RNC on December 2 and 3 to



get his reviews of the role of the RNC
in the Campaign. Magruder and Flem-
ming meet with the Attorney General
on December 4 to decide on the role
and budget of the RNC vis a vis the
Committee. On December 6 the Attor-
ney General, Magruder and Flemming
will tell Tom Evans of their decisions.
Tom Evans will explain the decisions
to the RNC at the meeting in Washing-
ton on December 9-12.. Besides the
Budget, Magruder considers the voter,
registration and get out the vote func:
tions as the only important areas that
have not been resolved.

Magruder and some of his top peo-
ple have moved into new offices ad-
Jjoining Mudge Rose Guthrie and Alex-
ander at 1701 because everyone is still
under the impression that the Attor-
ney General will become a Partner in
the law firm when he leaves Justice.
You may already have discussed this
matter of joining the firm with the At-
torney General pursuant .to. the Len
Garment memorandium,

Magruder now receives a copy of the
news summary. He says he needs an-
other copy for Larry Flemming and
Ken Rietz, !

—Approve additional copy of news
summary

—Cancel Magruder’s news summary

—Other

Magruder submitted memoranda tg
the Attorney General on transient vot-
ers, women in the Campaign, the Mid-
dl_e_ American, and the functions of g
Citizens organization. The Attorney
General has not yet reviewed them,
Thg one on the Middle American re-
ceived substantial input from Colson
but is very long. You will receive it for

reading on one of the trips this month, .

Gordon Strachan, me '
6, T morandum, ' Dec.

MEMORANDUM :
H%LDEMITAN F_O e ; =
ROM: GORDON STRACH

SUBJECT: Political M-at,tersAN

Jeb Magruder met with the Attorney
General for four fhours on ‘December 4.
Some of the matters covered require

decisions by you: | '

. 1) . Jul?e Nixon -Eisenhower—

Registration "72.” Jeb Magruder has
Tecommended to the Attorney General
that Julie Nixon Eisenhower become
the . Honorary Chairman for
‘Registration "72”, which is a joint reg-
1s§ration effort by the Committee (Ken
Rietz) and the RN C (Ed DeBolt) in the
largest counties of California, Florida,

and Texas. This position would require

Julie to “make appearances, write let-

ters, and otherwise get publicity” for

thesg registration drives, In terms of a
particular scheduling requirement, she
would have to ,appear at the RNC
meeting this week for the announce-
ment. Dave Parker reports that she
will be in Virginia and so is available,
, The Attorney General defers, entirely
to you: on whether she should become
Honorary Chairman. The Attorney
General feels that you should consider
if this appointment of Julie Nixon FEi-
senhower as Honorary Chairman of
Registration 72 is “too gimmicky.”
(The original memorandum to the At-
torney General ig attached at Tab A)
—Yes, Julie Nixon Eisenhower is to
be named Honorary Chairman of Reg-
istration 72
—No, Julie is not to be Honorary
Chairman
—Other
2) RNC Budget—White House Sup-
port. The RNC is currently preparing
their budget for 1972. The Attorney
General will receive a report from
'Tom Evans today on the general finan-
cial condition of the RNC. A copy of
the report will be forwarded for you.
In 1971 the White House subsidiary ac-
count was $500,000. This paid for ad-
vancement, White House special
events and receptions, - the Colson/
Klein printing and distribution of ma-
terials, and the Vice President’s expen-
ses. Tom Evans of the RNC wants. to

continue to have a White House ac-
count of 500 to pay for these s’uppor.t
activities. The Attorney General esti-
mates that there will be an additional
1,000 in “political expenses” for the
White House in 1972. The Attorney
General beliéves that there, should be a
single White House political account of
1,500 for 1972. According to Magruder
the Attorney General believes this ac-

count should be controlled at the Com-
mittee instead of the RNC to assure a

- unified" accounting mechanism and to

protect against any “McCloskey type”
criticism of the RNC for giving finan-
cial assistance to' the political activities
of the President.

'Since Tom Evans and the RNC must
be told before the RNFC meeting this
week, the Attorney General asks that
you consider this general approach
without the specific budget informa-
tion from the RNC.

Recommendation:

That you approve of the transfer of
all “political expenses” for the White

House to the Committee for the Re-

Election of the President.

—Approve —Disapprove

- .. If you approve I will inform the
Attorney General through Magruder.
Upon receipt of the detailed RNC
budget information Bruce Kehrli (as
the new Staff Secretary) and I will de-
velop recommended procedures with
Hugh Sloan and Jeb Magruder.,

3) The Nixon Re-Elector. Jeb Magru-
der, Lyn Nofziger and Frank Leonard
prepared the materials at Tab B re-
garding a “campaign publication to get
the message out to the organization.”
The format would be similar to that of
1968. The Attorney General basically
thinks it would be a good idea but asks
whether you believe it is a generally
good or bad idea. If you give your gen-
eral approval, Magruder will have Pe-
ter Dailey prepare a detailed proposal
for review by you and the Attorney
General. Frank Leonard would have

primary responsibility for the Publica-
, tion that may be ‘called the “Nixon Re-
Elector.” :
Recommendation:

j ' i
That you approve the general ilea of;

a tabloid publication for the Cam ;aign
similar to the Nixon Re-Elector, sub-
Jject to review of the' Peter Dailey de-
tailed proposal. :

—Approve - —Disay prove

4) Committee Press Relations. The
question of whether and at what salary
Van Shumway is to move to the Com-
mittee for the Re-Election of the Presi-
dent raises several related matters. Ac-
cording to Magruder, the Attorney
General assumes that the President
will announce his candidacy for re-
election on January 6. Although Ma-
gruder is not privy to the decision he
believes that there will be just a low-
key Presidential -statement. The candi-
dacy will not be announced. at a press
conference or during a “conversation
with the President” as had been sug-
gested. “It may be that the Attorney

 General has reviewed these matters

with the President. The Attorney Gen-
eral expects that after the announce-
ment, Ziegler will not answer
“political questions” but rather will
refer them to the Committee. This
means that on'January 6 the Commit-
tee must have a sophisticated individ-
ual to handle the questions. If Shum-
way cannot definitely be transferred to
the Committee by January 6.or some
other date certain, the Attorney Gen-
eral believes the Committee must hire
someone else. The Attorney General
respects the fact that Shumway must
be replaced but also appreciates Ma-
lek’s assessment of the chances of find-
ing-a replacement: . 50/50 ffor Shumway
replacement by January 3; 75/25 by
January 15; but 25%. chance that it will
be impossible to obtain a Shumway re-
placement that is acceptable to Colson
and Klein. The Attorney General
wants the press man at the Committee

to be compatible with Colson. The At-
torney General rejected Jim Holland,
the very capable PIO at the Post Of-
fice because Colson ohjected.

One alternative ‘would be to have
Cliff Hillar become the press man on
January 3. He currently has no opera-
tional responsibilities but serves as a
“consultant” to the Attorney General
on public relations, press, polling and
research, and advertising. The Attor-
ney General has given some thought to
making "Cliff Miller the top PR man
for the Campaign. He could serve as
the Herb Klein of the 1968 Campaign
for 1972. The possibility of Miller per-
forming this function is increasing be-
cause Colson. told Magruder not to con-
sider Neal Freeman becausé Colson .
may be hiring him. ' ‘

Magruder wants a.“reading” from
you about Cliff Miller as the top PR
man so that he can advise the Attor-
ney General. After three years of ob-
servation Highy believes Cliff Miller is
not that good. The one project I have
worked with Miller on—the Shumway
transfer—leads me to the same conclu-
sion. .

—Agree, Miller not strong enough to
handle top PR spot in Campaign .

—Disagree, Miller strong and should
be considered by the Attorney General

—Other : .

In the meantime, Ann Dore, a New
York PR person recruited by Magru-
der and Miller, will ‘begin handling
some press relations at the Committee,
work with the 10 Nixon State Chair-
men to prevent another New Hamp-

_ shire press announcement disaster,

and eventually work with the surro-
gate candidates on radio and TV cover-
“age. She begins December 13.

The net result of this sketch of the
Committee’s press/PR situation is that
you must decide whether Malek should
be instructed to have a replacement
for Shumway locked with Colson and
Klein by a date, hopefully January 3.

—Yes, Malek must find a Shumway
replacement by a date certain

—No, Malek should assist Magruder
in finding someone else to : handle
press relations at the Committee

—Other

5) General Counsel to the Commit-
tee. Gordon Liddy will become Gen-
eral Counsel to the Committee for the
Re-Election of the President on De-
cember 14, He has been working with
Bud Krogh on the declassification pro-
ject. Liddy is paid $26,000 by the Do-
mestic Council. Bud Krogh has been
urging Ken Cole to raise his salary,
but nothing happened during the
freeze. Krogh talked with the Attorney
General and recommenled that Liddy
receive an increase. Dean agrees that
Liddy should receive an increase to
$30,000 because of his age (41), experi-
ence, and prior sacrifice. The Attorney
General said the Committee will hire
Liddy, and he won’t be paid any less
than he is receiving from the Domestic
Council. Magruder has put a hold on
Liddy’s transfer to the Committee at
$30,000 because of the rule that no one
goes to the Committee a salary higher
than he is receiving at the White
House. Dean and Krogh are familiar
with this rule, but strongly urge an ex-
ception in this case.

—Grant exception, Liddy to receive
30,000 per annum at Committee .

—Deny exception, Lidly accept job
at 26,000 or find someone else

—Other

The subject of salaries at the Com-
mittee appears in the talking paper for
you to cover with the Attorney Gen-
eral. An updated version of this talk-
ing paper of subjects pending will be
submitted separately.

Other matters which Magruder dis-
cussed with the Attorney General
which do not require decisions by you
include:



1) Advertising Advisory Group.

The Advertising ‘Advisory Group
(list attached at Tab C) will hold its

* first meeting December 9. The group
-will meet periodically to advise ‘Peter
Dailey. ‘

2) Direct Mail Fund Raising.

The Richard A. Viguerie Company
will probably handle direct mail fund
raising for the Committee. In addition,
the Attorney General has authorized
the Viguerie Company to conduct di-
rect mail fund raising for former Sena-
tor McCarthy on the condition that he
run “in another party”, not as a Demo-
crat.

3) Americans for Agnew Group.

The Attorney General decided
against doing anything to encourage or
discourage the Americans for Agnew
group that recently sent out a 50,000
mailing over John Wayne’s signature,

4) The Middle Level Campaign Strat-
egy Group

The middle level Campaign Strategy
Group met on November 29 and De-
cember 1. The minutes are attached at
Tab D. The minutes cover New Hamp-
shire Campaign details, Campaign pub-
lications, and suggestions for the Flo-
rida primary.

[ 2]

GO’rd(;ﬂ Strachan memorandum, Feb.
16, 1972. -

MEMORANDUM FOR: H. R.
HALDEMAN .

FROM: GORDON STRACHAN

SUBJECT: Political Matters

Finances

(1) Herb Kalmbach will serve as As-
sociate Chairman of the Finance Com-
mittee under Secretary Stans. The At-
torney General concurs.

(2) Kalmbach cleared with the Attor-
ney General and Stans the 350 in
green under yowr unguestioned per-
sonal control. A separate box of green
is being developed for the Campaign.

(3) Kalmbach will receive an addi-
tional- 100 from Dick Watson in Paris
raising Watson’s total from 200 to 300.

(4) Kalmbach is working with the
milk peeple to increase the 233 cur-
rently banked to 1,000 by April 7.

A =

(5) Kalmbach saw Don IN1xon ana in-
formed him that he should channel all
requests of the White .House through
Kalmbach. This is exactly the same
treatment Jack Drown receives. )

* (6) Kalmbach granted the fuli-time
gardner at San Clemente, Brigado Gar-
cia, a $25 per month raise bringing his
monthly salary to $539.00.

(7) Concerning the Star story on

‘Kalmbach, discussions with John

Dean, Fred Malek, Jack Gleason, Hugh
Sloan, Jeb Magruder, and Herb Kalm-
bach  developed ‘these tentative
conclusions:

(a) The material is primarily the re-
-sult of thorough investigative report-
ing by skilled newspapermen; (b) The
material was probably not directly
leaked but rather the result of care-
less, loose talk disclosing the only new

" information,  Kalmbach’s name; (¢) In-

formation from 1968 may have come
from Dan Hofgren (Herb Kalmbach
lectured him harshly); thé 1970 infor-
mation may have come from Eleanor
Williams  (Jack Gleason' and Herb
Kalmbach say she -is vindictive and
cannot be influenced) and the 1972 in-
fonmation may have come from Jon

- Huntsman, who was mentioning Kalm-

bach’s name to people when leaving
the White House Staff, Kalmbach per-
sonally talked to him. These tentative
conclusions regarding resources of in-

- formation have not been confirmed by

polygraphs. :

(8) The budget eommittee for the
Committee for the Re-Election of the
President will be Stans and the Attor-
ney General is Co-Chairman, Herb
Kalmbach as Associate Chairman, and
Lee Nunn, Cliff Miller, and Fred Ma-
lek as members. Magruder is not on
the Committee, Paul Barrik, a Stans’
recruit, will act as Controller and
Hugh Sloan will continue as Treas-
urer. - : . )
(9 'Within the strictly finance area,
Stans will be Chairman and Leonard
Firestone, Gus Levy, Max Fisher, John
Rollins, and Mrs. Ogden Phipps” will
serve as Co-Chairmen. In house the
Vige Chairmen will be Dan Hofgren,
Lee Nunn, and Newell Weed. .

8ketch by David Suter for The Washington Post

(10) Stans’ goal of 10,000 in by the
Campaign Spending Legislation effec-
tive date of April 7 is approximately
one-third complete.

(11) The Campaign has raised 5,000
but spent 2,000 in its first nine months.

Expenses for January - totalled 550

while projeeted expenses for February
are 800. The Attorney General has
asked Magruder for a list of the 124

employees and their salaries.
Harry Dent ’ E L
(1) Magruder believes he was the
source of the February 14 Evans and
Novak story on political aides at the
White House criticizing the.
“consciously aiding” comment you
made. The 'meeting  could have been.
the Campaign Strategy Group meeting, .
of February 7.- Magruder has re-cadt -
the Campaign Strategy Group to ex-"
clude Dent. _ B
(2) Dent advised the Attorney Gen-"'
eral that if Governor Nunn does ‘not"
seek John Sherman Cooper’s Senate .
seat, Robert Gable should be encour:.,
aged. Gable is a wealthy, loyal Repub-~
lican. i e s
(3) Dent advised the Vice Presjdent,,.

that he should speak to the California S
Republican Assembly on April 8. Gov- -:-
ernor Reagan urged that the Vice..
President appear, and the Vice Presi-
dent accepted. . ’ e
(4) In the New Mexico Senate race .
Dave Cargo may cause problems in the .
GOP primary even through our 1970
candidate for Governor, Domenici, is-
the only one who could beat the Demo-
crat, Jack Daniels. J 5y
(5) A nationwide voter turnout sur--
vey indicates that only in the South
has there been a rise in voter turnout, -
while the key states, Ohio and Mis.."
souri, suffered a decline of 7.9 and:-
8.1 respectively between 1960 and
1968. The rise in the South is attrib- -
uted to the black vote while the. de-
cline in certain states is attributed to -
apathy. . T A
(6) Wallace Henley monitors George:
Wallace for Harry Dent through “Ponr -
Turnipseed,. Wallace’s former Cams--.
paign Manager. A third party éhal



lenge by Wallace in Novemper 1s nwut -
anticipated but could develop if “W4lx:
lace in November is not anticipated’
but could develop if Wallace receivgs_.'
enough money and publicity. )

(7) West Virginia Governor Arch’
Moore will seek re-election according
to Dent because he has a poll showing* "
him ahead of Jay Rockefeller. The
President leads all Democratic con-
tenders in West Virginia by at least
13 when Wallace is in the race. S

(8) David Treen .lost the Louisiana
Gubernatorial race to Congressman Ed. .
Edwards because of the solidarity of .
the Democratic Party and the heavy .
black vote. Dent believes that this rela-
tively narrow defeat augurs well for’
the President even if Wallace is in the
race. .o
(9 In North Carolina, Charlie Jonas,
Jr. has turned out to be a weak Nixon -
Chairman who will not dissociate the
Jim Helshouser effort to become Gov-.
ernor. Dent has assured the Attorney.
General that he will continue to try:to,:
separate the Nixon and Holshouse_z_'.p_ 27
erations and to prevent any other cam-..
paigns from tieing into the President’s:
campaign. SRS

Don Rumsfeld RN

He forwarded an anonymous politi- -
cal assessment of Hawaii which indi- -
cates that “the likelihood of the Presi-
dent carrying Hawaii seems very .slen-

der.” There are no races state wide .in.
Hawaii in 1972. : ot
Tom Evans L
(1) The primary responsibilities of
the RNC in the 1972 Campaign will be-
voter registration, voter turnout, ang-
ballot security. The- registration driva'
(Target '72) began in Florida and

Texas in January and will continue °

through the spring. Ed DeBolt at the

RNC is the man responsible to register .
1% million Republicans by May 15 ‘and -

8 million y October 1972,

(2} Tom Evans asked Jeb Magruder
to censure John Lofton for his POW.
wife call last week. Evans does not feel
he controls Lofton. Chuck Colson' is"

exerting more ‘control over Lofton-and -
occasional - com:”

Monday with only
plaints from Evans.
Charlie McWhorter L
During the campaign he will epn-
tinue to travel at AT&T’Ss expense.
However, he has terminated hisg formal
ties with the Vice President’s office to
protect against any suggestion of im,
propriety. . 2
Magruder’s Projects s e
(1) Advertising—The newspaper ads’
that Peter Dailey prepared and you re-
viewed on February 14 will run in Nevw .
Hampshire. You did not view the . TV

5pots which are not scheduled to run™
in New Hampshire. The decision as to..

the extent of the media campaign in”

Florida will be made wher the Eﬁ‘lqijda‘ :

Fox

follow-up telephone.poll arrives, °

R

(2) New Hampshire/Florida—The ex-

tensive direct mail $75,000 in New.

Hampshire and $100,000 in Floriday...

and telephone ($25,000 in
Hampshire) campaigns are continuing
as planned. : :

(3) Wisconsin—A campaign plan pre-
pared by the Davis Agency for Nixon
State Chairman John MacIver hag
been submitted to Magruder for re-
view before submission to the Attor-
ney General.

(4) Farm—Clayton Yeutter, the farm
director at 1701, hired John Foltz, vis-.
ited Secretary Butz, farm Senators and
Congressmen, and worked with USDA
on the rural developement issue. st

(5) Elderly—Fred ‘Malek - has “been -

asked to “untangle” the White House/ -

1701 confusion. His report is due

March 1. Arthur Flemming is now

scheduled by he 1701 speakers bureau.
Danny Todd and Peter Dailey are re:
working HEW films for the elderly. &
(6) Spokesmen Resources—Sched-
u_les for New Hampshire, Florida and °
Wisconsin are submitted weekly. =~ -

..,Newn'

(7) California—The California dele- '
gation list for the RNC Convention has
, been submitted to the Attorney Gen-
eral. The Los Angeles County list has’
not been completed. The Attorney .
General authorized $150,000 for a &pe-
cial 1,000,000 new. young voters drive
in California under the direction of
Ken Rietz. -
(8) Campaign Strategy Group=—Ag "
the February 7 meeting the group ap- .
proved he title for the campaign?
newspaper - (The Re-Elector). - Bop
Teeter informed the group that. the '
“President was in good shape in,;l'?;qi -

19 target states, and was running |

ahead of his 1968 margin. Important is-
sues are Vietnam, inflation, and order/
calmness (in the President’s favor), en-

vironment, race, health care (even); un- -

employment, crime/drugs (negative).”.

(9 Campaign Briefing-—Fred Malek -
and Jeb Magruder are considering a

briefing for the White House Staff on
the activities at the Committee for the
Re-Election of the President.

(19) Media Monitoring—Van Shum- |

Continued on Next Pags

. Continued From Preceding Page

way is establishing state by state sys-
tems to review press coverage and to
counteract negative comments. The 1I-
linois ‘program with weekly reports
will serve as the model. The Attorney
General does not receive the proposal,
but Shumway is proceeding with Ma-
gruder’s concurrence. ‘

“(11) RNC Convention—Timmons and
Magruder have asked the Attorney
General to establish a permanent of-
fice in' San Diego with Chick Cudlip as
Executive Director No decision has
been reached. Timmons-is meeting bi-
‘weekly with Senator Dole, Representa-
tive John Rhodes, Dick Herman, John
Dean ‘and Bryce Harlow on plans for
the Convention.

(12)'New York—The Attorney Gen-
eral is'using Bob Marik (generally con-
sidered the best man at 1701) as the
staff man for regular contact with
Governor Rockefeller’s staff.

(13) ‘Magruder is seeking authority
for .approval of Campaign media by
Cliff Miller instead of you for the
White House. Repeated explanations to
Magruder that you only want to see is
unnecessary. Magruder frequently fi-
nesses Miller (e.g. the infamous RNC
film) in spite of the fact that Miller is
the final media review for the Attor-
ney General. However low your inter-
est in the media materials you should
continue to receive them on an FYI,
not approval, basis. ¢

(14). Magruder and Colson are in-
creasingly ‘at odds. The most recent
dispute concerns .. the “line” as to
whether Muskie should be. personally
attacked on his war stand. After your
“consciously aiding” statement Magru-
der and Miller thought they ‘had an
agreement on behalf of the Attorney
General that Colson was not to con-
tinue - programming hits at Muskie.
Colsoh continued the attack on Muskie
through Cabinet and Hill spokesmen.
Magruder plans on seeking  authority
from the Attorney General to be the
only contact with the spokesmen to the
express exclusion of Colson,

Robert Reisner testimony before
Watergate grand jury, Aug. 15, 1973:

“.i . 0r “I've .got to have an answer,”
really was more of what he was saying.
; -Q-And did you pass these messages
on to Mr. Magruder?

A That was the kind of thing that
lots. of people in the campaign would
do. Sometimes they’d call me, and that
was really the nature of my job, to sit
in front of Magruder’s office and just—

@ But did you pass these things
along?

A Oh, yes, I would have, defin@tely.

. Q@ And what did Mr. Magruder say
when, you passed that particular mes-
sage along? ‘

" A Just, “Okay.”

- @.Did there come a time when Mr.
Magruder told you to tell Mr. Liddy
that he had approval?

" A That’s right. I'm very vague on the
time of this, but the reason I place the
time at the beginning of April was that
part of the message to Mr. Liddy was
to tell him to get going within two
weeks and when I passed that message
on, I have the feeling that “two
weeks,” that I was thinking in terms of
when two weeks would be, and the
time was ‘going to be the first two
weeks of April. ’ ‘

" Mr. Magruder, as I remember, stop-
ped'in the entrance to my office and
said, “Call Liddy and tell him its ap-
proved. Tell him ‘we want to get going
in the next two weeks.” And, as I re-
member, part of the message may have
been, “Tell him the first part is ap-
proved,” but that’s as close as I can
eome. to Mr. Magruder’s message.

. Q When do you place the time of
this event?

_.A In the beginning of April, is the
best I can do.
. Q And was this by telephone or in
person with Mr. Magruder?

A As I remember, Mr. Magruder
stopped in the entrance to my doorway

- and told me to tell Mr. Liddy that.

Q Was this after his return from
Key Biscayne? = = = '

A Well, if ’'m correct about the date,
then it would be after his return from
Key Biscayne. However—and I think
my ‘general reluctance about this is
that I don’t remember it in reference
to Key Biscayne. I just remember it in
the beginning of April. :

Q Did he call you from Key Bis-
cayne and give you a similar message?
. A’'Not that I remember.

. Q Did he-call ‘you from Key Bis-
eayie at all? o
. A-Yes, he did.’ 3
..Q What was the purpose of it?
" AT think'he called mie a number of
times .and probably—well, he would
have called me for the normal kinds of
things he would call me about.,

He took to Key Biscayne with him 26
or 30 documents that he needed ap-
proval on—26 or 30 documents that he
needed - approval on—and as he,
maybe, got approval, he would call me
and say, “Call so-and-so and tell him
that his plan is approved but that he
should only spend so much money,”
and that sort of thing. T mean, he was
calling me and giving me instructions.
© Q Td like to show you a' book
marked RR-l, and can you identify
this, please? - )

A Yes. It’s a log that I kept. It’s not
an accurate calendar but a log that I
kept during the year 1972.

Q All right. When you say it’s a log,
it’s a log of your activities or a log of
Mr. Magruder’s -activities?

A It’s a log of my activities in 1972.

Q Does it also reflect some of Mr.
Magruder’s activities? :

A Yes, it does. Particularly because
my job was related to his and, there-
fore, my activities related to his.

- Q Now, concerning the Key Biscayne

meeting, does it indicate in your diary

when Mr. Magruder left for Florida?

A Yes. It indicates that he was
scheduled to ‘leave at 11:00 o’clock on
Wednesday, the 29th, and there also is
an entry—

Q Let me just ask you, does your
recollection conform to that? Do you
have any personal knowledge that he
did leave on that day?

A Well, no, I don’t, but there also is
an entry ‘of my. activities saying that
he wouldleave from Miami, unless there
was some -other éentry which I don’t
see. I believe that he did leave on the
29th. ' .

i



Q Okay. Now, there’s an entry on
the 30th. Would you like to read that
to the grand jury—at 4:00 oclock?

A The entry on the 30th refers to the
matter that we were just discussing,
where he did call asking that decisions
be transmitted concerning activities
that he had memoranda in Florida
about and he'was getting approval for
the memoranda.

Q Now, what were those specific
items? Did they include the Liddy
proposal?

A Not that I can see here. It seems
that the decisions that he was getting
approval on were concerning the plans
for the Maryland primary. Some sort
of a decision, and I had to transmit
that to Al Calpin; and something con-
cerning the convention, that related to
Dick Herman and Bill Timmins.

Q@ Was there any reference to Mr.
Liddy on the 30th?

A Yes. There’s a request that I get
Gordon Liddy, and, to the best of my
recollection, what I was asked to do
was to find Mr. Liddy and have him
call Mr. Magruder in Florida.

Q And, therefore, your entry on

Thursday, March 30, indicates to you
that Mr. Magruder had either before
leaving or from Florida asked you to
get Mr. Liddy to call him in Florida?

A That’s correct. I think he left on
the 29th and I was asked by Mr. —

@ And that entry is at 9:00?

A That’s just a rough entry.

Q Somewhere in the area of 9:00
o’cleck am.? :

A Well, I could have been called the
previous evening and had written
down that I had.to find him and I

might have written that on the calen-

dar to do that early in the day.

Q Did you get Gordon Liddy?

A As I remember, I had him call Mr.
Magruder in Miami.

Q All right. Now, on the 31st, I note
that there’s an enfry that just says
Key Biscayne. Does that indicate that
is where Mr. Magruder was?

A Yes, it does. ‘

Q Is there also a mention of Mr.
Liddy on the 31st?

A Yes. There’s a column in this log
which I use just to note the things that
were coming up that were interrupting
me, because there was a lot of activity
and a lot of interruptions and just so I
didn’t forget about things that I’d been
asked to do. ‘

And in that column—which I think
means it was an interruption—there is
the word Gordon Liddy and then it
says next to him, “Give answer,” and I
believe that what that refers to is Mr.
Liddy must have stopped by my office
on Friday morning and said he talked
to Magruder yesterday, “I need an an-
swer” or “I’'m waiting for an answer,”
or something like that.

QIs it possible that that meant Mr.
Magruder had called you and give an
answer to Mr. Liddy?

A Because I do not have a specific
recollection of that, that is a possible
interpretation.

Q Now, and then following this

' sometime—because you think it’s in
early April—you did, in fact, give Mr.
Liddy an answer?

A Yes. Except that I have no recol-
lection: of being called by Mr. Magru-
der and asked to give Mr. Liddy any
answer.

Q Your recollection is he was in the
doorway when he asked you. And what
was Mr. Liddy’s reaction to your say-
ing, “It’s approved. Get started in the
next two weeks”?

A Well, he used to call a lot of peo-
ple in the campaign and give them
messages exactly like that. “The Mary-
land plan is approved,” or something
like that, and I wouldn’t know what
the Maryland plan was, but I assume
that Bob Merrick—who had submitted
the Maryland plan—knew what.it was
and- when I said it was approved, he

knew what that meant.

So I called Mr. Liddy, and his reac-
tion was not characteristic of other
people in the campaign. He said, “But
I can’t,” or “It’s going to be difficult.
I've got people,” or something like
that. )

So I said to Mr. Liddy, “I don’t know
what it is that youre talking about.
You’re going to have to discuss that
with - Mr. Magruder.” And he said,
“Well, all right” I said, “Youre just
going to have to talk about it to Mr.
Magruder. I don’t know what it is that
you and he were talking about.”

Q Now, I’d also like to show you

. what is marked MG-1, and can you
" identify this please?

- A Yes, that’s Mr. Magruder’s calen-
dar—diary. )

Q And do you know what year it’s
for? . )

A Yes. 1972. _
.. Q. Now, I note, in MG-1, under
‘Thursday, March 9th, there’s an entry
that just says, “8:00—Gordon Liddy.”

Beneath that it says, in a different
pen, “Florida Rally. Leave 11:00.” Now,
can you explain what that entry on the
9th means or those two entries on the
9th?

- A Well, T assume the 8 o’clock entry,
which is written in Mr. Magruder’s
handwriting, indicates that Mr. Magru-
.der had at sometime, perhaps the pre-
vious evening, called Mr. Liddy and
made an appointment to see Mr. Liddy
at 8 o’clock in his office.

... Statement of Information—Events Fbllowing the Watergate
“ Break-in, June 1 7, 1972 to Feb. 9, 1973

-1, On June ‘17, 1972, shortly after 2
- &.0r five persons, including James Me-
“Cord, a security consultant for the
“Committee for' the- Re-election of - the
“*President (CRP), were arrested in the
Watergate headquarters of the Demo-
cratic National Commiittee (DNC). Im-
"-mediately after thearrests, Howard
Hunt and Gordon Liddy left the
"Watergate Hotel. Hunt took with him a
+briefcase belonging to McCord that
contained electronic .equipment, went
to his office in the Executive Office

Buildihg (EOB), atid ‘withdrew from a -

safe located in his EOB office $10,000
previously provided to him by Liddy
for use im case there was a mishap,

Hurt placed McCord’s briefcase in the
safe. In the early morning hours, he
delivered the money to an attorney on
behalf of the five persons arrested at
the DNC headquarters. :

__2. At the time of the arrests at the
Watergate "headquarters of the DNC,
electronic  surveillance and photo-
graphic equipment and approximately
$1,500" in ‘cash were found in the pos-
session of the persons arrested. A sub-
sequent search of rooms in the Water-
gate Hotel that had been rented under
alias names used by certain of the per-
sons arrested produced a directory
containing a White House telephone
aumber for Howard Hunt, a ' check
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Executive Office Building.

all concerned.

At 1145 on 27 June 1972, £ saw John Dean at his office in the _

I told him that I had spoken to Director Helms and found
that what I had said to Dean the previous day did indeed reflect
Helms' views accurately. That he felt any involvement of the

. Agency would be most counter productive and furthermore, we
had a legislative constraint about the expenditure of our funds

. within the United States. We had to clear them with the
Chairmen of the CIA Oversight Committees in both House and
Senate. This visibly lessened his enthusiasm.

I then repeated my arguments that this caper while

presently seeming very large would be overtaken by other

_ spicier developments. Unfortunate though its consequences
might be currently, Agency involvement by direction at the
highest level would undoubtedly become known sooner or later
and would then reach to people who were still uninvolved. He
nodded. -I said that my mind boggled that such risks as those
involved in this caper could have been taken for such an
unremunerative target. Involving the Agency would transform
what was now a medium-sized conventional explosive into a

multi-megaton explosion and simply was not worth the risk to

Dean thanked me looking glum and said he agréed with my

judgment in all of these matters.

Vernon A. Walters
Lieutenant General, USA

File memo by CIA deputy director after meeting with Dean.

drawn by E. Howard Hunt, and 32 se-
quentially numbered $100 bills. (These
bills had been received from a Florida
bank into which Barker had deposited
five checks contributed to the Presi-
dent’s re-election ‘campaign. Four of
these checks totalling $89,000 had been
drawn on a Mexican bank payable to
Manuel Ogarrio, a Mexican lawyer.
The fifth check totaling $25,000 had
been drawn by Kenneth Dahlberg.
These checks had been delivered to
Gordon Liddy by FCRP Treasurer
Hugh Sloan to be converted into cash.)

3. At approximately 8 a.m. on the
morning of the arrests, Henry Peter-
sen, the Assistant Attorney General in
charge of the Criminal Division of the
Justice Department, telephoned Attor-
ney General Richard Kleindienst at
home to’ tell him of the arrests at the
DNC headquarters.

4. On the morning of June 17, 1972,
Gordon Liddy telephoned Jeb Magru-
der, Chief of Staff to John Mitchell at
CRP, at the Beverly Hills Hotel in
California. Magruder returned Liddy’s
call from a pay telephone. Liddy ad-
vised Magruder of the arrests at the
DNC headquarters. Shortly thereafter,
DNCheadquarters. Shortly thereafter,
Magruder met with John Mitchell, the
Campaign Director of CRP, and Fred
LaRue, Mitchell’s Special Assistant at
CRP, at the hotel. There was discus-
sion regarding somebody’s contacting
Attorney General Richard Kleindienst
concerning the arrests at the DNC
headquarters. Later that day, Liddy
and Powell Moore, an official at CRP,
met with Attorney General Klein-
dienst at the Burning Tree Club near
Washington, D. C. Liddy told Klein-
dienst that Mitchell had asked him to
give Kleindienst a report on the break-

in at the DNC headquarters and that
some of the persons arrested might be
employed by either the White House
or CRP. Kleindienst called Henry Pet-
ersen and instructed him not to give
special treatment to those arrested gt
the Watergate. Kleindienst told Liddy
to leave the premises.

5. In the late afternoon of June 17,

1972, Secret Service Agent Boggs tele-
phoned John Ehrlichman, Assistant to
the President, and told him that one of
the persons arrested at the DNC head-
quarters had in his possession a docu-
ment referring to Howard Hunt, who
apparently was a White House em-
ployee. Later that day, Ehrlichman tel-
ephoned Ronald Ziegler, the Presi-
dent’s press secretary, who was with
the Presidential party in Florida. Ehrl-
ichman told Ziegler the substance of
his telephone conversation with Agent
Boggs. Ehrlichman also telephoned
Charles Colson, Special Counsel to the
President, and discussed Hunt’s White
House employment status.

6. During the evening of June 17,
1972, Assistant Attorney General Pet-
ersen telephoned Attorney General
XKleindienst and told him that docu-
mentation relating to a White House
consultant had been found at the scene
of the break-in at the DNC headquar-
ters.

7. On June 18, 1972, H. R. Haldeman,
Chief of Staff to President Nixon, who
was at. Key Biscayne, Florida with the
Presidential party, spoke by telephone
with Jeb Magruder, who was in Cali-
fornia. Haldeman directed Magruder
to return to Washington, D. C. to meet
with Counsel to the President John
Dean, Haldeman’s Special Assistant
Gordon Strachan, and FCRP Treasurer
Hugh Sloan to learn what had hap-

pened and determine the source of the
money found in the possession of the
persons arrested at the DNC headquar-
ters. By the following day, Magruder
had returned to Washington.

8. On June 18, 1972, John Ehrlich-
man spoke by telephone with H. R.
Haldeman. They discussed the break-in
at the DNC headquarters, the involve-
ment of James McCord, and the fact of
Hunt’s name being involved.

9. At noon on June 18, 1972, Gordon
Strachan telephoned Haldeman’s prin-
cipal staff assistant, Lawrence Higby.
Higby told Strachan that Haldeman
had spoken with Jeb Magruder about
the break-in and that John Ehrlichman
was handling the entire matter.

10. At 7:32 a.m. on June 19, 1972, At-
torney General Kleindienst telephoned
the Acting Director of the FBI, L. Pat-
rick Gray in Palm Springs, Calif., and
stated that Kleindienst wished to be .
briefed on the investigation of the
break-in at the DNC headquarters.
Kleindienst told Gray that the Presi-
dent wanted to talk to Kleindienst
about it that day or possibly the next
day.

11. In the morning or early after-
noon of June 19, 1972, Ehrlichman told
John Dean to look into the question of
‘White House involvement in the break-

in at the DNC and to determine How-
ard Hunt’s White House employment
status. Dean has testified that he then
spoke to Charles Colson regarding Col-
son’s knowledge of the break-in and
Hunts’ status and that Colson denied
knowledge of the event, but expressed
concern over the contents of Hunts’
safe. Dean has also testified that he
spoke to Gordon Liddy, who advised of
his and Magruder’s involvement in the
planning and execution of the break-
in. Thereafter Ehrlichman received a
report from Dean that Dean had spo-
ken to Liddy and to law enforcement
officials, that' law enforcement officials
were ‘aware that the matter went be-
yond the five persons who were appre-
hended, that Liddy was involved, and
that there was a further direct in-
volvement of the CRP.

12. On June 19, 1972, the President
telephoned Charles Colson from Flo-
rida and spoke with him for approxi-
mately orie hour ending shortly before
noon. The break-in at the DNC head-
quarters was discussed.

13. On June 19, 1972, Howard Hunt
went to the Executive Office Building
and reviewed the contents of his safe.
He determined that the contents in-
cluded cables Hunt had fabricated in-
dicating a relationship between the
Keénnedy Adminifstration‘ and the assas-
sination of ' Vietnamese President
Diem, materials relating to Gemstone,
James M¢Cord’s electronic equipment,
and other material. Hunt thereupon in- .
formed Charles Colson’s secretary,
Joan Hall, that Hunt’s safe contained
sensitive materials.

14. During the afternoon of June 19,
1972, John Ehrlichman, Charles Col-
son, John Dean, Bruce A. Kehrli, Staff
Assistant to H. R. Haldeman, and Ken
Clawson, White House Deputy Direc-
tor of Communications met in Ehrlich- )
man’s office and discussed Howard \
Hunt’s White House employment sta-
tus. Colson stated that Hunt should
have been terminated as a White Houe
consultant as of March 31, 1972. Kehrli
was asked to and did bring Hunt’s em-
ployment records to Ehrlichman’s of-
fice. These records did not indicate
that Hunt’s consultant status had been
terminated. By memorandum dated
June '19, 1972, Colson - transmitted to
Dean documents relating to Hunt’s sta- -
tus. - b

(By memorandum dated March 27,
1972, to Charles Colson, Hunt had re-
quested assistance in changing the an-
nuity benefit option he had selected
upon retirement from the CIA. By
memorandum dated March 30, 1972, to



Kehrli, Richard Howard, Staff Assist-
ant to-Charles Colson, had inquired re-
specting Hunt’s situation. At the top of
the original of the Howard memoran-
dum, there is-a handwritten note:
“Noble—Please let me know on this w/
o giving out any info. on the name of
the fellow we’re trying to help. B.” At
the bottom of that memorandum there
is a handwritten note “OK—Drop as of
April 1, 1972 BAK.” On May 5 1972,
Hunt had written a letter on White
House stationery to CIA General
Counsel Lawrence Houston, renewing
his request respecting his benefit op-
tion and stating that he had discussed
the matter with the White House legal
staff.). .

15. At the meeting specified in the
preceding paragraph, John Ehrlichman
instructed that Howard Hunt’s EOB
safe should be opened in the presence
of John Dean, Bruee Kehrli and a Se-
cret Service Agent, and that Dean
should take possession of the contents.
Charles Colson said that this should be
done immediately. On the evening of
June 19, 1972, at Kehrli’s request,
Hunt’s safe was forcibly opened in the
presence of a Secret Service Agent
and a GSA representative. Kehrli and
Fred Fielding, Dean’s assistant, arrived
snortly thereafter.

16. Immediately before the meeting
specified in paragraph 14, John Dean
asked Gordon Liddy to advise Howard

Hunt that he should leave the country. -

Liddy - contacted Hunt and. told him
that “they” wanted Hunt to get out of
town. Dean states. t{lat he took this ac-
tion on instructions from Ehrlichman,
and that Dean retracted his instruction
shortly after he gave it. Ehrlichman
has denied that he gave such instruc-
tions.

17..0On the evening of June 19, 1972,
John Mitehell met at his apartment in
Washington, D.C. with John Dean, Jeb
Magruder, Robert Mardian and Fred
LaRue and discussed the break-in at
the DNC headquarters.

18. on June 19, 1972, Ronald Ziegler,
the President’s) press secretary, de-
scribed the break-in at the DNC head-
quarters as “a third-rate burglary at-
tempt.”

19. On June 20, 1972, at 9 a.m. H. R.
Haldeman, John Ehrlichman and John

- Mitchell met to discuss the break-in at
the DNC headquarters. John Dean

joined the meeting at 9:45 a.m. Attor-

ney General. Kleindienst joined the
meeting at 9:55 a.m. Later that day,
Haldeman met with the President for
one hour and nineteen minutes (11:26
am. to 12:45 p.m.) and the subjects dis-

cussed included Watergate. Halde-
man’s notes of the meeting reflect that
that portion of their discussion dealt
with checking an EOB office for bugs,
a “counter-attack,” “PR offensive to
top this,” and the need to “be on the
attack—for diversion.” When a tape
recording of the conversation was
produced on November 26, 1973 in re-
sponse to a subpoena by the Watergate
Special Prosecutor, the recording con-
tained an eighteen and one-half minute
buzzing sound that obliterated the por-
tion of the conversation reflected in
the foregoing segment of Haldeman’s
notes.

. 20. On June 20, 1972, Gordon'Stra-
chan met with- H. R. Haldeman and
showed him a copy of a Political Mat-
ters Memorandum Strachan had" sent
to Haldeman prior to April 4, 1972,

concerning approval of a “sophisiticated

intelligence system with a budget of
$300,000.” Haldeman acknowledged to
Strachan that %ie had read the political
intelligenceitem in the memorandum
Strachan also showed Haldeman, politi-
cal intelligence reports referring to
“Sedan Chair II” which had been at-
tached to the memorandum. Haldeman
said he had not previously read the
attachment, and ‘proceeded to read it.
According to Strachan, Haldeman di-

a a1 A

rected him to destroy ail or wue cocu-
ments. Haldeman has testified that he
.could not recall giving Strachan any

..such instruction.

21. Following his meeting with 'H. R.
Haldeman, Gordon Strachan shredded
the Political Matters Memorandum re-
garding a sophisticated intelligence
gathering system that he had shown
Haldeman. Strachan also shredded
other related documents, including a
memorandum  regarding Gordon
Liddy, an April 4, 1972, talking paper
.prepared by Strachan for a meeting
between Haldeman and John Mitchell,
"a memorandum from Jeb Magruder to
Mitchell regarding Donald ' Segretti,
and Segretti’s telephone number. After
Strachan destroyed these documents,
he told John Dean what documents he
frad destroyed. On July 1, 1972, Stra-
chan, Haldeman and Lawrence Highy
were part of a Presidential party
aboard Air Force One. Strachan has
testified that during the flight he re-
ported to Haldeman that thé job had
been accomplished, and Haldeman told
him to reduce the number of copies
made of future Political Maters Mem-
oranda from three to two. Haldeman
has testified that he does not recall re-
ceiving such a report.

22. On June 20 or 21, 1972, Robert
‘Mardian and Fred LaRue met in La-
Reu’s apartment with Gordon Liddy
Liddy told LaRue and Mardian that he
and Howard Hunt had developed the
plans for entries into the DNC and t»
McGovern  presidential campaign
offices; that he, Hunt and others in-
volved in the Watergate break-in had
been previously involved in operations
of the White House, specifically an en-
try into the offices of Daniel Ellsberg’s
psychiatrist; that Hunt had acted to
make ITT lobbyist Dita Beard unavail-
able as a witness at the Senate Judici-
ary Committee hearings on the nomi-
nation of Richard Kleindienst to be At-
torney General; and that he had shred-
ded 11 new, serialized $100 bills in his
possession and other evidence relating
to the Watergate break-in. Later that
day Mardian and LaRue met with John
Mitchell and apprised him of their
meeting with Liddy. Mitchell was told
of Liddy’s and Hunt’s prior surrepti-
tious entry into the office of Daniel

Ellsbergs’ psycharist and of Hunt’s
earlier activities involving Dita Beard.

23. Shortly after Hunt’s involvement
in the Watergate matter became
known, a White House telephone list
bearing Howard Hunt’s name and
phone extension was recalled and the
list was re-issued, deleting Hunt.

24. On June 20, 1972, John Mitchell,
the Campaign Director of CRP, issued
a prepared press statement. The state-
ment denied any legal, moral or ethical
accountability on the pont of CRP for
the break-in at the DNC headquarters.

25. On June 20, 1972 at 6:08 p.m.
the President spoke by telephone with
John Mitchell. The President and
Mitchell discussed the break-in at the
DNC headquarters. According to a
dictabelt recording made by the Pres-
ident on June 20, 1972 recollecting the
events of that day, Mitchell expressed
to the President his regret that he
had not kept better control over the

..beople at CRP. .

26. On June 21, 1972, shortly after
9:35 a.m. John Ehrlichman told Acting
FBI Director Gray that John Dean
would be handling an inquiry into
Watergate for the White House and
that Gray should call Dean and wor'
closely with him. Gray told Ehrlich.
man that the FBI was handling the
caseas a “major special with all of our
normal procedures in effect.” At 10
am. Gray t elephoned Dean and ar-
ranged to meet Dean at 11:30 a.m. in
Gray’s office. At the meeting they dis-
cussed the sensitivity of the investiga-
tion, and Dean told Gray that Dean
would sit in on FBI interviews
White House staff members in his offi-
cial capacity as counsel to the Presi-
dent.

27. On or about June 22, 1972, John
Ehrlichman met with John. Dean and
discussed the contents of Howar
Hunt’s safe and what to do with cer-
tain politically. sensitive documents,

28. On June 22, 1972, FBI agents in-
terviewed Charles Colson in the EOR \
John Dean was present. When the
agents inquired about Howard Hunt’s
office in the EOB, Dean told them ej
ther that he would have to’check out
whether Hunt had an -EOB office or
would have to be checked out. .

- 29. On or about June 22, 1972, Acting

that.the request to see Hunt’s .office

would have-to. be ‘checked out. G
29.-On or about June 22, 1972, Acting

- FBI Director LPatrick Gray met with
-John Dean. Gray told Dean.the FBI

had discovered that a $25,000 check

- drawn by Kenneth Dahlberg and four

checks totalling $89,000 drawn on a
bank. in Mexico City payable to Man-
uel Ogarrio had been deposited in a
Miami, Florida bank account of Ber-
nard.Barker, one of the bersons ar-
rested on June 17, 1972, at the DNC
headquarters in the Watergate. Gray
and Dean discussed the FBI's alterna-
tive theories of the Watergate case, in-

cluding the theory that the break,
was a covert operation of the CIA.
ther that same day or the followig
.morning Dean reported to Halde
on his meeting with Gray, and Hal
man in turn transmitted the essence ' -
the report to the President, o
30. On June 22, 1972, the Preside
held a press conference. He wa
asked whether he had made an inves
gation to determine whether there w
a direct link between the people wi
bugged the DNC headquarters and ti
‘White House. The President said::

Mr Ziegler and also Mr., Mitchelt
speaking for the campaign commi
‘te?, have responded to questions o
this in great detail. The have stat§
my position and have also stated tH
facts accurately. .

This kind of activity, as M. L Zig
gler has indicated, has no placy
yvhatever in our electoral process, of
i our governmental brocess. And, &
Mr. Ziegler hag stated, the Whit
House has. had no involvement wha
ever in this particular incident. ,

As far as the matter now is ¢og
cerned, it is under investigation, a
it sh_oyld be by the proper 1egal’~au
thOI"ltleS, by the District of Columbii
Police, and the FBI. T will not com
313(131; og t_l;:;se matters, particularly

ssible crimi '
involvé)d. cmmmgl charges. ari

31. On June 23, 1972, H. R, Halde:
met with the President and }fg}‘.%?rﬁ:
the President of the communi(iatid

- John Dean had receiveq from Acti

FBI Director Gray. The Presidess’
rected Haldeman to meet with ((iJeIIX iH
rector Richard Helms, Deputy CIA 1
?ector Vernon Walterg and John EhJi
ichman. Haldeman has testified thj
the President told him to ascertal
whether there had been any CIA jj
volvement in the Watergate affair én
whether the relationship  betweg
some of the Watergate barticipam
and the Bay of Pigs incident was
matter of concern to CIA. The Preg
den_t directed Haldeman to discuf
Whltg House concern regarding posd
ble disclosure of covert CIA operatios
and operations of the White Houd
Special Investigations  Unit (tH
“Plumbers”), not related to Watergat
that had been undertaken previous
by some of the Watergate princip,
The President directed Haldeman
ask Walters to meet with Gray to'e
bress these concerns and to coordina
with the FBI; so that the FBI's inves
gation would not be expanded into
related matters that could lead to c'ljij
closure of the earlier activities of th
ngerlgate principals. '

- In the early afternoon of Ju :
1972, John Mitchell, Campaign S:‘rgj
tor.of CRP, met with Maurice. Sta
Chairman of FCRP, in Mitchell’s .:)1



fice. They discussed the Daniperg a
the Mexican checks. Stans knew
that time that these ehecks were
paign contributions that Hugh Slo
Treasurer of FCRP, had given to G
don Liddy to be converted to cash.

33. At approximately 1:30 p.m. o
June 23, 1972, pursuant to the Pre
dent’s prior directions, H. R. Haldi
man, John Ehrlichman, CIA Direct:
Helms and Deputy CIA Director Waj
ters met in Ehrlichman’s office. Helm
assured Haldeman and Ehrlichma
that there was no CIA jinvolv‘eme‘iitz;}

the Watergate and that he Had no cof

cern from the CIA’s viewpoint Tegari
ing any possible ‘connections .of th
Watergate personnel with the Bay g
Pigs operation. Helms ‘told Haldem

and Ehrlichman that hé'had given th
assurance directly to Acting FBI I
rector Gray. Haldeman stated that th
Watergate affair was creating alot ¢
noise, that the investigation could lea

to important people,  and that thi:

could get worse. Haldeman expresse
concern that an FBI investigation i
Mexico might uncover CIA activitid
or assets. Haldeman stated that it wa
the President’s wish that Watters cal
on Gray and suggest to him that it wa
not advantageous to push the "'inquiry
especially into MeXxico. According t
Ehrlichman, the Mexican money or thi
Florida bank account was discussed g
a specific example of the kind of thinj
the President’s wish that Walters ¢
about. Following this meeting, Ehrlicl
man advised Walters - that John Deaj
was following the Watergate matter of
behalf of the White House. .

34. On June 23, 1972, at 1:35 p.m

Dean telephoned Gray and sdid tha
Walters would be visiting Gray that al
ternoon. At 2:34 p.m. on the same da
Walters met with Gray and discussel
the FBI investigation of the break-in 4
the DNC headquarters. Walters statel
that if the FBI investigation were pui
sued into Mexico it might uncovd
some covert CIA activities and thg
the matter should be tapered off wit]
the. five men ' under arrest. Gra
agreed to hold in abeyance the FBI it
terview of Manuel Ogarrio. Gray ha
testified that the FBI continued its e
fort to locate Kenneth Dahlberg. Gra
‘reported to Dean the substance of hi
conversations with Walters. )

35. On June 23, 1972, at 3 p.m. May
rice Stans met at the CRP offices wit!
Kenneth Dahlberg who, at the requed
of Stans and Fred LaRue, had flown t.
Washington that day for the meeting
LaRue and Stans discussed the chec
drawn by Dahlberg, the money fro.
which had reached the bank account o
Bernard Barker. At 5 p.m. on the sam
day Dahlberg met with Stans, LaRui
and Robert Mardian. . v

36. On or before June 26, 1972, Wal
ters determined that there were ni
CIA sources or activities in Mexicl
that might be jeopardized by FBI i
vestigations of the Ogarrio| check ii
Mexico. On June 26, 1972, Walters me
with John Dean and advised him thg
there was nothing in any of the FB
investigations that could jeopardize o
compromise in any way CIA activitiei
or sources in Mexico.

37. On or about June 27, 1972, Johi
Dean and Fred Fielding, his assistant
delivered to FBI agents a portion o
the materials from Howard ' Hunt?
safe. The materials given to the FB
agents included top ‘'secret diplomati
dispatches relating * to “Vietnam. Ths
portion withheld from the FBF agent
included fabricated ‘diplomatic' cable]
purporting to show the.involvement ol
the Kennedy administration in the, fal
of the Diem regime.in Vietnam, memd
randa concerning the, Plumbers unit, {
file relating to an investigation Hun
had conducted for Charles Colson aj
Chappaquidick, and two notebooks- an{
a pop-up address book. ' :

38. On June 26 or 27, 1972, Dean me
with Walters and asked: if there wa
any way the CIA could provide ths
bail money or pay ‘the salaries of thi
persons arrested in'connection: wit

the break-in at the DNC headquarters

Continued on Next Page
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‘Walters said the CIA would do so only
‘on a direct order from the President.
#According to Dean, his proposal to the
$CIA had previously been approved by
2John Ehrlichman. Dean also has testi-
fied that he reported to Ehrlichman re-
garding Walters’ negative position on
“the proposal, and that he was asked by
“Fhrlichman to push Walters a little
iharder. Ehrlichman has denied receiv-

‘ing these reports from Dean. On June -

728,71972, at 10:45 a.m. Dean ‘met with
"Ehflichman. At 11:30 a.m. Dean tele-
-phoned Walters and asked Walters to
Yse¢ him in his EOB office. At this
“meeting Walters and Dean discussed
-‘the Dahlberg check and the Mexican
f‘checks, and Dean again asked whether
#hé CIA could do anything to stop the
.FBI investigation of these checks. Wal-
fters said there was nothing his Agency
+gould do.
“+ 39, On the morning of June 27, 1972,
“Gray met with Mark Felt and Charles
"Bates of the FBI to receive a briefing
“on the latest Watergate break-in devel-
opments. During that briefing Dean
“telephoned Gray. Gray has testified
*that in the ensuing conversation he
'*told Dean that if Dahlberg continued
“to evade the FBI, Dahlberg would be
“'valled before a grand jury. Gray also
i‘has testified that he asserted to Dean
tthe importance of an aggressive FBI
investigation to determine the motive
7and identity of all persons involved.
*° On June 27, 1972, CIA Director
elms received a memorandum from
'hé Chief of the Western Hemisphere
* Division of the CIA stating that there

Hi

“rwere no CIA traces on Manuel Ogarrio.

“and that the CIA’s last contact with a
“iperson named Kenneth Dahlberg oc-

recurred-in 1961 and concerned the man-
‘“*ufacturing of a hearing aid for a high
< level Peruvian. Later that day, Helms
“%old Gray that the CIA had no interest

n Ogarrio. Helms confirmed with

*"Gray their plan to meet the following
day.

. 40.0n June 28, 1972, at 10:25 a.m.

_ffDean telephoned L. Patrick Gray

"‘about rumors of leaks from the FBI,
he material from Hunt’s safe, a slow-
down in the investigation, and the trac-

.ing of the. Mexican money. According

0 Gray, he may have told Dean during
this conversation of the meeting he
."had scheduled with Helms for 2:30
p.m. that day. At 10:45 a.m. Dean met
with_John Ehrlichman. At 10:55 a.m.,
Ehrlichman telephoned Gray. Gray has
testified that when he returned the call
At 11:17 a;m., Ehrlichman said, “Cancel
your, meeting with Helms and Walters
~"today; it is not- necessary.” At 11:23
- am, Gray called Helms to cancel their
meeting. Helms asked Gray to call off
nterviews which the FBI had sched-
uled with two CIA employees. (In July
971, pursuant to a request from Ehrl-
aman to Deputy CIA Director Robert

¥ Cushiman, the two CIA employees had
;

f‘*pr,(‘)vided' Howard Hunt with disguises,

hidden cameras, and other material for

“"use in domestic clandestine operations.
. In requesting CIA assistance for Hunt,

Ehrlichman had. told Cushman that
unt’, “has been asked by the Presi-
dent ‘to. do some special consulting
work on security problems.”)

7. 41.On June 28, 1972, Helms wrote a

" memorandum to Walters stating the

. 'substance of Helms’ conversation with

, erations.

. .Gray, Helms stated the CIA still ad-

»hered to its request that the FBI con-
fine its investigation to the persons al-
" ready arrested or directly under suspi-
.cion and that the FBI not expand its

.’ investigation into other -areas which

- might eventually run afoul of CIA op-
-42. On June 28, 1972, Gray directed
.- that the FBI interview Manuel Ogarrio

+..and continue its efforts to locate and
...interview Kenneth Dahlberg. On that
. evening John Dean telephoned Gray at

S

i

;home and urged that; for national se-
-eurity reasons or because of CIA inter-
.est, efforts to interview Ogarrio and
,Dahlberg be held up. Gray thereaiter
cancelled the interviews.

- 43. On June 28, 1972, FBI agents met
: with Gorden Liddy, in the presence of
FCRP attorney Kenneth Parkinson, fco
© question Liddy regarding the break-in
i at the DNC-headquarters. When Liddy
- ‘decline to answer the agents’ ques-
i"tions, he:was discharged by FCRP
. Chairman Maurice Stans
44. On or about June 28, 1972, John
“ Dean was informed that the FBI was
" attempting to interview Kathleen Che-
" now, the secretary of David Young agd
“'Egil Krogh in the White House Special
* Investigations Unit (the “Plumbers”).
' (The number of a.telephone billed to
“"Chenow at her home address but lo--
“ cated in the EOB was contained in a
*'personal book of telephone numbers of
¥ Eugenio Martinez- and in an address
" hook of Bernard Barker found in the
’1'Wa‘te1'gate hotel room that had been
Loccupied by certain of the men ar-
.. rested in the DNC headquarters.) Dean
. has. testified that he informed John
.~ Ehrlichman of problems connected
" with Chenow’s interview and Ehrlich-
.-man agreed that before her FBI inter-
i view Chenow should be briefed not to
- disclose the activities of Howard Hunt
and Gordon, Liddy while at the White
-House. On .June 28, 1972, Dean tele-
+ phoned Acting FBI Director Gray and
. requested that Chenow’s interview be
temporarily held up for reasons of na-
i -tional security. Gray agreed to the re
' quest.

45, On June 28, 1972, Gray met with
John Ehrlichman and John Dean. At
. this meeting Gray was given two fold-
* ers. containing documents which he
' was told had been retrieved from How-
_ard Hunt’s sdfe and had not been de-
"livered to FBI agents when the re-
. mainder of the' contents: of the, safe
' was delivered on June 27, 1972. Gray
" _was told that these documents were
" politically sensitive, were unrelated to
. Watergate, and should never be made
" public. Dean did not deliver to Gray
the two notebooks and popup-address
. book that had been found in Hunt’s
.safe; Dean, has related that he distov-
,+.ered these items in .a file folder in his
sroffice in. late January 1973, at which
; time he shredded the notebooks and
. discarded the. address book.

“46. On June 30, 1972, the . President
met with “H. R.. Haldeman - and- John
itchell. A portion of their:discussion
¢lated to' the Watergate break-in.

. .47 On July 2, 1972, Fred Fielding,
i++staff assistant to John Dean,-flew to
" England, where Kathleen Chenow was
acationing, to bring Chenow back to,
. Washington. On or about July 3, 1972,
"Chenow discussed her' forthcoming
“FBI interview with Fielding and Plum-
i bers Unit member David Young. Dean

and Fielding were present when the
FBI interviewed Chenow

48. On July 5, 1972, at 5:45 p.m.
Acting FBI' Director Gray phoned
Deputy CIA Director Walters and
stated that, unless the CIA provided
by the following morning a written
rather than the verbal request to:re-
frain from interviewing Manuel Ogar-
rio and Kenneth Dahlberg, the FBI
would go forward with those inter-
views. At 10:05 am. on July 6, 1972,
Walters met with Gray and furnished
Gray a memorandum ‘indicating that
the CIA had'no interest in Ogarrio or
Dahlberg. Gray then ordered that
Ogarrio and Dahlberg be interviewed.
At 10:51 a.m. Gray called Clark Mac-
Gregor, Campaign Director of CRP,
who was with the President at San
Clemente, California. Gray has testi-
fied that he asked MacGregor to tell
the President that Gray and Walters
were uneasy and concerned about the
confusion during the past two weeks in
determining whether .the CIA had any
interest' in people whom the' FBI
wished to interview in connection with
the Watergate investigation. Gray. also



has testified that he asked MacGregor
to tell the President that Gray felt
that people on the White House_staff
were careless and indifferent in their
use of the CIA and FBI, that this activ-
ity was injurious to the CIA and the
FBI, and that these White House staff
people. were wounding the President.

MacGregor has dehied both receiving -
this call and the substance of it as re- :

lated by Gray, but has testified to re-

ceiving a call from Gray on another -

subject the previous evening or possi-

bly that morning. (By letter of July 25; -

1973, .to Archibald Cox, J. Fred Buz
hardt stated that the President’s logs
do not show any conversations or
meetings between the President and
Clark MacGregor on July 6, 1972. The
President’s log:.'for that date shows
meetings between- the President and
MacGregor from 10:40 aim. to 12:12
p.m, Pacific time.) At 11:28 a.m. the
President telephoned Gray. Gray told
the President that he and Walters felt
that people on the President’s staff
were trying to mortally wound the
President by using the CIA and the

FBI. The President responded by in-

structing Gray to continue fo press
ahead with the investigation.

49, JIn July 1972, Dean obtained from
Gray various interview and investiga-
tive reports of the FBI investigation of
the break-in at the DNC headquarters.
Dean has testified that he showed
these reports to the attorneys for CRP
and to CRP officials. Previously Dean
had asked Attorney General Klein-
dienst for access to FBI interview re-
ports and Attorney -General Klein-
dienst had refused his request..

50. On or about Friday, July 28, 1972,
a grand jury subpoena was served on
Maurice Stans, Chairman of FCRP, to
testify in connection with the investi-
gation of the breakin at the DNC
headquarters about his knowledge of
the purpose for which campaign funds
were spent. The President requested
that John Ehrlichman determine if

Stans could testify by deposition 1in-
stead of being subjected to a personal
-appearance before the grand jury.
John Dean called Henry Petersen, As-
sistant Attorney General in charge of

the Criminal Division, and requested -

that Stans’ testimony be taken at the
offices of the Department of Justice
rather than before the grand jury. Pet-
“ersen had previously agreed to this
arrangement in the case of testimony
by members of the White House staff.
Petersen told Dean that this procedure
could not be used for Stans, and Dean
reported that response to Ehrlichman.
On Saturday, July 29, 1972, Ehrlichman
called Petersen and requested - that
Stans not be compelled to appear be-
fore the grand jury Ehrlichman ac-
cused the prosecutors of harassing
Stans. On Sunday, July 30, 1972, Ehrl-
ichman called Attorney General Klein-
dienst. Ehrlichman reported that Pet-
ersen had refused to follow his instrue-
tions. The next day Kleindienst, Peter-
sen and Assistant United States Attor-
ney Earl Silbert met in Petersen’s of-
fice. They agreed that Stans would be
questioned under oath at the Depart-
ment of Justice and not before the
grand-“jury. On August 2, 1972, Stans
was quéstioned in Petersen’s confer-
ence room. According to Stans, in Au-
gust the President called Stans and
told him that he appreciated the sacri-
fice that Stans was making in not an-
swering questions. for the press and

hoped that he vco"uild continue . to take

it. :

51. John Ehrlichman has testified »

that on July 31, 1972, Ehrlichman, John
Dean and Attorney General Klein-
dienst met and discussed whether Jeb
Magruder was involved in the breakdn
at the DNC and that shortly thereafter
Ehrliciman discussed the meeting
with -the President. Kleindienst has

testified he does not recall the meet-
ing. In August 1972, after Magruder’s
testimony before the grand jury inves-
tigating the break-in at the DNC head-
quarters, Dean called Assistant Attor-
ney General Henry Petersen to find
out how Magruder had done when tes-
tifying. Petersen called Assistant
United States Attorney Silbert and dis-
cussed Magruder’s testimony. Petersen
has testified that he told Dean that
while Magruder was a very articulate
young man, nobody believed Magru-
der’s story that he did not know the
purposes for which campaign funds
had been spent.

52. At the end of August 1972, John
Ehrlichman met with the President
and discussed what public statements l
the President 'should make about the
White House ‘and CRP involvement in
the June 17 break-in. The President de-
cided that he would state that there
was 1o involvement of presént White
House employees. On August 29; 1972,
in a press conference the: President
stated;that John Dean, under-the Pres-
ident’s direction, had conducted a com-

_Dlete. investigation of all leads ‘that

* might involve any present members of
* the 'White House staff or anybody in

the government. The Presiderit said, “I -
.can s'ayl,categor‘ically‘that his investiga-
tion indicates that'no one it the White

- House staff, no one ‘in his Adminisira- 3

‘ fcio'n,.presently employed, was involved
i this very i bizarre incident.” John
. Dean has denied -conducting that inves-

- tigation: The President also stated that ‘

the FBI and the Department of Justice
had had the total cooperation of the _

White’_' House and that CRP was contin-
uing its investigation.

"53.-On Sept. 15, 1972, the President
met with. H. R. Haldeman and John
Dean. Certain subjects were discussed
in the course of the Sept. 15, 1972
meetizng:

Filing of indictment against seven
Watergate defendants.

Manner in which Dean has handied
Watergate matter.:

Human frailties and bitterness be-
tween Financg Committee and Politi-
cal Committee: ’

Governmental ' power and political
opponents. )

White House and Watergate matter.

54. On Oct. 5,-1972, the President
held a press conference. He stated that
the FBI had conducted an intensive in-
vestigation of Watergate because “I
wanted to be sure that no member of
the White House staff and no man or
woman in a position of major responsi-
bility in the Committee for Re-Election

"had anything to do with this kind of

reprehensible activity.”

35.-On Dec. 15,1972, John Ehrlich- .
man met with CIA. director Richard
Helms, William Colby of the CIA, and
John Dean. They discussed. answers to
questions posed by Assistant Attorney
General Henry Petersen and Assistant
U.S. Attorney Earl Silbert. Colby had
disclosed on Nov. 27, 1972, to the Fed-
eral prosecutors that Ehrlichman was
the person ‘who had requested CIA as-
sistance for Howard -Hunt in 1971
They also discussed the materials
turned over by the CIA to the Justice

~ Department op Oct. 24, 1972. .

56. On Jan. 8,°1973, former CIA Dep- .
uty Director Cushman sent a memo-
randum to John Ehrlichman identify-
ing as ‘the person who requested CIA
assistance for Howard Hunt in 1971
one of the following: Ehrlichman,
Charles; Colson. or John Dean. On Jan.
10, 1973, after discussions with Ehrlich-
man and Dean, Cushman changed the
memorandum to state that he did not
recall the identity of the White House
person who requested assistance for
Hunt. : ’ :

57. Early in 1973 John Dean met
with Assistant Attorney General Peter-
sen. Petersen showed Dean documents
delivered by the CIA to the Depart-
ment of Justice, including copies of
the photographs connecting Howard
Hunt and Gordon .Liddy with Dr.
Fielding’s office. On a second occasion
prior to Feb. 9, 1973, Dean met with
Petersen and -discussed what the De-
partment of Justice would do.if re-

.quested by the CIA to return materi-

als. Petersen told him that an indica-
tion that the materials had been sent
back to the CIA would have to be
made in the Department’s files.

58.°On Feb. 9, 1973, Dean called CIA
Director James Schlesinger. Dean sug-
gested that the CIA request the De-
partment of Justice to return a pack-
age of materials that had been sent to
the Department of Justice in connec-
tion with the Watergate investigation.
Deputy CIA Director Walters con-
tacted Dean on Feb. 21, 1973, and re-
fused Dean’s request.

o

E. Howard Hunt testimony, July 26,
1973, Senate Watergate committee exec-
utive session. .

Mr. Hunt. I'm trying to keep it in'the
money context. On Monday, the 19th, I
was told by Mr. Liddy that they wanted
me to get out of town. ) 5

Mr. Lackritz. Now, Monday the 19th,

.when did you see Mr. Liddy?

'Mr. Hunt. It was, I gather, around
11, 11:30 in the morning. He called me
and asked me to meet him down at the
corner by the USIA Building, which is
about '19th and Pennsylvania Ave.

It was very mysterious, we walked,
and he talked; and he said, “We want
you to get out of town right away,” and
I expressed surprise at that.

I said, “Well, what is the purpose,
where do you want me to go,” and he
said, “Well”—1 said, “What excuse
would I have for going.” He said,
“Well, your wife is in Europe, why
don’t you go over and visit her for a
while, spend the rest of the summer
over there; it’s a free vacation.”

I said, “Well, I still have two chil-
dren here in the United States,” so we
went on in that vein and it had been
decided. He wasn’t specific as to who
had instructed him to get in touch with
me, but he said, “All expenses will be
paid, everything will be taken care of”;
and. I said, “What I need right now is
an attorney, you know, he has been
out to. visit me; I communicated with
him telephonically .over the weekend.”

I went home in due course and be-
gan .packing, and within a period of 45
minutes — '

Mr. Lackritz. Before you get into
that, when you met with Mr. Liddy on
the street corner he said “they wanted
you to get out of town,” who were
“they"? a .

" Mr. Hunt. T assumed it to:be the

Mitchell, Magruder, Dean group, whom
I identified as the principals.

Mr. Lackritz. You identified these in-
dividuals that you just named as being
Mr. Liddy’s principals? -

Mr. Hunt. Yes. ; )

Mr. Lackritz. I see. Did you ask Mr.
Liddy specifically who “they” were?

Mr. Hunt. No, I did not at that time.
We, both of us, were in a pretty emo-
tional state at that point, and he felt it
was imperative, he was relaying in-
structions to me to get out of town. I
resisted that instruction, I wanted legal
representation. :

He overcame my reluctance and I
said, “All right, I've got a pretext for
going up to New York overnight —in
fact' I did have a conference slated for
the following day in New York. So, I
went up to New York and telephoned
my wife in London the following day
—oh, it was after I got home that Mr.
Liddy rescinded the order. I was just.

Sochimiom



about packed, though 1 naa no unen-
tion' of going abroad;. I didn’t actually
take my passport out of the drawer.

I said, “Well, ’'m very concerned
over the mental processes, or the ra-
tionale of people who .tell me to get
out of town, nothing else will do; and
‘suddenly, 45 minutes” later, the order
is rescinded.”

- E. Howard Hunt testimony, Sept. 24,
1973. - e T
- Mr, Dash.. Now, did you hear from
Mr. Liddy during this period-of time?
 Mr. Hunt. What period of time?
Mr. Dash. Shortly after, around June
19 or around that time?
Mr. Hunt. Yes, sir, I did.
Mr! Dash. What, if anything, did he
tell you? ’

Mr. Hunt, Toward midday on the
19th, I got a telephone call from him
at my Mullen Co. office saying that he
needed urgently to meet me. We met
at the corner of the USIA building,
which I believe is at 17th and Pennsyl-
vania Ave. We met, walked around the
block. During the- course of the con-
versation, he told me that it was neces-
sary for me to get out of town, that
“they” wanted me to get out of town.

Mr. Dash. Did he indicate who “they”
were? :

Mr. Hunt. Not at that time.
. Mr. Dash. Then, was it a fact that
that particular order was rescinded?

Mr. Hunt. He told me that it was.

Mr. Dash. Now, in fact, you did leave
Washington, did you not?

Mr. Hunt. I did: : )

Mr. Dash. And did you ultimately go
to California?

Mr. Hunt. I did.

CIA employee statement, Jan. 17, 1974.

My secretary, Mrs. 19 and I fre-
quently speculated about the possible
involvement of Howard Hunt and the
Watergate affair and the possible in-
volvement of the Agency. I was aware
that Hunt had frequently transmitted
sealed envelopes via our office to .the
Agency. We had receipts for these en-
velopes but were unaware of the con-
tents. However, Mr. 20' who had tem-
porarily occupied my post during the
illness of my predecessor; 21 and had
been on hand to “break in” my imme-
diate  predecessor, 22. (who held the
post for 30 days), had told me: that he
had opened one of the packages one
day to see what Hunt was sending to
the Agency. He said that the envelope
was addressed to 6 and appeared to
contain “gossip” information about an
unknown person —he assumed that it
had something to do with a psychologi-
cal study of that person. Mrs. 19 sub-
sequently confirmed this information.

Shortly after my assignment at the
Executive Office Building, a new tele-
phone list was issued by the White
House and it contained Hunt’s name.
The Watergate news broke and Hunt
was involved. The White House re-
called the phone listings without rea-
son and reissued them — we noted that
Hunt’s name had been deleted. As the
news of the Watergate and Hunt’s in-
volvement spread, we —at a date un-
known—decided that it was not pru-
dent nor necessary to retain the receipts
for envelopes which- we had trans-
mitted from him to CIA and we de-
stroyed these receipts.

Earlier this year information ap-
peared in the press which discussed
Hunt and psychological studies. Link-
ing the above information with these
news reports I became concerned that
the Agency might become publicly in-
volved in this publicity and that it
would be an embarrassment which the
Agency should be aware of and pre-
pared for. I had no knowledge of
whether or not Hunt had arranged

with Mr. Helms or someone eie i
authority for 6 to make psychological
studies . of whether Hunt had pre-
vailed upon 6 because of some past
connection or whether or not 6 was
doing this officially or “free lance.”
But I felt strongly that the Agency
should be aware of this Hunt 6 connrec-
tion, in case it did not already know.

I called’ Dr. Schlessinger and said
that I had a confidential matter to dis-
cuss with him and visited him one night
about 6:30. (I do not recollect the time
but Mr. ... fixes it at 2 May.) I said
that I was aware of some information
that was not first hand but which I had
verified and that I felt it had implica-
tions which might embarrass the
Agency .and therefore he should be
aware of this information so that he
could prepare for public involvement,
in case lie was not already aware of it.
I related what I knew about envelopes
from IHunt to the Agency and specific-
ally about the transmittal of informa-
tion to 6. He seemed surprised and un-
aware of any such link. He asked me,

" “What shall I do with 6.” I said (some-
what taken aback at this question) that"

I thought he should first talk to 6 and
get his side'of the story and that I
found it hard to believe that an indi-
vidual of the Agency would become in-
volved in something like this without
some approval from higher authority
within the Agency, also, that I was sure
that someone had compiled the facts
about the Agency’s involvement with
Hunt and the Watergate and that it

should be available somewhere in the"

Agency if he had not already seen it.
He seemed dismayed and bewildered

. that something like this could have

happened and that he did not know
about it. I repeated that I was sure
that it was a matter of record some-
where and that it simply may not have
been brought to his attention. He
thanked me for reporting this informa-
tion.

The following day I had a call from
Mr. 23, Dr. Schlessinger’s assistant and
a former colleague on the NSC staff,
asking for a review of what I had re-
ported saying that Dr. Schlessinger was
very upset and had asked him to look
into this right away. He wanted to
know if I had any more details. I sub-
sequently remembered another tangent
to this subject and stopped in his of-

fice the following day (which was 3°

May according to Mr. 1 timetable) and

‘related it to him. It was that Mrs. -19

recalled that one day Hunt had come
to see 22 and they had talked behind
closed doors. After the talk 22 came
out and remarked to her that he was
amazed, shocked and bewildered by the
things that Hunt told him he was doing.
He scratched and shook his head, re-
marked what an interesting job Hunt
had, but revealed none of the details

of his conversation. The only specific -

item. he mentioned was a film that
Hunt ‘was working on for educational
TV which involved one -of the Nixon
daughters. (I.confirmed with Mrs. 19
this date that this is her recollection
of this event.) 23 said that my report
to Dr. Schlessinger was the first that
the latter had heard that the Agency

. 'was in any way involved and that the

Agency and Dr. Schilessinger, in partic-

~_ular, owed me a debt of gratitude for
“coming forward with this information.

I remarked again that I: would be sur-
prised if the Agency had not already
compiled a report on Hunt’s involve-
ment with the ‘Agency because I knew
that Mr. Helms was probably aware of
some of Hunt’s activities and might
have authorized the use of ... and that
because of his 23 and ‘Schlessinger’s
newsness of the job they simply had
not seen this material or had reason to

ask for it. He said that he intended to
find out.

23 subsequently told me that 22 had
been interviewed and said that he
knew nothing of Hunt’s activities. I
suggested that 20 be interviewed be-
cause not only had he opened at least
the one Hunt 6 envelope, but he may
have additional information to report
from his personal talks with Hunt.

23 told me sometime later that
Schlessinger was awarding a medal to
General ‘Walters for his role in the
Watergate affair and remarked again
that my report had triggered the reve-
lation of the iceberg. We joked about
how the Generals always get the
medals!

I do not believe that the subject has
come up again until this time.

: 24

* Transcript of President Nixon’s June
20, 1972, recollections, from dictabelt re-
cording by the President on a telephone
conversation with John Mitchell: :

President. I also talked to John
Mitchell in —late in the day and tried
to cheer him up a bit. He is terribly
chagrined that, uh, the activities of
anybody attached to his committee
should, uh, have, uh, been handled in
such a manner, and he said that he
only regretted that he had not policed
all the people more effectively on a —
in his own organization —

[42 second: silence]

[unintelligible]

Excerpt from a document by C. W.
Bates regarding “James W. McCord Jr.
and others, burglary of Democratic Party
national headquarters . . .” dated June

. 22, 1972. The “Mr. Gray” referred to is

L. Patrick Gray, then acting director of
the FBI: '

While on the phone with [Mr. Gray],
I advised him of a new development:
Subject Barker had tried to cash a
cashier’s check with the Republic Na-
tional Bank, Miami, on 4/24/72. This
check was drawn on the Boca Raton
Bank and was for $25,000. The Repub-
lic Bank checked with the Boca Raton
Bank and they were advised the check
was good and had been obtained by
Mr. Kenneth Harry Dahlberg. Our files
show Dahlberg was investigated at the
request of the White House in Decem-
ber, 1969. He is an industralist from
Minnesota, is a millionaii~, and has
been active in the Republican Party in
the Midwest for. a number of years.
The White House records disclosed he
was not presently connected with the
White House.

FBI Washington office telegram, June
22, 1972,

To acting. director from Washington
field . . . ’

James Walter McCord, Jr., et al, bur-
glary, Democratic National Committes
headquarters, Washington, D.C., June
17, 1972, Interception of Communica-
tions.

Summary of investigation.

Investigation at Republi¢ National
Bank, Miami, Florida, revealed bank
records regarding “Barker Associates,
Inc.” reflect four checks deposited to
Barker Associates, incorporated ac-
count totaling $89;000. All checks dated
April 4, 1972. Two checks were drawn
on Banco Internacional, Mexico City.
Barker attempted to cash these checks
on April 21, 1972 but Miami Bank re-
fused until checks were deposited and
cleared through foreign bank. Barker
received cash for these deposits on
May 8, 1972. On that same date Barker
received approximately $10,000 in new
one hundreds. :

H. R. Haldeman testimony, May 31,
1973, Senate appropriations subcommit-
tee executive session:



Mr. Haldeman. Either the 23d.or the
preceding afternoon, and I am not sure
which, afternoon or evening, John
Dean; as F can best recall this, and
again it is trying to recall events of a
year ago, John Dean told me that the

:‘I iy =

= .

Sketch by David Suter for The Waghington Post

FBI was concerned about the question
of whether there might be CIA in-
volvement in some aspects of the
Watergate affair, either directly or in-
directly. '

In raising this concern of the FBI, I:
felt that something needed to be done
at that point in time to guide the FBI
as to whether there was involvement
and, if so, what, and what problems
there might be in that respect. I trans-
mitted this report, in essence, to the
President, I believe on the morning of
the 23d.

I believe that the only area in which
I can be helpful to you in your investi-
gation is with regard to the reported
meeting of White House and CIA offi-
cials last June. _

In that regard,  on June 23, 1972,
John Ehrlichman and I were requested -
by the President to meet with Director
Richard Helms and Deputy Director-
Vernon Walters of the CIA. .

To the best of my recollection, the
purpose of this meeting was fivesfold:

One, to-ascertain whether there had
been any CIA involvement in the
Watergate affair; . )

Two, to ascertain whether the rela-
tion between some of the Watergate
participants and the Bay of Pigs was a
matter of concern to CIA;

Three, to inform the CIA of an FBT
request for guidance regarding some
aspects of the Watergate ix}vestigation
because of the possibility 'of CIA in-
volvement, directly or indirectly; i

I could interject there that this re-
quest had been made known by John
Dean, counsel to the ‘President, and !
had been transmitted by me to the ﬁ
President immediately upon heing told
of it by John Dean, .

The President, as a result of that,(.z
told me to meet with Director Helms :

and ‘General Walters and John Ehrlich-
man to get into this matter as I am.,
laying it out here. e

The fourth purpose was to discuss:

White House concern regarding possi-
ble disclosure of non-Watergate-related::.

covert CIA operations or other na-.

tional security activities, not related to..
Watergate, that had been undertaken..

previously by some of the Watergate
principals. ) .

Fifth, to request General Walters to
meet with Acting Director Gray of-the
FBI to express these concerns and.to.
coordinate with the FBI so that the-
FBI's area of investigation of the suss,
pects, the Watergate suspects, not he-
expanded into unrelated matters which
could lead to disclosure of their earlier,
national security and CIA activities.-

The meeting was held in Mr. Ehrlich-+
man’s office on the afternoon of June. .
23 and, to the best of my recollection,
all of the above points were covered.

As I recall, Director Helms assured
us that there was no CIA involvement-
in the Watergate and also that he had'

no concern from the CIA’s viewpoint:

regarding any possible connections .of

. the Watergate personnel with the Bay:"

of Pigs operation. Helms told us he had..
given this assurance to Gray directly.

Walters agreed to meet with Gray as-
requested. I do not recall having any,
further communication - or meeting:
with Walters, Helms or Gray on this:
subject. i

I do not specifically recall the ques-

tion of “Meéxican aspects” being -dis-+
cussed at this meeting although -I-dos
not question General Walters’ réports
that this was covered. We did digcuss-
the concern‘that, in the interest of na-
tional security and the former relation:.
ships of some of the principalsy.{he.
Watergate principals, with CIA, . the,
FBI investigation be limited to ~the.
Watergate case specifically and not exs.
panded into prior activities of ‘the in-
dividuals involved. e

‘We did this in the full belief that we"
were acting in the national interests
and with no intent or desire to impede:
or cover up any aspects of the Water-

gate investigation itself. ’

I do not recall any subsequent dis+
cussion with John Dean regarding this
meeting. I do not recall any diseussion, -
at any iiwe of a suggestion to involve
the CIA in the Watérgate matter ex-
cept as described above. Specifically,
I do not recall hearing of any idea of'
having the CIA furnish Bail or ‘pay:
Suspects’ salaries while in jaily using:
covert action funds. *

It must be undecrstood that, at the
time of our meeting with the CIA, wer
had only very sketchy knowledge of
what and who were involved in the
Watergate affair. We had no reasorrt6
believe that anyone in the White Hofiss*
was involved and no reason, ther¢fore,
to seek any cover-up of the Watérgate
investigation from the White House! "

On the contrary, everyone in the
White House was instricted to cooper-
ate fully with the Watergate investiga~
tion and, so far as I knew at the time,
was doing so. v

At the same time, tnere was concern
at the White House that activitieg
which had been in no way related-to"
Watergate or to the 1972 political cam:
paign — and. which were in the area of
national security — would be compro-’
mised in the process of the Watergate
Investigation .and the attendant pub-
licity and political furor, ° ) !

Recent events, have,.fully justified’
that concern with the disclosure of the
FBI wiretaps on press and NSC person-
nel, the details of the so-called “plumb-
ers’ operation,” et cetera, c

In summary, the meeting of June 23
with the CIA was held at the Pregi.
dent’s request in the interest of na
tional security. I do not believe there'
was any intention to cover up the
Watergate. I do not helieve there wa§

any direct connection between this
meeting and General Walters’ reparted
subsequent meetings with John Dean. |
I believe I acted properly, in accord
with the President’s instructions, and’
in the national interest. . . . :
Chairman McClellan. You referred to'
Gen. Walters’ memorandum. I would
like to ask some questions about it. . ...
It says, “On June 23, at 1300, on re-
quest, I called, with Director Helms,
on John Ehrlichman and Robert Halde.
man in Ehrlichman’s office at the

White House.
“Haldeman said” —and I want te¢

.give you an opportunity to comment

on each of these— “Haldeman said
that the ‘bugging’ affair at the Demo-
cratic National Committee headquar-

‘ters at the Watergate ‘Apartments had

made 2 lot of noise and the Democrats

were trying-to maximize it.” =
Do you wish to comment on that?
Mr. Haldeman. No, sir. . ..

Chairman MecClellan. All right. . . .
He states in the next sentence you said
the FBI was being called in and was
investigating the matter. Did you tell
him that, or was that statement made
at that meeting? o c

Mr. Haldeman. In some sense it un-
doubtedly was. I don’t think I needed
to tell him that. I think it wag pretty
well known .at that time. o

Chairman MecClellan. Then he says
that the FBI had been called in and
was investigating the rhatter, and he
says you.said the investigation was
leading to a"lot of important people
and this could get worse. Do you wish
to comment on that? B

Mr. Haldeman. No, sir, -

Chairman McClellan. Do you want
to say it is true, or just remain, silent
about it?

Mr. Haldeman. I would have no com-
ment to make on.it. That is his char-
‘acterization of the conversation.:

_ Chairman McClellan. Is his .charac
terization of ‘the conversation wrong,
or correct? . . . ... . . . i

Mr. Haldeman. I have no materia]
conflict with it. " ‘

Chairman McClellan. Then you said
that; or something -like that, I avould
assume, unless you state otherwise. .

Then he.‘goes.on further to say, “he”™ .
Ineaning you, “asked what the connecs
tion with the agency-was,. and- the. Di-
rector repeated” —I am sure he mneans
Director Helms — “repeated that-therae
was none.” i %

Did Helms tell you that that day?

Mr. Haldeman. As I have so indi-
cated; yes, sir. . ]

Chairman. McClellan. “Haldeman
said that the whole affair was getting
embarrassing and it was the Presi-

f Continued on Next Page
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. dent’s wish that Walters call on Acting
FBI Director Patrick Gray” —now, is
that much correct, up to there?

Mr. Haldeman, I think that it is sub-
ject to interpretation. It isn’t correct,
Senator. I don’t believe that the re-
quest that Walters call on the Acting
Director of the FBI was in the context
of the whole affair getting embarrass-
ing. I think it was in the context I
have laid out in my statement.

Chairman McClellan. Did you tell
him that the whole affair was- getting
embarrassing? )

Mr. Haldeman. No, sir; that I recall,

- 1o, .,

Chairman McClellan. You didn’t
make that statement at the meeting?

Mr. Haldeman. I don’t recall making
such a statement.

Chairman McClellan. Are you in a
position to deny it?

Mr. Haldeman. No, but that is not

- the flavor of the approach to the meet-
ing that I took.

Ezxcerpts from a memorandum of June
' 27, 1972, from “Chief, Western Hemi-
sphere Division” to the Director of Cen-
tral Intelligence. The document origi-
nally was marked “Secret/Sensitive” and

" “Eyes only.”

Manuel Ogarrio Daguerre has an
. office. on 156. Paseo de la Reforma in
Mexico City. This office is located in
the same building as the Banco Inter-
nacional of Mexico City. His home ad-
dress is Cerro de Maika 310, Mexico
" City. There are no CIA traces on Man-
uel Ogarrio Daguerre. This man is list-
ed in the :Mexico Ciy telephone direc-
tory. ‘ :

Kenneth Harry Dahlberg. The Office
“of: Seeurity gave DCS an approval on
13 July 1965 to contact Kenneth Harry
Dahlberg. Security File No. EE 30944
indicates Dahlberg was born on 30
June 1917 in’St. Paul, Minnesota. Dis-



eussions with DCS reveal Kenneth
Harry Dahlberg is president of Dahl-
berg Company, 7731 Country Club
Drive, Minneapolis, which manufac-
tures hearing aids. CIA’s last recorded
contact with Dahlberg was in May
. 1961 when he worked on a hearing aid
for a high level Peruvian. The cards
" indicate there was interest in recon-
tacting Dahlberg in April 1965, but
" there is no record if he was contacted.
The Dahlberg file is in Archives and
will be available to us on 28 June 1972,

" The FBI wanted traces on Kenneth

" Dahlberg. Thus it is not clear if Ken-
- neth Dahlberg, who is of interest to
the FBI is identical with Kenneth
- Harry Dahlberg who was in touch
with CIA. (Comment: Kenneth Harry
Dahlberg originally. contacted CIA in
1958 on radio matters, not “urther
- specified. There is an outside chance
that radio matters could be tied to
audio operations.) Additional conver-
sations with the FBI on the working
Ievel will be needed to sort out the
‘various interests, in the name Kenneth

* Dahlberg. ‘
Excerpts from an affidavit by a CIA
- employee dated May 18, 1973. Some dele-

tions were made by the House Judiciary
Comfrnzttqg at the request of the CIA.

On 22 July 1971 Mr. E. Howard Hunt,
.-& former Agency employee who had
Joined the White House staff, called
on the Deputy -Director of Central
Intelligence, General Cushman. I was
present in the room because General
-Cushman usually asked me to sit in
.on his meetings. When Mr. Hunt ar-
- -rived he said that he wanted to talk to
. {General Cushman “jprivately and I
withdrew. 5
* Later that day General Cushman

told me that Mr. Hunt has asked for -

some help (of an unspecified nature),
‘that he (General Cushman) had
checked it out and that it was all
. right, and that he had told Mr. Hunt
- to.get in touch with me to obtain the
assistance. Mr. Hunt called me later
- ‘in the day and requested aid in ob-
" - taining a physical disguise and “pocket
litter” documetation in alias to assist
him in connection with an- extremely
sensitive project, which he could- not
further discuss, and which had been
approved by Mr. Ehrlichman: Under
these circumstances my presumption
- wag. that the .request must be legiti-
. mate and proper, .
I then.contacted Mr. . .., Acting
Chief of Technical Services Division,
and -instructed him' to make arrange-
-ments for furnishing 'a physical dis-
guise ‘and alias documentation to an
individual (Mr. Hunt), who had in-
'sigted that his identity not be known
to) the TSD officers. I explained to
Mr. . . that the undertaking was for
an extremely sensitive project which
- +had' 'been requested by the White
~House, of which I was not at liberty
“to ‘describe further and the nature of
which I was unawaré. I also indicated
that because of the sensitivity factor
all the requested support should be
handled by TSD. - = =
When Mr. . . . explained that it
would be necessary for a TSD officer
to meet the subject before creating
‘a ‘disguise, and because Mr. Hunt was
unwilling to come to the Headquarters
© building again, 'I arranged for the
TSD officer to meet Mr. Hunt, who
wag under ‘an assumed name, in an
Agency safehouse. ‘I obtained a 'key
to “the safehousé from the Office of
* Logistics on 23 'July and passed it to a
TSD representative, Mr. . . ., I be-
lieve. TSD was able to provide Mr.
Hunt (who dealt with them under the
alias of “Mr. Edward”) with a disguise
and alias documentation later that
day (23 July 1971). |

Following my contacts with TSD
officers I notified the Executive Assis-
tant to the DDP, Mr. . . . that on the
instruction’ of General Cushman I had

enlisted the assistance of I'SD (which
was subordinate to the Directorate for
Plans) in a project for the White House
which was said to be extremely sen-
sitive and whose nature was unknown
to me. : )

.My next contact with Mr. Hunt was
a telephone 'call from him on 18 Au-

“gust 1971 to a request that the Agency
. furnish. a specific secretary (whe was

".named) for a temporary assignment

of between 30' and 90 days. Mr. Hunt

" saidthat he needed the secretary to
" work on a highly sensitive assignment

and ;that Mr. John Ehrlichman had
suggested that he call General Cush-
man. Mr. Hunt said that he did not
want the young lady’s Division Chief

. to know that he or the White House

was involved in the request. Mr. Hunt

- suggested. that the Director’s office

should immediately recall the young
lady fx_'orr_L her_ assignment overseas

and explain to all coneerned that she
was urgently needed for an unspeci-
fied special assignment. Mr. Hunt
‘again stressed that White House in-
volvement should not be mentioned.
After discussing the case with General
Cushman and the Office of Personnel
I informed Mr. Hunt that the Agency
would be unwilling to withdraw the
secretary from her overseas assign-
ment. I suggested that if Mr. Hunt
would furnish us with a statement of
his requirements we might. be able to
provide a qualified secretary from
Headquarters. Mr. Hunt replied that
the individual he had requested was
the only secretary he would accept
because of the “loyalty factor.” Mr.
Hunt said that he would discuss our
attitude with Mr. Ehrlichman and I
heard no more of this particular mat-
ter.

Mr. . . . records show that we were
August 1971 regarding a new request
again in contact by telephone on 20
August 1971 regarding a new request
from Mr. Hunt for a tape recorder
and business cards in alias. Since there
was nothing improper in this request
and it was consistent with my under-
standing of the assistance we were
authorized to give Mr. Hunt, I in-
structed Mr. . . . to proceed with this
assistance. _ '

My records show that Mr. . . . called
me on 26 August 1971 to express con-
cern about additional assistance that
had been requested by Mr. Hunt. I
learned that Mr. Hunt had introduced
an unidentified associate who had been
given a disguise and identification
documents in alias. Mr. Hunt had also
on about 25 August requested and re-
ceived training in clandestine photog-
raphy and was given a camera con-
cealed in a tobaceo pouch in connection
with a new assignment. Mr. . . . ex-
pressed concern that Mr. Hunt now
possessed a considerable amount of
special materials and noted that the
concealed camera was a particularly
sensitive item. I agreed with Mr. . . .
concern and remarked to Mr. . . . that
it raised the question of the use of
Agency materials in domestic clandes-
tine activity I told Mr. . . . that I
would report his call promptly and
obtain guidance, and that additional
gear should not be given to Mr. Hunt
and his requests referred to the Depu-
ty Director’s office. (It should also be

noted that General Cushman’s office

was informed only after the camera
had been given to Mr. Hunt and his
associate outfitted with a disguise.)

I summarized my conversation. with
Mr. ..in a memorandum for General
Cushman and gave it to him the next
morning (27 August). My covering
buckslip stated that Mr. Hunt’s latest
request raised two significant prob-
lems for the Agency. Mr. Hunt had
introduced a stranger into the picture
without any word of explanation to

]

General Cushman from the wnite
House. I noted that this unknown per-
son was now aware of Ageney support
to Hunt in whatever he was daing. I
also noted that Mr. Hunt’s possession
and use of unique clandestine equip-
ment (the disguised camera) in domes-
tic activity of uncertain nature also
contained potential for trouble. My
buckslip read: “The Agency could
suffer if its clandestine gear were dis-
covered (being) used in domestic secret
operations.” "My buckslip continued
that I would instruct TSD to clear all
of Hunt’s requests with. the ‘Deputy
Director’s office and recommend that
General Cushman seek Mr. Ehrlich-
man’s assurance that Mr. Hunt’s “latest
caper” was legitimate. (We were still
operating on the assumption that the
White House project was proper but
feared that Mr. Hunt had exceeded
his authority.) My buckslip concluded
that “Even then (if Mr. ‘Ehrlichman
validated Mr. Hunt’s request) this does
not relieve the Agency from its vul-
nerability if associated with domestic
clandestine operations against Amrei-
cans.” 4

I had given my memorandum to
General Cushman on the morning of
27 August 1971 when Mr. . . . called
me again to. report additional trouble-
some requests from Mr. Hunt on the
previous day. Mr. . . . said that he was
increasingly concerned at the nature
of assistance requested by Mr. Hunt.
The latter was_now pressing for fully
backstopped documentation and sup-
port, including a driver’s license and
car rental credit cards in alias. Mr....
said that he had turned down this
request. Mr. Hunt also asked that the
Agency  arrange to backstop a New
York telephone number either through
;an answering service there or by a
hookup which would permit the New
York number to be answered in Wash-
ington. Mr. . . . said that this action
was beyond his Division’s capability.
I told Mr. . . . that Mr. Hunt’s latest
requests drew the Agency even fur-
ther into the sensitive area of domestic
clandestine operations against Ameri-
cans and that all such requests should
be referred to General Cushman’s of-
fice. I added that, meanwhile, Mr.
Hunt’s requests should not be met.
I reported Mr. ... . call promptly to
General Cushman and recommended

‘that the Agency terminate its.support

to Mr. Hunt because he was drawing
us into a compromising and dangerous
situation in which "we were: not au-
thorized to be engaged, i.e., facilitating
domestic clandestine operations against
Americans. ,

General Cushman’s notes on my
buckslips indicate that he promptly
spoke to Mr. Ehrlichman by telephone
at 1100 hours on 27 August 1971, and
explained why CIA could not meet
Mr. Hunt’s requests. General Cushman
noted on the buckslip that Mr. Ehrlich-
man indicated he would call a halt to
Mr. Hunt’s activities. )

I informed Mr. . . . on 27 August
that General Cushman had notified
Mr. Ehrlichman that CIA could not
give additional help to Mr. Hunt, that
TSD' should not accept any more re-
quests from Mr. Hunt, and that Mr.
Hunt should be instructed to return
the sensitive materials from TSD. TSD
records show that when Mr. Hunt
next contacted TSD. personnel on 31
August 1971 he was again informed
that the. Agency could not provide
further assistance. . .

Partial transcript of telephone call to
General Cushman from John Ehrlich-
man, July 7, 1971,

Mr. Ehrlichman: I want to alert you
that an old acquaintance, Howard
Hunt; has been asked by the President
to do-some special consultant work
on security problems. He may be con-



tacting: you sometime .in the future
for some assistance. I wanted you to
know that he was in fact doing some
things for -the President. He is a
long-time * acquaintance with the peo-
ple here. He may want some help on
computer runs and other things. You

should consider he' has pretty much
carte :blanche, .

Exqerpis from an affidavit by a CIA
employee dated Feb. 5, 1974. Names
deleted at request of the CIA.

Director Colby’s secretary, Miss . . .,
came to my office on-Monday morning
Feb. 4, 1974: She said that Mr. Colby
would like me to go through my files
once more to make certain that there
were no misplaced  transcripts of con-
versations which had been recorded im
the Office of the Deputy Director of
Central Intelligence. The recording of
visitors’ conversations had been done
on a very selective basis and this prac-
tice was discontinued after General
Cushman left CIA in December 1971.

During the morning of Feb. 4, 1974.
‘I went through the papers in my safe
in order to determine if any misplaced.
transcripts of conveérsations were lo-
cated there. At the bottom of the sec-

ond drawer were two folders of ma- -

terial that contained information used
" for General Walters’ orientation brief-
‘ings -after he was ' appointed Deputy
“Director ‘of Central Intelligence in
March 1972. Under these briefing files
I found a brown folder containing ten
stenographic notes. summarizing Gen-
eral Cushman’s telephone conversa-
- tions. with members of the White
House staff in 1969, 1970 and 1971. In
this folder was a summary of General
Cushman’s .7 July 1971 conversation
. with Mr. John. Ehrlichman.

These stenographic notes in this .

folder included, summaries of General
Cushman’s conversations with. Dr. Kiss-
inger on leaks of intelligence reports
in the press, and his request for an
analytical paper on Cambodia. There
were also conversations with other
White House officials on intelligence
leaks and on requests for name checks
of foreigners. The conversations with
Dr. Kissinger were on top of the file
of ten stenographic notes 'and one
memorandum written by the CIA Gen-
eral Counsel. The notes of General
Cushman’s conversations with Mr.
Ehrlichman of 7 July 1971 was -includ-
ed about two thirds of the way down
in the file. I had .looked at this file
in May 1973 when Dr. Schlesinger re-
quested employees to search all files
for material which might have been
related to Howard Hunt and the Water-
gate affair. At that time I noted the
records of the conversations with Dr.
Kissinger and others on matters which
were completely unrelated to Water-
gate. I did not see the single page item
on General Cushman’s ~ conversation

with Mr. Ehrlichman about Howard ~

Hunt, and presumably, inadvertently
failed to uncover it when I was paging
through these papers.

The file of summary notes of Gen-
eral Cushman’s telephone conversa-
tions was maintained by his secretary.
I usually did not see them when they
were made because they were chiefly
used by the secretaries to clarify ques-
tions which might be raised later. In
many cases, General Cushman proba-
bly did not see them either. In Decem-

ber 1971 Miss . . . , General Cushman’s -

secretary, and I reviewed- General
Cushman’s papers after he left CIA
to become Marine Commandant. I de-
cided to retain only those papers which
related to General Cushman’s conver-
sations with members of the White
House staff.

Transcript prepared by the impeach-
ment inquiry staff for the House Judi-
ciary Committee of excerpts from a re-
cording of a meeting among the Presi-
dent and H. R. Haldeman and John
Mitchell on June 30, 1972.

Haldeman: Well, there maybe is an-

other facet. The longer you wait the

more risk each hour brings. You run
the risk of more stuff, valid or in-
valid, surfacing on the Watergate
caper—type of thing— ' )

Mitchell: You couldn’t,possibly do it
if you got into a—

Haldeman: —the potential problem
and then you are stuck—

President: Yes, that's the other
thing, if something does come out,
but we won't—we hope nothing will.
It may not. But there is always the
risk.

Haldeman: As of now there is no
problem there, As, as of any moment
in the future there is at least a poten-
tial problem.

President: Well, I’'d clit the loss fast.

I'd cut it fast. If we’re going to do it
I'd cut if fast. That’s my view, gen-

erally speaking. And I wouldn't—and
I don’t think, though, as a matter of
fact, I don’t think the story, if we, if
you put it in human terms—I think
the story is, you're positive rather than
negative,. because as I said as I was
preparing to answer for this press
conference, I just wrote it out, as I
usually do, one way—terribly sensi-
tive [unintelligible]. A ‘hell of a lot of
people will like that answer. They
would. And it’d make "anybody else
whoasked any other question on it
look like a selfish son-of-a-bitch, which
‘1 thoroughly intended them to look
like . . . - .

Mitchell: [Unintelligible] Westchest-
er Country Club with all the sympathy
in the world.

President: That’s great. That’s great.

Mitchell: [Unintelligible] don’t let—

Haldeman: You taking this route—
people won’t expect you to—be a sur-
prise. i

_President: No—if it's "a surprise.
Otherwise, you're right. It will be tied
right to Watergate. [Unintelligible]
tighten if you wait too long, till it
simmers down.

Haldeman: You can’t if other stuff
develops on Watergate, The problem

s, it’s always . potentially the same

thing. .

President: Well if it does, don’t just
hard-line.
. Haldeman: [Unintelligible] That’s
right. In other words, it’d be hard to
hard-line Mitehell’s departure under—

President: That’s right. You can’t do
it. I just want it to be handled in a
way Martha’s not hurt,

Mitchell: Yeah, okay,

" James Schlesinger memorandum, Feb.

9, 1973.

MEMORANDUM FOR THE REC-
ORD

SUBJECT: Telephone Call from
John Dean )

This evening at 6:10 I received a
telephone call from John Dean at the
White House. Dean indicated that he
wanted to discuss two topics.

First, he averted to a package of

‘material that had heen sent to the

Department of Justice in connection

" with the Watergate investigation. He

suggested that Justice be requested

« to return this package to the Agency.

The only item that would be left at
Justice would be a card in the files
indicating that a package had been
returned to the Agency, since the
material in the package was no longer
needed for purposes of the investiga-
tion. He indicated that, the agency
had originally provided these materials
to the Department of Justice at the

request of The Attorney General and -

Mr. Howard Peterson.

The second subject that he raisea
was the pending investigation by the
Senate of the ITT affair in relation
to the Chilean 'problem. He felt that
this investigation could be rather ex-
plosive. He also indicated that there
might be some sensitive cables at
the Agency that might be requested
by the Senate investigators. I indicated
to him that while I had not seen any
cables, I had been briefed on the
subject and that the role of the govern-
ment:appeared to be clean. He express-
ed his delight at hearing this assess-
ment. I indicated that I would look
into the cables further. :

In this connection he mentioned that
there is a hot story being passed about
in the. press, primarily instigated by
Seymour Hersh of the New York
Times. The story suggests that Sturgis,
who sometimes goes by the code name
Federini, was the individual responsi-
ble for the burglarizing of the Chilean
Embassy in Washington. He also in-
dicated that he expected Senator Ful-
bright to request the Justice Depart-
ment to produce Sturgis for the
Senate hearings.

(Page 2)

I indicated that I would look further
into the matter. He closed with some
jovial remarks about being the bearer
of bad tidings, and I inquired what
the good news might be. Further
references were made to pending ap-
pointments at the AEC.

Shortly thereafter I discussed these
matters with Bill Colby, who.indicated
that Sturgis has not been on the pay-
roll for a number' of years and that

.whatever the allegations about the

Chilean Embassy, the Agency has no
connection at all. We also agreed that
he would discuss the question of the
package relating to the Watergate
investigation with General Walters
and a decision would be made with
regard to the appropriate action.

) ‘ JRS
cc: General Walters
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Statement of Information~Events Following the Waiergate
Break-in, June 20, 1972 to March.22, 1973

1. On June 20 or 21, 1972 Fred La-
Rue, special assistant to. CRP cam-
paign director John - Mitchell, and
Robeit Mardian, an official of CRP
acting as its_counsel, met in LaRue’s
apartment with Gordon Liddy. Liddy
told LaRue and Mardian that he and
Howard Hunt had developed the plans
for entries into the DNC and the Mec-
Govern presidential campaign offices;
that certain persons involved in Wate_r-
gate previously had been involved in
operations of the White House
“Plumbers” unit, specifically entering
the offices of Daniel Ellsberg’s psycl_li-
atrist and making ITT lobbyist Dita
Beard unavailable as a witness at the
Senate Judiciary Committee hearings
on the nomination of Richard Klein-
dienst to be Attorney General; and
that he had shredded evidence relating
to the Watergate break-in. Liddy told

Mardian and LaRue that commitments -

for bail money, maintenance and legal
services had been made, to those ar-
rested in connection with the DNC
break-in and that Hunt felt it was

CRP’s obligation to provide bail money

and to get his'men out of jail.
2. Later that day (or, according to

Mitehell, the day following) Mardian -

and LaRue met with John Mitchell and
told him of their meeting with Liddy,
including the details of the DNC
break-in, the involvement of Magruder
and Liddy in the DNC break-in, Lid-
dy’s and Hunt’s prior surreptitious en-
try into the office of Daniel Ellsberg’s
psychiatrist, and Hunt’s earlier activi-
ties involving Dita Beard. Mitchell was
also advised -of Liddy’s request for bail

money and of Liddy’s statement that
he got his approval in the White
House. Mitchell instructed Mardian to
tell Liddy that bail money would not
be forthcoming. Mitchell has testified
that he refrained from advising the
President of what he had learned be-
cause he did not think it appropriate
for the President to have that type of
knowledge, and that he believed that
knowledge would cause the President
to take action detrimental to the cam-
paign and that the best thing to do was
just to keep the lid on through the
election.

3. During the week after the break-
in at the- DNC, Jeb Magruder told
Hugh Sloan that Sloan might have to
perjure himself regarding his pay-
ments to Gordon Liddy prior to the

break-in. . Magruder told Sloan that,

Sloan would have to say that he had

given only  approximately $75,000 jco )
. $80,000 to Gordon Liddy. Sloan had in
.fact given Liddy approximately $199,-

000. )
Sloan would have to say that he had

given only approximately $75,000 to.

$80,000 to Gordon Liddy. Sloan had in
fact given Liddy approximately $199,-
000.

4. On the afternoon of June 23, 1972
Hugh Sloan met with John Ehrlichman
at Sloan’s request to discuss Sloan’s
cash disbursements to Liddy. Ehrlich-
man told Sloan that he did not wish to
discuss the subject with him and sug-
gested that Sloan get an attorney.
Sloan has testified that Ehrlichman
said that he would take executive priv-
ilege with respect to whatever Sloan

A

_ told him until after the election. Ear-
lier that day Sloan -had spoken to
Dwight Chapin, the President’s ap-
pointments  secretary - about his
“concern that there was something
very wrong at.the campaign commit-
tee.” Chapin said that the important
thing was that the President be pro-
tected.

5. On June 23, 1972 Mitchell, Mar-
d& LaRue and Dean attended a
meeting in Mitchell’s CRP office. Mar-
dian raised the possibility that since
the persons arrested were former CIA
people the CIA should take care of its
own in furnishing their bail money. It
was suggested that Dean determine if

CI.A assistance could be obtained.
Mitchell has testified that to his best
recollection the concept of the CIA’s

providing funds was not discussed in ‘

his presence.

6. On or before June 26, 1972 John
Ehrlichman told CIA Deputy Director
Vernon Walters that John Dean would
be Walters’ White House contact on
matters affecting Watergate. On June
26 or 27, 1972 Dean met with Walters
and dlscussed the possibility of using
the CIA to provide funds for the bail
and salaries of persons involved in the
break-in at the DNC headquarters.
Walters rejected the suggestion: On
the morning of June 28, 1972 Dean re-
peated the suggestion to Walters that
the CIA assist the persons arrested.
Walters again rejected the suggestion.

7. On June 28, 1972 John Ehrlich-
man met with John Dean at the White
House. Ehrlichman approved Dean’s
contacting Herbert Kalmbach, the
President’s personal attorney and a
Presidential campaign fundraiser, to
ask Kalmbach to raise funds for the
Watergate defendants. Kalmbach flew
to Washington during the night of
June 28, 1972, and the following morn-
ing Dean met Kalmbach and asked
Kalmbach to raise and distribute such

funds. Dean indicated that Kalmbach
should raise from $50,000 to $100,000,
and Kalmbach accepted this assign-
ment. Kalmbach has testified that he
acted in the belief that these payments
were necessary to discharge a moral
obligation that had arisen in some
manner unknown to him by reason of
earlier events.

8. On or about June 28, 1972 Magru-
der met with Herbert Porter, who was
in charge of the CRP surrogate speak-
ers program, and asked Porter to cor-
roborate to the FBI a false story that
CRP had paid Liddy $100,000 to con-
duct lawful intelligence projects to
prevent disruption of campaign
speeches. by radical groups. Porter
agred to repeat the false story to FBI
agents. Porter has testified that he felt
a deep sense of loyalty to the Presi-
dent and was appealed to on this basis.

9. On June 29, 1972, after Kalmbach
agreed to undertake the fundraising
assignment, he telephoned Maurice
Stans and told him he needed from
$50,000 to $100,000 for an important
and confidential White House assign-
ment. Later that day Stans delivered
$75,000 in $100 bills to Kalmbach in
Kalmbach’s hotel room. The next day
Kalmbach delivered the funds to An-
thony Ulasewicz, who previously had
undertaken assignments for the White
House. Kalmbach told him that the
funds were for the Watergate defend-
ants, that the payments would be in
absolute secrecy and that contact be-
tween Kalmbacm and Ulasewicz would
be from phone booths using alias
names.

10. On or about June 29, 1972 LaRue
met Kalmbach in Kalmbach’s hotel
room. Kalmbach advised LaRru of the
nature of his assignment to provide fi-
nancial support for the Watergate de-
fendants. They discussed the method
whereby the defendants could be
contacted, how the amount of money
needed could be determined, the man
who would make the contacts (Ulase-
wicz, alias Mr. Rivers) and a code
name to be used for contacts betwéen
Kalmbach and LaRue (i.e., Mr. Brad-
ford). They determined that the con-
tacts with the defendants should be
made through the defendants’ attor-
neys.

11. In early July, 1972, the President
met with John Ehrlichman. Ehrlich-
man has testified that they discussed
executive clemency with respect to
those who might be indicted in connec-
tion with the break-in at the DNC
headquarters, and that the President
told him that he wanted no one in the

‘White House to get into the area of ex-

ecutive clemency with anyone involved
in the Watergate case and that no as-
surances of executive clemency should
be made‘to anyone. At the time of this
discussion with Ehrlichman, the Presi-
dent was aware that Howard Hunt had
“surfaced” in conneetion with the
Watergate break-in and was a former
member of the Special Investigations
Unit. in the White House (the
“Plumbers”). The President was con-
cerned -that the FBI investigation of
the break-in not expose the activities
of that unit.

12. In or about July 1972 and at
other times subsequently, John Dean
told H. R. Haldeman that CRP was
raising funds for those involved in the
break-in at the DNC headquarters.

13. On July 5, 1972 John Mitchell
was interviewed by agents of the FBI
and stated to them that he had no
knowledge of the break-in at the DNC
headquarters other than what he had
read in newspaper accounts of that in-
cident. Mitchell has testified that prior
to the time he was interviewed by the
FBI he received a report from Robert
Mardian and Fred LaRue of a conver-
sation they had with Gordon -Liddy in
which Liddy deseribed his role in the
Watergate break-in; but he was not
sure thls 1nf0rmat10n was correct when



he was interviewed by the Bl on Juiy
5, 1972 and he was not volunteering
any information under any -circum-
stances.

14. On or, about July 7, 1972, after
several unsuccessful efforts by Ulase-
wiecz to deliver funds for the Watergate
defendants to attorneys, and after tele-
phone conversations among Kalmbach,
LaRue and Dean, instructions were
given by Kalmbach to Ulasewicz to
contact Howard Hunt’s attorney, Wil-
liam Bittman. After that contact was
made and after approval by Kalmbach
of a $25,000 payment, Ulasewicz deliv-
ered $25,000 to Bittman by placing an
unmarked envelope containing the
money on a shelf in the lobby of Bitt-
man’s office building.

15. In mid-July 1972, upon instruc-
tions from Kalmbach, Ulasewicz deliv-

ered $40,000 to Howard Hunt’s wife for
the benefit of the Watergate defen-
dants and $8,000 to Gordon Liddy by
sealing these monies in unmarked en-
veloped and placing them in lockers at
Washington National Airport. These
payments were made from the funds
Kalmbach previously had obtained
from Stans and delivered to Ulasewicz
informed Kalmbach of the amount re-
quested, and Kalmbach in turn dis-
cussed the amount with Dean or La-
Rue, and ‘then instructed Ulasewicz to
make the delivery in a specified
amount.

16. On July 19, 1972, Porter falsely
stated to FBI agents that the funds he
had paid Liddy were for the purpose
of conducting lawful activities.

17. On J’uly 20, 1972, Magruder
falsely stated to FBI agents that he
had authorized Sloan to permit Liddy
to spend up' to $250,000 to gather intel-
ligence information for use in attemp-
ting to prevent disruption at the
convention and at speeches by surro-
gate celebrities and political figures.
Magruder has testified that he . had

volunteered at one point “to take the '

heat” but that the decision was that
if it got to him it would go higher.

18. On July 19, 1972 Herbert Kalm-
bach met with Dean and LaRue in
Dean’s EOB office. ‘At that meeting,
‘LaRue, in Dean’s presence, delivered
cash to'Kalmbach for use in meeting
the commitments to the Watergate de-
fendants. That evening Kalmbach de-
livered this cash to Ulasewicz in a hotel
room in New York City. The amount of
this cash is uncertain, being reported
as $20,000 by LaRue and as $40,000 by
Kalmbach. On or about July 20, 1972

Kalmbach was asked by either Dean .

or LaRue to raise from outside contri-
butors additional funds for the Water-
gate defendants. On July 27, 1972
Kalmbach received another $30,000
from LaRue in LaRue’s CRP office.
These payments to Kalmbach were
made by LaRue out of $81,000 in cash
he had received from Stans and Sloan
early in July, when Stans decided that
it would be unwise to retain such a
cash sum in FCRP custody.

19. On or about July 26, 1972 Her-
bert Kalmbach met with John Ehrlich-
_man in Ehrlichman’s office. Kalmbach
has testified to the following regarding
that meeting: Ehrlichman assured
Kalmbach ‘that it was necessary apd
legally proper for Kalmbach to cof-
tinue secretly to raise and provide
funds for the persons involved in the
break-in at the DNC headquarters:
Kalmbach that it was ncessary and
him that Dean had authority to direct
" him in this assignment, and Ehrlich-
man stated that Dean had that author-
ity, that it was a legally proper project
and that Kalmbach was to go forward

with it; Kalmbach requested tne mect-
ing because he had become concerned
whether the secret payments operation
he was conducting with Ulasewiez was
a legally proper activity, whether Dean
had authority to have Kalmbach un-
dertake that assignment, and whether
the operation should be continued; and
Kalmbach received the desired reas-
surance from Ehrlichman. Ehrlichman
has testified that he did not give assur-

, ance to Kalmbach. On April 19, 1973,

1

just prior to Kalmbach’s testifying be-
fore the Watergate grand jury, he and
Ehrlichman discussed' by telephone
their July 26, 1972, conference. Ehrlich-
man tape recorded that conversation.
'20. On or about Aug. 5, 1972, Kalm-
bach met in California with Thomas
Jones, chairman of Northrop Corpora-
tion, who previously had contributed
and had offered to provide additional
funds for the President’s campaign. At
that meeting Jones delivered to Kalm-
bach a wrapped package of cash
($50,000 according to Jones, and $75,000
according to Kalmbach). Shortly there-
after Ulasewicz came to California and
Kalmbach covertly delivered $75,000 in
cash to Ulasewicz for the Watergate
defendants. Kalmbach has testified
that a few days thereafter he advised
Ehrlichman that in connection with his
assignment he had raised $75,000. Ehr-
lichman has testified that he places
this conservation with- Kalmbach: in
April 1973 rather than August 1972.
In August 1972, in accordance with
the procedures previously described

(paragraph 15), Ulasewicz made two
payments to Mr. and Mrs, Howard "

Hunt ($43,000 and $18,000) by placing
unmarked envelopes containing the
money in lockers at Washington Na-
tional Airport.

21. On Aug. 10, 1972, Herbert Porter
testified falsely before the Watergate
grand jury that the money he had
paid Liddy prior to the Watergate
break-in' was for the purpose of ob-
taining information regarding plans by
Ir.adical groups to disrupt political ral-
1es.

22. On Aug. 18, 1972, Jeb Magruder
testified falsely hefore the Watergate
grand jury that CRP had paid Gordon

- Liddy to conduct lawful intelligence

projects. Magruder has testified that
he felt it important that the story of
the Watergate break-in did not come
out in its true form, and he volun-
teered to work on the cover-up story.
Prior to his grand jury testimony Ma-
gruder met at different times with
John Mitchell and John Dean, Magru-
der has testified that Dean, Mitchell
and others helped prepare him for his
grand jury appearance. Mitchell . has
testified that he attended a meeting
with Magruder and others where Ma-

- gruder outlined the nature of the testi-
- mony that he was going to give. Dean

has testified that he informed H. R.
Haldeman and John Ehrlichman about
Magruder’ proposed story and Her-
bert ‘Porter’s proposed . corroboration
of it. Ehrichman has denied that he

- ‘was so advised. Magruder has testified

that his reason for testifying falsely

‘'was that “if it had gotten out that peo-

ple like Mr. Mitchell and others had
been involved - at that point in time, I
honestly  thought .  that his . [the
President’s] re-election would be prob-
ably negated.” :

23. On Aug. 28, 1972, Egil Krogh, an
assistant to Ehrlichman who had estab-
lished the Plumbers organization "(the
White House Special Investigationg
Unit) appeared and testified falsely be-
fore the Watergate grand jury that he
had no knowledge that Howard- Hunt
had #raveled to any place other than
Tex4s while he was working: on the de-
classification of the ¢“Pentagon " Pa-

Continued on Next Page.
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pers.” He also testified falsely that he
knew of no trips to California, “for the
White House” by Gordon Liddy.

24. In the summer of 1972 Dwight
Chapin, the President’s appointments
secretary, met with Donald Segretti.
Segretti, whom Chapin had employed
to disrupt the campaigns of candidates
for the Democratic presidential nomi-
nation, had previously been questioned
by the grand jury investigating the
Watergate break-in and by the FBI

Segretti has testified:

Mr. Chapin told me to cease all acti-
vities. I asked Mr. Chapin if I should
make an accounting of funds, that
I did have some money that was left
over. Mr. Chapin told me, no, to
keen whatever money I had remain-
ing as a bonus; and I had been
. through a lot of problems, with the

FBI and the grand jury appearance.

The amount involved was several
thousand dollars. They also discussed
the possibility of Chapin’s finding Seg-
retti a job. _

25. On' or about Sept. 12 or 13, 1972,
at 12:00 noon, John Mitchell, John
Dean and Jeb Magruder met, Magru-
der outlined the false story he was
planning to give before the Watergate

“grand jury regarding the meetings

among Mitchell, Magruder, Dean and
Gordon Liddy in January and Febru-
ary 1972 at which political intelligence
and electronic surveillance had. been
discussed. Mitchell did not express any
disagreeément. Thereafter, Magruder
appeared before the grand jury and
testified falsely.

26. On Sept. 14, 1972, John Mitchell
testified before the Watergate grand
jury that he had no prior knowledge
of illegal CRP political intelligence op-
erations or of Gordon Liddy’s political
intelligence gathering activities.

27. On Sept. 15, 1972 Gordon Liddy,
Howard Hunt and the five persons ar-
rested in the DNC Watergate offices
were indicted for several offenses in-
cluding burglary. unlawful entry for
the purpose of intercepting oral and
wire communications, and conspiracy.

28. On Sept. 15, 1972 John Dean met
with the President and H. R. Halde-
man, They discussed the Watergate in-
vestigations and the indictment re-
turned earlier that'day. The President
discussed with Haldeman and Dean
the way Dean had handled the matter.
The President said:

Well, the whole thing is a can of
worms. As you know, a lot of this
stuff went on. And, yh, and, vyh, and
the people who . worked
(unintelligible) awfully embarrass-
ing. And, uh, and, the, uh, but the
but the way you, yowve handled it, it
seems to me, has been very skillful,
because you—putting your fingers in
the dikes every time that leaks have
sprung . here and sprung there.
(Unintelligible) having people
straighten the (unintelligible). The
‘Grand.- Jury is dismissed now?

29. On Sept. 17 or 18, 1972 Kalmbach

- was directed by Dean or LaRue to de-

liver $53,500 to Mrs. Howard Hunt for
the benefit of the Watergate defend-
ants and to deliver the remainder of
the funds he had received to LaRue.

On Sept. 19, 1972, after having been di-
rected by Kalmbach to make these de-
liveries, Ulasewicz delivered $53,500 to
Mrs. Hunt by placing the cash in an
unmarked envelope in a locker at the
Washington National Airport, and de-
livered $29,900 to LaRue by placing the
cash in an unmarked envelope on a
shelf in the lobby of a Howard John-
sons’ Hotel near LaRue’s residence. On
Sept. 21, 1972 Kalmbach, LaRue, and
Dean met in Dean’s office to reconcile
Kalmbach’s and LaRue’s records of
Kalmbach’s disbursements of the



funds he had obtained from Stans, La-
Rue and Jones. These records showed
that as of Sept. 21, 1972 Kalmbach had
disbursed $187,500 for the benefit of
the seven defendants and $29,900 to
LaRue. Kalmbach said that he did not
wish to continue his role concerning
the payments to the defendants. At the
end of the meeting, Kalmbach burned
his records in an ashtray on Deans’
desk.

30. In October, 1972, CRP attorney
Kenneth Parkinson told Fred LaRue
and John Dean that William Bittman,
Hunt’s attorney, mneeded additional
money for legal fees. Using the alias
“Mr. Baker,” LaRue contacted Bittman
and caused cash (25,000 or $20,000) to
be delivered to Bittman’s  office. The
package was received at Bittman’s of-
fice in Hunt’s presence. LaRue has tes-
tified that he understood the money
was for legal fees for Bittman.

31. On Now. 10, 1972 John Dean met
with Donald Segretti in Palm Springs,
California. Dean taped a conversation
in which Segretti described hig disrup-
tion of the campaigns of candidates for
the Democratic presidential nomina-
tion during the period }rl_'e was em-
ployed by Dwight Chapin. ‘On Nov. 11,

- 1972 Dean was called from Palm
Springs to Key Biscayne, Florida
where H. R. Haldeman and John Ehrl-
ichman had accompanied the Presi-
dent. Dean flew to Florida and re-
ported on Segretti to Haldeman and
Ehrlichman. Segretti has testified that
in mid-November 1972 Dean offered
him a position in Montego Bay, Ja-
maica, at a salary of about $35,000 per
year.

32. In November, 1972, Howard Hunt
telephoned Charles Colson. Colson re-
corded the conversation. Hunt dis-
cussed with Colson the need to make
additional payments for the defend-
ants in United IStates v. Liddy. Hunt
said:

(THhis is a long haul thing and the
stakes are very, very high and I
thought that you would want to
know that this thing must not break
apart for foolish reasons . . ..

We're protecting the guys who are
really responsible . . . but at the
same time, this is a two way street
and as I said before, we think that
now is the time when a move should
be made and surely the cheapest
commodity available is money.

Colson gave a tape.recording of the
conversation to John Dean. Dean has
testified that on or about Nov. 15, 1972
he met with John Ehrlichman and H.
R. Haldeman at Camp David, Md., and
played the recording for them. Ehrlich-
man has testified that he does not re-
call ever hearing the recording. Dean
also has testified that immediately af-
ter the meeting at Camp David, he met
with John Mitchell regarding the de-
fendants 'money demands and played
the recording for him.

33. On or about Dec. 1, 1972, William
Bittman, Howard Hunt's attorney, gave

a folded paper to CRP attorney Xen-
neth Parkinson. Parkinson gave it to
John Dean and to Fred LaRue. In or
around early December, 1972, Dean
had a discussion with Haldeman about
CRP’s need for funds for the defepd—
ants in United States v. Liddy, during
which Haldeman approved the transfgr
to CRP of a cash fund of $350,000 in

campaign contributions which had -

been placed at the disposal of ?he
White House at Haldeman’s direction
prior to April 7, 1972. [See Haldeman’s
grand jury testimony in Footnote 1.]
The first portion of between $40,000
and $70,000 was delivered -by Halde-
man’s assistant Gordon Strachan to
LaRue. Shortly thereafter LaRue de-
livered $40,000 to Bittman by messen-
ger. In Jan. 1973 thé remaining $280,-
000 was delivered to LaRue. In Jan.
1973 FCRP Director Maurice Stans ap-
proved the transfer of $14,000 or $17,-

000 in campaign funds to LaRue.

34. On Dec. 31, 1972, Howard Hunt
wrote to Charles Colson, requesting
that Colson meet with Hunt’s attorney,
William Bittman. Hunt said, “There is

.a limit to the endurance of any man
trapped in a hostile situation and mine
was reached on December 8th.”
[Hunt’s wife had been killed in a plane
crash on that date.] On Jan. 2, 1973,
Colson wrote to Dean forwarding copy
of Hunt’s letter. The transmittal slip
from Colson stated, “Now what the
hell do I do?” On Jan. 3, 1973, John

.Ehrilchman, Colson and Dean met to

discussWHunt’s letter. Ehrlichman and
Dean have testified that the three dis-
cussed the subject of executive clem-
ency. Colson has stated he met’ pri-.
vately with Dean and discussed the
need to give personal reassurance to
Hunt. Later that day and on the fol-
lowing day, Colson met with Bittman.
_According to Colson, Bittman told him

that if Hunt went to jail, Hunt did not -

want to stay in jail beyond the end of
the year, and Colson replied that he
could not make any representation,
but that as long as he was around he
would do everything he could to help
Hunt.

35. Between Jan. 3 and Jan, 5, 1973,
John Caulfield, a friend of James Me-
Cord and former assistant to. John
Dean, delivered to Dean a handwritten
copy of a letter Caulfield had received
from MecCord. McCord’s letter stated,
“If Helms goes and the Water.
gate operation is laid at CIA’s feet,

where it does not belong, every tree in .
.the forest will fall . . . Just pass the

message-that if they want it to blow,
they are on exactly the right course.”

36. On Jan. 11, 1973, Hunt pleaded
guilty to all counts of the indictment
against him in United States v. Liddy.
The remaining defendants, except for
Gordon Liddy and James MceCord,
pleaded guilty to all counts against
them on January 15, 1973.

37. On Jan. 12, 14 and 25, 1973, offers
of executive clemency were made to
MeCord by Caulfield at the direction
of Dean. :

38. In January, 1973, LaRue discussed
with.Dean a payment to Gordon Lid-
dy’s attorney and shortly thereafter
delivered $20,000 to Peter Maroulis,
Liddy’s attorney.

39. On Jan. 23, 1973 Herbert Porter
and Jeb Magruder testified falsely dur-
ing the trial in United States v, Liddy
that Porter had paid Liddy to conduet
a program of infiltrating radical
groups to obtain political intelligence.
Magruder has testified that he had
previously told Haldeman that Magru-
der would commit perjury and that
Porter had been cooperative. Halde-
man denies that he was so informed.

40. In about January or February
1973 LaRué made payments of $25,000
and $35,000 in cash to Howard Hunt’s
attorney, William Bittman. These
funds came from the money that La-
Rue had recieived from the White
House.

" 41. On Feb. 7, 1973 the United States
Senate, by a vote of 77 to 0, estab-
lished the Senate Select Committee on
Presidential Campaign Activities

(SSC) “to conduct an investigation and
study of the extent, if any, to which il-

legal, improper, or unethical activities

. were engaged in by any persons, act-

ing either individually or in combina-
tion with others, in the presidential
" election of 1972, or in any related cam-
paign or canvass. ...” The authorizing
resolution “directs the select commit-
tee to make a complete investigation
and study” of "activities “which have
any tendency to reveal the full facts”
in respect to sixteen specified topics

including the break-in and the elec-

tronic surveillance at the DNC head-
quarters, the payment of money or the
use of coercion, threats or other means
to conceal evidence relating to t1he

break-in, presidential cagmpaign sapo-
tage, presidential campaign fund rais-
ing and the concealment, suppression
or destruction of evidence relating to
matters within the Committee’s juris-
diction. -

42. On Feb. 9, 1973 H. R. Haldeman
sent John Dean an “Eyes only” memo-
randum. Mr. Haldeman wrote:

Obviously the key on the Ervin

Committee is the minority staff and
more = importantly, the minority
counsel. We’ve got to be sure we get
a real tiger, not an old man or a soft-
head, and although we let the com-
mittee membership slip out of our
grasp, we’ve got to find a way to be
sure we get the very best man we
can for counsel.

He directed Dean to have the Attor-
ney General “order the FBI project on
the 1968 bugging . ..” so as to gather
the data on whether the President was
subject to bugging during the 1968
campaign. He also stated that
“Mitchell should probably have Ken-
dall  (President - of Pepsi Cola
Company) call DeLoach (former FBI
Assistant Director now working for
Mr. Kendall) in and say that if this
project turns up anything that De-
Loach hasn’t covered with us, he will,
of course, have to fire-him.”

43. On Feb. 10 and 11, 1973 H. R.
Haldeman, John Ehrlichman, John
Dean and Special Counsel to the Presi-
dent Richard Moore met at San Cle-
mente and at Haldeman’s cottage at
Rancho LaCosta, California to discuss
strategy for the hearings of the Senate
Select Committee on Campaign Activi-
ties, The meeting was called because
the President wanted to know what
planning was being done for the hear-
ings and what strategy should be
adopted with respect to the White
House position on executive privilege

and other similar matters. The meet-,
ings involved between 8 and 14 hours
of discussion. It was agreed that CRP
rather than the White House would
take primary responsibility for the de-
fense on Watergaterelated matters

and that John Mitehell should be
asked to coordinate these activities.
According to - Ehrlichman there was
discussion of possible dilatory tactics
with respect to the hearings of 'ghe
Senate Select Committee on Campaign
Activities. One tactic considered was
monetary assistance to the attorneys
for the Watergate defendants in possi-
bly seeking judicial delay of the hear-
ings. It was agreed that Moore would
go to New York to speak to Mitchell
about the group’s discussions and Mit-
chell’s role in preparing for the hear-
ings. )

44. On or about. Feb. 14, 1973 Magru-
der met with Haldeman and discussed
Magruder’s possible future employ-
ment. Prior to this meeting Hugh
Sloan had told John Dean that because
of Jeb Magruder’s suggestion to Sloan
in June 1972 that Sloan perjure him-
self regarding the funds paid to Gor-
don Liddy by CRP, Sloan would testify
against Magruder if Magruder should
be nominated for a high government
office. On or about Feb. 19, 1973 Dean
met with Haldeman, and he thereafter
drew up an agenda of matters to be
discussed and fesolved at a meeting
between Haldeman and the President.
In that agenda it was stated that Ma-
gruder wanted to return to the White
House; that Magruder “may be vulner-
able (Sloan) until Senate hearings are
completed;” and that Magruder
“personally is prepared to withstand
confirmation hearings.” On Feb. 23,
1973 Sloan met with Haldeman. Ac-
cording to Sloan, Haldeman told Sloan
that no individual who had become a
prominent figure in the Watergate
matter would be placed in a high gov-
ernment position. On March 2, 1973
Magruder met with Haldeman and
Dean. At this meeting Magruder was



offered and subsequently aécepted the-.,

position of Deputy Under-Secretary of
Commerce for Policy Development, a

Level IV government position carrying -

an annual salary of $36,000.

45. On Feb. 22, 1973, H. R. Haldeman
asked John Dean to prepare a briefing
paper for a meeting between the Presi-
dent and Attorney, General Richard
Kleindienst. Haldeman told Dean not
to transmit the memorandum through
normal channels, but to hand carry it
to him. Dean prepared a briefing pa-
per stating that Xleindienst would
‘probably like to leave government to
accept an offer he had received from a
law firm but that “Kleindienst is ez-
tremely loyal to the President and will
do anything asked of him by the Presi-
dent.” (Emphasis in original.) The
memorandum set forth recommenda-
tions for retaining Kleindienst as At-

torney General. On Feb. 23, 1973, the -

President met with Kleindienst from
10:08 to 10:52 a.m. Kleindienst testified
‘that the President, asked him to stay as
Attorney General until the Watergate
situation  was over and discussed Klein-
dienst’s role as liaison to.the minority
members of the Senate Select Commit-
tee.

46. Dean has testified that prior tg
Feb. 27, 1973, that he told Ehrlichmapn
that he would not be able to assert ex-
ecutive privilege since he had so lit{]e
personal contact with the President
On February 27, 1973, the President
met with John Dean and directed him
to assume responsibility for Watergate-
related matters. Both Haldeman and
Ehrlichman have testified that the
President believed that they were
spending too much of their time on
Watergate matters. Dean has testified
that at,this meeting the President in-
structed Dean to report directly to him
on all Watergate matters. There was
discussion of preparation for the Sen-
ate Select Committee on Presidential
Campaign Activities hearings, which
included a discussion of the Presi-
dent’s meetings with Senator Howard
Baker, of executive privilege, of the
minority counsel to the Select Commit-
tee, and whether the White House
staff would be permitted to testify be
fore the Select Committee. Dean testi-
fied that the President stated he would
not permit White House staff members

- to appear before the Select Commit-

tee, but would only permit the answer-

ing of written interrogatories.

47. On Feb. 28, 1973, the President -

met with John Dean . . . certain of the
subjects discussed in the course of that
. meeting:

Executive privilege, written interro-
gatories yand forthcoming hearings of
Senate Select Committee.

Wiretapping and domestic surveil-
lance. o

Sentencing of seven Watergate de-
fendants.

Clemency and the Watergate defend-
ants.

White House position with respect to
Watergate trial and appeals. )

Segretti, Chapin and political intelli-
gence.

Kalmbach as a witness

White House and Watergate matter.

Role of CRP and John Mitchell in
Watergate matter. ; )

48. On Feb. 28, 1973, Senate hearings
commenced on the nomination of L.
Patrick Gray to be Director of the
FBI. Gray testified that he had shown
interview reports and other data from
FBI Watergate files to John Dean who
had told him that the President specif-
ically charged him with looking into
any involvement on the part of White
House staff members. Gray offered t9
open those files to any senato_r on ei-
ther the Senate Select Committee or
Senate Judiciary Committee who
wanted to see them.

49, On March 1, 1973, the President
met three times with John Dean in the
Qval Office from 9:18 to 9:46 am,
from 10:36 to 10:44 a.m. and from 1:06
to 1:14 p.m. The President decided that
the White House would explain pub:
licly that Dean sat in on FBI inter:

views because he was conducting an -

investigation for the President. )
50. On March 2, 1973, President

Nixon explained at a press conference

that John Dean had access to FBI in-
terviews in July and August 1972 _bee
cause he had conducted an investiga-
tion at the direction of the President.
The The President stated that Dean’s
investigation showed that no one on
the White House staff in July and A1_1-
gust at the time Dean conducted his
investigation had knowledge of or was.
involved in the Watergate matter. Tpe
President promised to cooperate with
the Senate Select Committee if it con-
ducted its investigation in an even-
handed way. The President stated that
because of executive privilege, no
President could ever agree to allow
the counsel to the President to testify
before a congressional committee. The
President said that if the Congress re-
quested information from a member of
the White House staff, arrangements

would be made to provide that infor-
mation.

51. As Gray’s confirmation hearings
continued during the first week in
March 1973, publie reports circulated
that John Dean would be called to tes-
tify. Dean has testified that on March
4 or 5, 1973, he reported to Ehrlichman
that it would be difficult to win a
court test of executive privilege involv-
ing Dean as counsel to the President
because Dean had met with the Presi-
dent so infrequently.

52. On March 6, 1973, the President
met with John Dean in the Oval Office
between 11:49 a.m. and 12:00 noon. Ac-
cording to information supplied to the
Senate Select Committee by White
House Special Counsel Buzhardt, the
President decided that executive privi-
lege guidlelines would cover former as
well as present White House person-
nel. Dean has testified that the Presi-
dnt told him to report directly to the
.President and not to involve Haldeman
and Ehrlichman with Watergatere-
lated matters. On March 7, 1973, the
President met with Dean in the Oval
Office from 8:53 to 9:16 a.m. and, ac-
‘cording to information supplied by Buz-
hardt, there was a discussion of exec-
utive privilege guidelines; Dean told
the President that the White. House
was clear; and the President inquired
as to how Gray was doing. Dean has
testified that the President instructed
him to tell Attorney General Klein-
dienst to cut off Gray from turning
over any further Watergate reports to
the Senate Judiciary Committee. -

53. On or about March 7, 1973, L. Pat-
rick Gray and John Ehrlichman had a
telephone conversation. Gray ‘told
Ehrlichman that he was being pushed
awfully hard in certain areas and was
not giving an inch, and that Ehrlich-
man knew those areas. Gray also told
Ehrlichman to tell Dean to be very

- careful about what he said and to be

absolutely certain that he knew in his
own mind that he delivered everything
he had to' the FBI, and not to make

any distinetion between the recipients
of the materials. '

54. After the call from Gray, Ehrlich-
man called Dean. Ehrlichman told
Dean that Gray wanted to be sure that
Dear{ would stay very firm and steady
on his story that Dean had delivered
every document to the FBI and that
]?ean not start making nice distine-
txons_ between agents and directors.
Ehrlichman also told Dean that he
thought they ought to let Gray hang
there and “twist slowly, slowly in the
mnd.” Dean agreed and said, “I was in
with the boss this morning and that is
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exactly where he was coming out.”

55. -On. March 8, 1973, Dean met with
the President in the Oval Office from
9:51 t0 9:54 a.m. Dean has testified that
the President asked if something had
been done to stop Gray from turning
over FBI materials to the Senate Judi-
clary Commniittee, and Dean replied
that he believed the matter had been
takgn care of by Attorney General
Kleindienst. On March 10 the Presi-
dent and Dean spoke by telephone
f?om 9:20 to 9:44 a.m. Dean has testi-
fied that the President called to tell
him that the executive privilege state-
ment should be got out immediately
and that this should be done beforé
D_e:ftn was called before the Senate Ju-
diciary Committee in connection with
the Gray hearings so that it would not
appear that the statement on executive
privilege was in response to the action
by the Senate committee. ‘

. .96. On March 12, 1973 the President
issued a statement on executive privi-
lege.l The statement set forth in part:

A member or former member of
the President’s personal staff normial-
ly shall follow the well-established
brecedent and decline a request for a
formal appearance before a commit-
?ee qf the Congess. At the same time
it wx'll continue to be my policy tc;
provide all necessary and relevant
information through informal con-
tacts 'petween my present staff and
committes of the Congress in ways
vg'hlch preserve intact the Constitu-
tional separation of the branches,

5'7 On March 13, 1973 the Senate Ju-
diciary Committee voted in executive
session to ask John Dean to testify in
the Gray confirmation hearings con-
;:erntltlfg pis cgntacts with the FBT dur.
ng the investigatio
ok g n of the Watergate

58. On March 13, 1973 the President
met with John Dean from 12:42 to 2:00
pm.. . . certain. . . subjects were dis-
cussed in the course of the March 13
1973 meeting: - . '

Advisability of public disclosure.

Possible public testimony of Sloan
Kambach, Stans and Mitchell. '

The pre-June 1972 role of Gordon
Strachan in Watergate and Strachan’s
statements to investigators.

] The pre-June role of Jeb Magruder
in Watergate. .

John Mitchell, H. R. Haldeman and
Gordon Liddy’s intelligence program
at CRP.

59. On March 14, 1973 Dean wrote to
Senator James O. Eastland, Chairman

" of the Senate Judiciary Committee,

an_d,_ citing the doctrine of executive
privilege, formally refused to testify in
the Senate confirmation hearing on

. the nomination of Gray to be Director

of the FBI. On the same day the Presi-
dent met with Dean and White House

* Special Counsel Richard Moore in

his Executive Office Building Office
from 9:43 to 10:50 a.m. and from 12:47
to 1:30 p.m. They discussed a press
conference scheduled for the next day
and making Dean a test case in the
courts on executive privilege:

60. On March -15, 1973 the President
held a press conference. He stated he
would adhere to his decision not to al-
low Dean to testify before the Con-
gress even if it meant defeat of Gray’s

' nomination as Director of the FBI, be-

cause there was “a double privilege,
the lawyer-client relationship, as well
as the Presidential privilege.” He also

.stated that he would not be willing to

have Dean sit down informally and let
Senators question him, but Dean
would provide all pertinent informa-
tion.

61. On or about March 16, 1973 E.
Howard Hunt met with Paul” O’Brien,
an attorney for CRP. Hunt informed
©'Brien that commitments had not
been met, that he had done “seamy

things” for the White House, [See

Hunt’s grand jury testimony in Foot-
note 2] and that unless k_lg received



§130,000 he might review his opuons.
On March 16, 1973 Hunt also met with
Colson’s lawyer, David Shapiro. Ac-
cording to Colson, Hunt requested of
Shapiro that Colson act -as Hunt’s
liaison with the White House, but
was told that that was impossible.
62. On March 17, 1973 the President

met with John Dean in the Oval Office
from 1:25 to 2:10 p.m. (On April 11,
1974 the Committee on the Judiciary
subpoenaed the President to produce’
the tape recording of the March 17
meeting. The President has refused to
produce that tape but has furnished
an edited partial transcript of the
meeting. After having listened to the
tape recording of the March 17, 1973
meeting, the President on June 4, 1973
discusséd with Press Secretary Ron
Ziegler his recollections of that March

17 meeting. A .tape recording of the-

June 4 discussion has been furnished

to the Committee. The evidence re- -

garding the content of the March 17
meeting presently possessed by the
Committee also includes a summary of
the March 17 meeting furnished, in
June 1973, to SSC Minority Counsel
Fred Thompson by White House Spe-
cial Counsel Buzhardt and the SCC
-testimony of John Dean.)

In his discussion with Ziegler on
June 4, 1973 the President told Ziegler
the following regarding the March 17
meeting: Up to March 17, 1973 the
President had no discussion with Dean
on the basic conception of Watergate,
but on the 17th there began a discus-
sion of the substance of Watergate.
Dean said that Magruder was good,

but that if he sees himself sinking he’ll.

drag everything with him. He said no
one in the White House had prior
knowledge of Watergate, except possi-
bly Strachan. There was a discussion
of whether Haldeman or Strachan had
pushed on Wategate and whether any-
one in the White House was involved.
The President said that Magruder put
the heat on, and Sloan starts pissing
on Haldeman. The President said that

“we’ve got to cut that off. We can’t

have that go to Haldeman.” The Presi-
dent said that looking to the future
there were problems and that Magru-
der could bring it right to Haldeman,
and that could ‘bring it to the White
House, to the President. The President
said that “We’ve got to cut that back.
That ought to be cut out.” There was
" also a discussion of the Ellsberg break-
10

The edited partial transcript of the
March 17 meeting supplied by the
White House contains only a passage
of conversation relating to Segretti
and a portion of the conversation rela-
ting to the Ellsperg break-in. It cons
tains no discussion of matters relating
to Watergate.

63. On March 19, 1973 Paul O’Brien
met with John Dean in the EOB and
conveyed a message from E. Howard
Hunt that if money for living and for
attorneys’ fees were not forthcoming,
Hunt might have to reconsider his op-
tions and might have some very seamy
things to say about Ehrlichman. [See
O’Brien’s and Dean’s grand jury testi-
mony in Footnotes 3 and 4]

64. On March 20, 1973 John Ehrlich-
man met with John Dean at the White
House. They discussed Howard Hunt’s
request for money, the possibility that
Hunt would reveal activities of the
Plumbers’ operations if the money
were not forthcoming, and plans for
Dean to discuss the matter with John
Mitchell. According to Dean, Dean
discussed the matter with Mitchell by
telephone later that evening, but

Mitchell did not indicate wnetner
Hunt would be paid. On the after-
noon of March 20, 1973 Ehrlichman had
a,; telephone conversation with Egil
Krogh and told him Hunt was asking
for a large amount of money. They
discussed the possibility that: Hunt
might publicly reveal the Plumbers’

operations. Krogh has testified that’

Ehrlichman stated that Hunt might
blow the lid off and that Mitchell was
responsible for the care and ‘feeding
of Howard Hunt. [See Ehrlichman’s
and Dean’s grand jury testimony in
Footnotes 5 and 6] ‘ L

65. On March 20, 1973 Dean had a
conversation with Richard Moore, Spe-
cial Counsel to the President. Dean
told Moore that Hunt was demanding
a large sum of money before his sen-
tencing on March 23, and that if this
payment were not made, Hunt was
threatening to say things that would
be very serious for the White House.
After this conversation, Dean and
Moore met with the President from
1:42 to 2:31 p.m. According to infor-
mation furnished to the Senate Select
Committee by Special Counsel Buz-
hardt, the President and Moore agreed
that a statement should be released
immediately after the sentencing of
the defendants. According to Moore,
following this meeting he told Dean
that Dean ‘should tell the President
what he knew. According to Dean,
Dean told Moore that Dean did not
think the President understood all of
the facts involved in the Watergate
and particularly the implication of
those facts and that Dean felt he had
to lay those facts and implications out
for the President. .

66. On March 20, 1973 John Dean
had an evening. te}ephone conversation
with the President during which he
arranged a meeting with the President
for the next morning. According to
the edited transcript of this conver-
sation. made public by the White
House, Dean requested a meeting
with the President to go over soft
spots and potential problem areas.
Dean said that his prior conversation
with the President had been “sort of
bits and pieces” and that he wanted

to paint the whole picture for the

President. 'The -President agreed to
such a meeting, and the President also
instructed Dean to try to write a gen-
eral statement like one that would
state categorically that based on Dean’s
investigation Haldeman, Colson and
others were not involved in the Water-
gate matter.

67. On March 21, 1973 the President
met with John Dean from 10:12 to
11:55 a.m. H. R. Haldeman joined the
meeting at approximately 11:15 a.m.
- . . following . . . (are) certain of the
subjects discussed in the course of the
March 21, 1973 morning meeting:

Possible involvement of Haldeman,
Dean, Mitchell, Magruder, Colson,
Strachan and Porter in Watergate
matter. -

Clemency and Watergate ' defend-
ants.

Whether money should be paid to
E. Howard Hunt.

68. On March 21, 1973 at 12:30 p.m.
H. R. Haldeman spoke by telephone
to John Mitchell, who was in New York
City. In addition to reflecting the
12:30 p.m. call, Haldeman’s telephone
log for that day also shows a conver-
sation with John Mitchell’s office at
4:06 p.m. with a ‘marginal notation
“car—9:30 a.m. (word illegible) Nat’l—
Amer 520" Haldeman has testified
that he does not recall asking Mitchell
on March 21 whether Mitchell was go-

ing to take care of Hunt’s deinand for
money.

69. On. the afternoon of March 21,
1973 Dean met with Haldeman and
Ehrlichman. Ehrlichman and Dean
have testified that the participants at
the meeting speculated about John
Mitchell’s role in the Watergate af-
fair, and wondered whether Mitchell’s
not coming forward was the cause of
the beating everyone was taking on
the subject of Watergate. [See Dean’s
testimony in Footnote .7] Dean and
Haldeman have testified that in the
late afternoon of March 21, just be-
fore their second meeting with the
President on that day, Dean told Hal-
deman that perhaps the solution to the
whole thing was to draw the wagons
around the White House. According
to Haldeman, Dean also said that they
should let all the chips fall where they
may, because that would not hurt any-
body at the White House since no one
there had a problem. .

70..On the afternoon of March 21,
1973 from 5:20 to 6:01 p.m. the Presi-
dent met with Haldeman, Ehrlichman
and Dean. . . . Following (are) certain
of the subjects discussed in the course
of the March 21, 1973 afternoon meet-
ing: : s

Possibility of testimony befors a
new Grand Jury or before an inde-
pendent panel established to investi-
gate facts.

Possibility of parden or elemency
for Hunt. :

What was being done about Hunt's
demand. -

Existence of ‘péraons with ’knowl-

-édge.

Written report by Dean on which
President at some later time could be
shown to have relied.

Ellsberg search and seizure may be
sufficient for mistria].

Possibility of Magruder, Chapin,
Dean and Haldeman going to jail

Possibility of Mitchell stepping for-
ward and making some kind of dis-
closure.

71. On the evening of March 21,1973
Fred LaRue caused approimately
$75,000 in cash to be delivered fo Wil
liam Bittman, attorney for E. Howard
Hunt. Earlier that day LaRue' had
called Mitchell when Dean refused to
authorize the payment to Hunt, and
Mitchell had approved the payment to
Hunt. [See LaRue’s testimony in Foot-
note 8] ‘

. 72. On April 17, 1973 the President
issued the following public statement:

On March 21, as a result of serious
charges which came to my attention,

" some of which were publicly report-

ed, I began intensive ne inquiri
iz;tohthis whole matter, aniries

n his address to the nation of Apri

30, 1973 the President stated thatpirf
March 1973 he received new informa-
tion regarding the involvement of
members of the White House staff in
the Watergate affair, and that:

As a result, on March 21, T person-
ally assumed the responsibility for
'com‘rdmating intensive new Ainquir-
les into the matter, and I personnally
ordered those conducting the investi-
gatlon_s to get all the facts and to re-
port them directly to me, right here
in this office.



73. On the evening of March' 21, 1973
the President ‘dictated his recollec-
tions of the events that had’oécurred
on that day. [See Footnote 9]

74. On* the morning of March 22,
1973 at 11:00 a.m. H R, Haldeman,
John Ehrlichman, John Mitchell and
John Dean met in. Haldeman’s office.
Haldeman, Ehrlichman and Dearn have
testified that -at this time Mitehell in-
dicated that E. Howard Hunt was not
a “problem any longer.” Mitchell has
denied making.such a statement. : At
this meeting, according ito. Ehrlichman
and Haldeman, Mitchell stated that the
Administration’s rigid. executive privi-
lege policy was untenable, both from
a legal and from a political standpoint,
because it appeared to the publie to
be a cover-up on the part of the Presi-
dent. " Haldeman testified that most of
the discussion at the meeting con-
- cerned approaches to dealing ‘with the

situation, rather than a review of the
facts. ‘

[ X ]

Footnote 2. Excerpts from the testi.
mony of E. Howard Hunt, Jan. 29,
1974, before the Watergate grand jury:

Q. That’s precisely the point, is it
not, Mr. Hunt? Your option ways eith-
er to continue to keep quiet.or- to talk.
And what you’re saying is, wasn't it,
that in the event that they weren’t
prepared to meet your demands, you’
had enough and you, were about ready
to talk? . :

A. I knew all along that T was going
to have to talk and, in fact, I began to
talk within a.very few. days thereaf-
ter. Everyone knew that.

Q. That’s not the point, Mr..Hunt.
That’s not the question. If everybody
knew that, what was.the point in: men-
tioning that? Then you have no op-
tion.

That’s totally inconsistent with the
concept of option, if you were to -sug-
gest, now, that you had no option.

A. Well, that’s a great White House
phrase—options this, options that. It’s
a parlance I picked up. I was -being
as vague— I T

Q. It meant, did it not, that you
were going to see whether or not you
were going to talk? Does it have any
other interpretation than that? .

A. T don’t know how it was inter-
preted. S

Q. Well, does it have any other in-
terpretation?

A. Well, the interpretation, again, T
placed on it was that I had been in-
volved in “seamy -things” for the
White House of which Mr. O’Brien
might not be aware, and my implica-
tion was that I, having done this kind
of work for them hefore, felt that they
had, in effect, a double obligation to
me. ' ) '

Q. That’s’ the fitst ‘half of it. But
the second half of it is you will re-
vView 'your options if your demands
aren’t met. And what does that mean?

A. Well, it sort of means what a
barent says to'a child. “If you don’t
bring home the car at 11:0p “o’clock
tonight, 1l have to give further con-
sideration to our relationship.”

I mean, in otherwords, what does
that mean really? It’s just a form of
speech, I think. : = e

Q. You were speaking to Mr. Sha-
PIro as a parent does a child?

A. I would like to have. T didn’t,
though. . : ’ d

Q. And, indeed, you were speaking
to Mr. Shapiro in a manner that grave-

Continued on Next Page

Continued From Preceding Page

ly indicates concern. You were in
dead earnest.

A. Are we talking of Mr. O’Brien or

Mr.. Shapiro now? ‘

Q. I'm sorry. Mr. O’'Brien, yes. And
you're saying that you would havg to
review your options. You were sas‘zmg,
as a father might say to a child, “You
can’t have the car any more. I'm go-
ing to do what you don’t like me to do.
I'm going to punish you.” Isn’t that
so?

A. It’s very hard for me to recon-
struct my frame of mind then.

Q. In fact, the only thing you could

punish with them was to tell the story.

—to tell about the seamy things.

A. Well, these people were well on
top of the case, then. They knew it
was just a matter of ten days or two
weeks before this was going to come
before the Grand Jury.

Q. The point is, Mr. Hunt, We’.l:e
dealing with a conversation, at this
time, and we’re asking you, under
oath before this Grand Jury, if you
can provide any other explanation
other than what the plain words mean
that you would review your options.

.A. Well, T know that at one point I
was contemplating suicide.

Q. Mr. Hunt, that is not in your
mind at the time. You were not
threatening or stating to Mr. O’Brien,
at: this time, were you, that if these
monies were not paid that you would
commit suicide?

"A. No. ]

. Q. You don’t mean to seriously sug-
gest that? )

-A. No, I don’t. But you’re asking me
now to project for you what was in my
mind. This is one of the things that
was in my mind. )

. Q. That had been in your mind ear-
lier but, at this time, you were saying
to, Mr. O’Brien, “Look,. in addition to
what I know about Watergate and the
chain of command, I've done a lot of
things for Mr. Ehrlichman. ]

" To this extent, this is new informa-
tion that youre conveying to Mr.
O’Brien that, to your knowledge, he
didn't know about before, and you
were saying this in the context of
making demands for an extraordinary
amount of money but, in the face of
your going away to jail and losing
whatever bargaining position you had
at that time, you clearly understood
that was the situation. That unless
you got these commitments acted on,
at that time, that your chances were
substantially diminishing in being
able to argue your own case from jail
later on. Isn’t that right? .

A. What do you mean? Arguing my
case in jail?

. Q. In respect to getting‘your com-
mitments. In respect to getting your
money. 8

A. Oh.

Q. That was clearly foremost in
your mind?

. A. Right.

Q. And in the same connection,
youre telling him, now, that you will
review your options in the event that
he’s not responsive to your immediate
demands. '

A He told me that he was impotent;
that he was becoming very ineffective;
that he was really not the one that I
should be talking to, and so forth.
Q. Well, of course, you told him to
Dass on this demand to Mr. Dean and
tell Mr. Dean what it was.

A. T don’t think I knew that. Mr.
Dean was his principal, at that time.
I said “to whomever.” I don’t believe
Mr. O’Brien identified 'Mr. Dean. I
could be wrong about that.

- Q. So it’s quite possible that if Mr.
O’Brien recollects that you said, “Pass
il on to Mr. Dean,” that Mr. O’Brien
could be accurate in his recollection?
- A. T beg your pardon, sir?

Q. That if Mr. O’Brien recollects
you said, “Pass it on to Dean” that
you wouldn’t quarrel with that par-

ticularly.

~A. T wouldn’t quarrel particularly
with it. I would say that, at that june-
ture, I had no knowledge that John
Dean was active in this thing, as he
turned out to be.

I presumed, all along, that O’Brien’s
principal was John Mitchell.

Q. And youy were expecting it to be
passed on to John Mitchell rather than:
Mr. Dean? )

A. To the best of my recollection,
ves.

" Q. But Mr. Ehrlichman was at the
White House, where Mr. Dean was,
and Mr. Mitchell was up in New York
on Wall Street, at the time.

A, I.didn’t know where Mr. Mitchell
was. :

Q. Well, you knew where he wasn’t.

A, Did 1? '

. Q. Didn’t you know he was no long-
e Attorney General? ‘

A. T didn’t know that he wasn’t liv-
-ing down at the Watergate.

Q. Well, you knew he wasn’t in the
White House?

‘A. That’s correct?

Q. Now, going bhack to the initial
question, Mr. Hunt, is there any other
interpretation one could place other
than the plain meaning when you said
you would review your options other
than the fact that unless they met your
demands you. would tell about the
Seamy things? :

- A. T would like to consult with coun-
sel on that point . . .

Q. Mr. Hunt, have you had time to
talk to your attorney?

. A. I have. '

Q. Are you now prepared to answer
the question?

CA T am.

Q. Would you answer the question,
then? :

A. Could T trouble you to restate
the question?

Q. The question was one which has
been restated several times, but, again,
is there any other interpretation oth-
er than the clear meaning of the words
that you would review your options
for alternatives other than that you
would tell about these so-called seamy
things unless they met your demands?

- Footnote 3. Excerpts from the testi-
mony of Paul O’Brien, Jan. 24, 1974,
before the Watergate grand jury.

Q. Did you then repeat what Mr.
Hunt had told you to Mr. Dean?

A. T did.
" Q. When was that?

A. As far as I recall, immediately
‘following the meeting,

Footnote 4. Excerpts from the testi-
mony of John W. Dean III, Feb. 14,
1974, before the Watergate grand jury:

Q. Mr. Dean, did there come a time

: around the latter part of March when

you learned that Howard Hunt was
threatening to reveal certain matters
if his demands for payment of sub-
stantial amounts of money were not
met?

A. Yes, I did learn such a fact. )

Q. From whom did you learn this
information?

A. From Mr. Paul O’Brien.

Q. In substance, what did Mr. Paul

~O’brien tell you?

A. Mr. O’Brien reported that he had
had a meeting with Mr. Hunt and Mr.
Hunt. had told him, at the meeting, a
number . of things. One particularly
of which was that he should take a
message to John Dean. .

I said “Why Dean?” And he said, “I
raised the same question with Mr.
Hunt and his response was, “Well,
you just take this to Deah,” which
O’Brien was doing. He told me tha}
Hunt said that sentencing was immi-
nent and he had to make his arrange-



ments and he had just a few days to
do it in; that he wanted to have some,
you know, hard evidence that he was
being supported in terms of money
for his living fees and money for ‘his
attorney fees, and if this money did
not come he would have to reconsider
his option and might have some very
seamy things to say about Mr. Ehr-
lichman. .

Footnote 5. Excerpts from the testi-
mony of John D. Ehrlichman, Sept. 13,
1973, before the Watergate grand jury:

Q. I want to ask you if, on or around
March the 20th, 1973, you thad a con-
versation with Mr. Dean in which he
related to you a certain message that
he had allegedly received, either di-
rectly or indirectly, from Mr. Hunt?

A. Yes.

Q. Would you tell us what he related
to you?

A. As T recall, he said that he had
either a call or a conversation with an
attorney in behalf of Hunt. He said
that, in effect, unless Hunt were paid
a substantial amount of money, that
he would disclose activities in which
he had been engaged in during the
time he was at the White House.

Q. I'm sorry, I missed the last part
of your answer.

A. I say he said he would disclose
the activities in which he had been en-
gaged during the time he was at the
White House, and the message which
Dean got apparently related those to
Mr. Krogh, but Dean also related them
as affecting me.

Q. Did he say that the message he
passed on to you from Hunt would
have a lot of things to say about what
he’d done—a lot of things to say about
the seamy things that he had done
while he was at the White House?

A. Yes. Or words to that effect.

Q. Words to that effect. Who was
present during this conversation with
Dean? You were present, Dean pres-
ent. Was anyone else present?

A, I don’t believe so.

Q. What did you say in response to
this, if anything?

A. Well, for one thing, I said it
looked to me like blackmail, I asked
him—TI also said it looked to me like
he was talking about the Plumbers’
operation, but I asked him if he under-
stood, from whoever he talked to—and
I believe it was Bittman that he told
me he had talked to—whether this
fellow had indicated that this was to

be a particular event that he was .

threatening about or if this was the
whole Special Unit operation that he
was talking about, or just what Dean
understood it to relate to.

Q. What did Dean say in' response
to that? |

A. Well, he said he didn’t know.

Q. Did you give Dean any instruc-
tions with respect to this?

A. T asked him— ‘

Q. Shall we strike out for just a

moment from the record. And before
I get to that, ask you if you remember
any specific sum of money being men-
tioned?
A, T remember—yes, I remember
that a specific sum of money was
named—mentioned. Actually, two sums
of money were mentioned and I can’t
tell you precisely what they were, but
it was something over $100,000, in to-
tal.

Q. Right. Do you remember what
the purpose of this money—what Hunt
said this money would be used for?
The purpose of giving him the money?

A. I don’t think that that was—well,
it may "have been told me. I don’t re-
call it, though,

Q. Now, go on with what, if any-
thing, you asked Dean or instructed
Dean to do, after this conversation?

A. Well, first, there was more con-
versation.

Q. Tell us all the conversation.
A..And I asked Dean for his estimate
of the reality of this, whether or not
this was a real problem for us or not,
" because 1 was thinking in terms of
Hunt making a disclosure to the pros-
ecutors of the Special Unit operations.
And we discussed whether that was

the intent of this or—because he said .

that Hunt was coming up for sentenc-
ing. T think that was at the time that
Hunt was coming up for sentencing.
So I was curious as to whether this
was in sort of a judicial process frame-
work or whether he was talking about
going public with this,

Dean said that he felt that it was
not a threat to go to the press or to
the public with this as much as it was
to go to the prosecutors.

And the other question that T asked,
which led to my requesting, was
whether he thought this was really
Hunt or whether he thought this was
the attorney trying to get money for
attorney’s fees; and he said that he
didn’t know, he didn’t have a feel for
that.

And this had apparently not oc-
curred to him and so I said, “I think
you ought to talk to Colson.”

Q. Talk ‘to Colson? .

A. And see if he can give you any
feel or his estimate of whether that is
the case or not but, at the same time,
we discussed the possibility of prob-
lems -in the exposure of the Special
Unit operations to the prosecutors and
he said he felt that since Peterson had
information about the Special Unit for
a long time, that did not pose any par-
ticular problem in terms of any notori-
ety or any newspaper stories or things
of that kind. ‘

So it was kind of a back and forth
and, frankly, T was shaken by this be-
cause Dean put it in terms that this

‘was a threat aimed at me on a personal

basis. ‘
'SoA I also. asked him whether, in his
opinion, I had any legal liability in

the eyes of a prosecutor on account of
the Plumbers’ operation and, particu-
larly, the Ellsberg break-in business.

So that was the nature of that con-
versation.

Q. Other than what you have re-
lated, did you give Mr. Dean any in-
structions?

A. I can’t recall any.

Q. Specifically, did you tell him—
did you ask him if he’d discussed this
matter with Mitchell, the mattgr be-
ing the subject of this conversatmn?

A. No. I think he said he was going
to discuss it with Mitchell. T didn’t ask
him to discuss it with Mitchell.

Q. That was my next question. Did
you ask, request or instruct Dean ﬁo
take this matter to Mitchell or to dis-
cuss the matter with Mitchell?'

‘A. No. I think that was a given. I
think he indicated that that was what
he had done or was going to do.

Q. Okay. But you made no request
along that line?

A. I believe not,

Footnote 6. Excerpts of testimony of
John W. Dean III, Feb. 14, 1974, before
the Watergate grand jury:

Q. Now, prior to the 21st of _March,
did you have a conversation with Mr.
Ehrlichman about what you had
learned from Mr. O’Brien?

A. Yes. After Mr. O’Brien brought
this to my attention, I brought it to
Mr. Ehrlichman’s attention. )

Q. Well, what was the conversation,
in substance, which you had with Mr.
Ehrlichman? ‘

A. Mr. Ehrlichman appeared to want
to give the impression that he wasn’t
particularly concerned about the —

Q. I take it you related the sub-
stance of what Mr. O’Brien told you
to Mr. Ehrlichman?

A. Yes, I did. And he wanted to give
the impression he wasn’t particularly
concerned about it. I said, no, I had
not. He said, “Well, I think you-better
talk to Mr. Mitchell about this.” And
that was the conversation.

Q. Thereafter, did you have a con-
versation with Mr. Mitchell?

A. Yes, I did.

Q. And, in substance, what was that
conversation? I take it Mr. Mitchell
was not in Washington at the time?

A. No, he was not. I had to call him
in New York and, as I recall it, it was
late in the evening and he' had lefi:

8ketch by David Suter for The Washington Post



his office. I reached him at nome anu
had a guarded conversation with him
because I had been told by Mr. LaRue
— as a matter of fact, I think he was
the one who first told me to be very
careful in calling Mr. Mitchell’s hotel
or apartment because Mrs. Mitchell
might well want to listen in on the
telephone.

Q. And what do you recall the sub-
stance of that conversation being?

A. I recall that it was a guarded
conversation and that I related to Mr.
Mitchell what Mr. Ehrlichman had
asked me to relate to him. )

Q. And what was Mr. Mitchell’s re-
sponse, if any?

A. Well, I don’t recall — I recall one
thing we talked about was whether Mr.
Pappas — but I didn’t use the name
Pappas, as I recall — was coming into
town, as a potential source of money.

I referred to Mr. Pappas as “a Greek
bearing 'gifts,” and most of the con-
versation was in a guarded manner
like this. And Mr. Mitchell indicated
to me he believed Mr. Pappas was
going to be in town shortly — some-
thing to'that effect.

Q. Now, did Mr. Mitchell, at that
time, indicate to you, one way or an-
other, whether Mr. Hunt would be
paid? X .

A. No, he did not.

Foothote 7. Excerpts from the testi-
mony of John W. Dean II, Feb. 14,
1974, before the Watergate grand jury:

Q. During the course of that meet-
ing, was there any discussion about
what your preference might be as to
Mr. Mitchell’s future actions?

A. Yes, there was. The nature of
that conversation was that it was felt
that Mr. Mitchell should be the one
to step forward and stand responsible
for the entire Watergate matter and
that, if he did, the problems that had
ocurred after June 17th would dis-
sipate themselves and there would be
a satisfaction with somebody that was
standing accountable for the matter.

In other words, a big enough fish
would have been caught that the prob-
lem would have been resolved.

Q. In other words, that would have
taken public opinion away from what
might have occurred after the break-
in, in connection with the so-called
cover-up? '

A. That is correct.

Footnote 8. Excerpts from the testi-
mony of Frederijck LaRue, Feb. 13,
1974, before the Watergate grand jury:

Q. That day had you spoken to Mr.
Mitchell?

A. That is correct.

Q. Now starting with Mr. Dean, can
you tell us what Mr. Dean told you in.
substance?

A. My best recollection of that
phone call is that Mr. Dean called me.
He stated that he had a request for a
delivery of money to Mr. Bittman for

Mr. Hunt’s attorneys fees and for Mr.
Hunt’s expenses, living expenses.

Q. Okay.

A. He indicated to me that he was
passing this information on to me for
whatever purpose I wanted to make
of it, that he was' not going to have
any further involvement, contact, in
the delivery of monies to the so-celled:
Watergate defendants, and that I
would have to exercise my own judg-
ment to decide what to do about this
request.

I told Mr. Dean that unless I was
authorized by someone that I would
not make this delivery, at which point
he suggested that T call Mr. Mitchell.

Q. Did Mr. Dean in that conversa-
tion indicate that there was a sense of
urgency about this?

A. Yes. I recall that he indicated
there was a sense of urgency. To the
besti of my recollection he mentioned
something to the effect that Mr. Hunt

was due to be sentenced, I think with-
in the next two or three days, and he
did! imply a sense of urgency about
it, yes.

Q. I take it Mr. Dean identified an
amount of money in the course of that
conversation that Mr. Hunt was ask-
ing for?

A. That is correct. My recollection
is that there was $75,000 required for
attorneys fees, and $60,000 required
for his living expenses.

Q. Now I take it you had a conver-
sation with Mr. Mitchell following that
with Mr. Dean.'

A. That is correct.

Q. Can you recall to the best of your
recollection the substance of that con-
versation?

A. As it relates to the delivery of
this money, I can, yes. I told Mr.
Mitchell of my conversation with John
Dean, - indicating that Dean was" not
going. to be involved any further in
the authorization and distribution of
money.

I told Mr. Mitchell that we had had
a request for $75,000 for Mr. Hunt. He
asked me what it was for. I told him
to the best of my knowledge it was for
attorneys’ fees, and he said that under
the circumstances, he said, “I think
you ought to pay it,” which I proceed-
ed to do.

Q. Is it a fact that you didn’t men-
tion to Mr. Mitchell the request for
$60,000— :

A. This is my best recollection—

Q. Mr. LaRue, let me finish the
question: $60,000 for maintenance.

A. To the best of my recollection
this is true. I think this was a deci-
sion I made myself. It was certainly
a rather large sum of money involved,
quite frankly approaching the amount
of money which I had on hand at that
time.

The only amount of money I recall
discussing with Mr. Mitchell was the
$75,000 which was delivered.

Q. Was there anything in the con-
versation you had with Mr. Mitchell
by which Mr. Mitchell indicated that
he had or had not heard of this re-
quest earlier than the time of your
conversation?

A. Nothing that would indicate to
me one way or the other.

Footnote 9. Transeript of Dictabelt
recording of the President’s recollec-
tions of March 21, 1973.

President:

As far as the day was concerned it
was relatively uneventful except for
the, uh, talk with Dean. Dean, really
in effect let it all hang out when he
said there was a cancerous growth
around the President that simply was
going to continue to grow and that we
had probably to cut it,out now rather
than let it grow and destroy us later.
He obviously is very depressed and

doesn’t really see anything — other -

course of action open, but to, uh, move
to let the, uh, the facts out. Para-
graph.

As I examined him it, uh, seems .

that he feels even he would be guilty
of some, uh, criminal pra—, uh, lia-
bility, due to the fact that he, uh, par-
ticipated in the actions which, uh, re-
sulted in taking care of the defendants,
while they were, uh, under trial. Uh,
as he pointed out, uh, what is causing
him concern is that every one of the
various participants is now getting his
own counsel and that this is going to

cause considerable problems, because’

it will be each man for himself, and,
uhb, one will not be afraid to rat on the
other. As a matter of fact, uh, Halde-
man backed him up in this respect,
when, uh, he mentioned the fact that,
uh, even Magruder would, uh, bring
Haldeman down if he, would, uh, if he
felt that he himself was to go down.
Haldeman said he agreed. Uh, the
Haldeman selection on Magruder is
still a very hard one for me to figure
out. He was, he’s made very few mis-
takes, but this is one case where Rose

was right. He picked a rather weak
man, who had all the appearance of
character, but who really lacks it when
the, uh, chips are down. It seemed to
me’in my talk with Dean that the idea
of a Grand Jury had, uh, much to, uh,
be said for it. Yet after he, Haldeman
and Ehrlichman had met they came
back and said they’d been around the
track and felt that that would be a
mistake. Ehrlichman did not feel, for
example, that a Grand Jury or some

‘sort of a special panel which Dean

thought could be set up, uh, would be
able to grant immunity. Uh, the Grand
Jury appealed to me because, uh, it
seemed to me this would be much
better to have the White House, uh,
people appear before a Grand Jury
with some rules of evidence than to,
uh, be forced, uh, eventually to appear
before a Committee of the Congress,
where there would be none. Of course,
the other option is for them not to
appear at all, but this puts the buck
right back on the President, as Dean
pointed out, and leaves, uh, not only
the aura of cover-up but also the, uh,
very great danger that somebody like
H—Hunt is going to blow. Paragraph.

Hunt seems to be a real problem ac-
cording to, uh, Dean. What really con-
cerned him was that somebody ap-
proached him, Hunt’s lawyer, at some
party and said that Hunt needed a
hundred and—thousand dollars or so
to pay his lawyer and handle other
things or he was going to have some
things to say that would be very detri-
mental to Colson and Ehrlichman, et
al. This is, uh, Dean recognizes as
pure blackmail. Of course, Hunt’s in
a pretty bad position on this. because
it would expose him to another charge,
but 1 suppose that what he might be
figure is that if he, uh, turns state’s
evidence he could, uh, go free him-
self. Paragraph.

I feel for all of the people involved
here, because they were all, as I point-
ed out to them in the meeting in the
EOB this afternoon, involved for the
very best of motives. Uh, I don’t think
that, uh, certainly Haldeman or Ehr-
lichman had any idea about bugging,
L, T and of course know Dean didn’t.
He in fact pointed out that when, uh,
Liddy had first presented this scheme
it was so wild that Mitchell sat puff-
ing his pipe rather chuck—or rather,
uh, chuckling all the while, that Dean
had then pointed out, uh, later to Ehr-
lichman that, uh, to, uh, Mitchell that
they had to get off this kick right
away. Uh, then came the, uh, real
cruncher: Apparently what had hap-
pened is that Colson, with Liddy and
Hunt in his office, called Magruder
and told him in February to get off
his ass and start doing something
about, uh, setting up some kind of an
operation. Uh, this involvement by
Colson, of course, is, uh, uh, was per-
haps the very best intention and it may
be ithat he is telling the literal truth,
when he says he doesn’t know what

they were going to do in terms of bug-
ging, etcetera. Yet, uh, Colson was
always pushing terribly hard for ac-
tion, and in this instance, uh, pushed
so hard that, uh, Liddy et al, follow-
ing their natural inclinations, uh, went,
uh, the extra step which got them in-
to serious trouble. Period. Paragraph. -

I learned for the first time that, uh,
Ehrlichman apparently had sent Hunt
and his crew out to check into Ells-
berg, uh, to see something about his,
uh, check something about his, uh,
ub, psychiatric problem with his doc-
tor, or something like that, That
seemed to me to be a very curious
junket for, uh, Ehrlichman to be in-
volved in. Ehrlichman says that, uh,
he was three or four steps away from
it, but apparently Krogh has a prob-
lem here because Krogh did answer
one question to the effect that he did
not know. the Cubans, which, of course,



puts him in a straight bosition of
perjury. This of course would be a
terrible tragedy because Krogh, uh,
was involved in national security work
at the time, had nothing whatever to
do with Watergate and the whole Ells-
berg business, uh, was something was
undertaken solely for the burpose of,
uh, attempting to get information
which would be helpful in, uh, work-
ing up some of the Government’s case,
ub, on the, uh, Pentagon papers. It
seems that Strachan has been a real,
uh, courageous fellow through all this.
He apparently certainly had knowl-
edge of the informa—of the matter,
and, uh, according to uh, uh, uh, Dean,
uh, Strachan apparently transferred
the $300,000 or so that Haldeman had
I—that was left to Haldeman after the
1969 campaign — ‘68 campaign — had
transferred it back to the Committee.
Uh, I don’t think that this is the prob-
lem that Dean seems to think it is, but
of course he’s—has to warn against
every loose end that might come out,
particularly in view of some of the
thi'ngs that have come out up to this
pboint. They are going to meet with
Mitchell in the morning, and I, uh,
hope that Mitchell will really put his

mind to this thing and perhaps out of

it all can come so — some sort of a
course of action we can follow. Uh,
it seems to me just to hunker down
without making any kind of a state-
ment is really, uh, too dangerous as
far as the President —. [57-second si-

lence] I got over to the house quite
late—

Statement of Information—Events Following the Watergate
Break-in March 22, 1973 to April 30, 1973

1. On March 22, 1973, from 1:57 to
3:43 p.m. there was a meeting among
the President, John Mitchell, H. R.
Haldeman, John Ehrlichman and John
Dean. .

. . . Certain of the subjects discussed
in the course.of that meeting:

Nature and purpose of a written re-
port on Watergaterelated matteljs to
be drafted by John Dean. g

White House contacts with the Sgar}-
ate select committee; and discussion
of the activities of that committee..

White House position on doctrine
of executive privilege, and possible
changes in that position.

White House relationship to future
grand jury investigations,

Reference to White House approach
to disclosure as “modified limited hang
out” and other discussion relating to
disclosure. )

2. On March 22, 1973, during ’_che
meeting specified in the preceding
paragraph, the President telephoned
Attorney General Kleindienst and
spoke to him from 2:19 to 2:26 p.m.
According to the White House log of
meetings and conversations between
the President and the Attorney (_}en-
eral, except for the President’s cab'_l.uet
meeting lon March 9, the last previous
meeting or conversation between the
President and Attorney General Klein-
dienst occurred on March 1, 1973. The
President directed Kleindienst to be
the administration’s contact wit:h Sen.
Howard Baker in connection with the
hearings to be conducted by the Sep-
ate select committee. He askeq Klen},-
dienst to give Sen. Baker “guidance,
to be “our Baker handhol.der,” 't'o
“babysit him, starting in like, like

10 minutes.” )

03. On the morning of Ma_rch 23,
1973, Judge John Sirica read in open
court a letter that James McCord had
written on March 19, 1973. The letter
alleged in part that polit‘ical.pressure
to plead guilty and remain silent had
been applied to the defendants in the
Watergate trial; that perjury had oc-
curred during the trial; and that oth-

ers involved i(x the Watergate opera-
tion were not" identified when they
could have been by those testifying.
At this time, Judge Sirica deferred
final sentencing of all defendants ex-
cept Gordon Liddy. Judge Sirica stated
that in imposing sentence he would
weigh as a factor the defendants’ co-
operation with the ongoing Watergate
investigations.

4. On the morning of March 23,
1973, members of the press attempted
to question John Dean regarding Pat-
rick Gray’s testimony at his confirma-

* tion hearings on the previous day that

Dean “probably lied” when he told FBI
agents on June 22, 1972, that he did
not know whether Howard Hunt had
a White House office. Later in the
morning of March 23 Dean was in-
formed by Paul O’Brien, an attorney
for CRP, that a letter from James
MeCord to Judge Sirica had been read
in open court. Dean has testified that
he then telephoned Ehrlichman to in-
form him of McCord’s letter and that
Ehrlichman stated he had already re-
ceived a copy. In the early afternoon
of March 23 the President telephoned
Dean from Key Biscayne. Dean has
testified that the President hold him,
“Well, John, you were right in your
prediction.” Dean has testified that the
President suggested that Dean and his
wife go to Camp David and get some
relaxation, and that Dean analyze the
situation and report back to him.

5. On March 23, 1973, the President
telephoned Patrick Gray at 1:11 p.m.
According to the President’s logs the
last time the President had spoken to
Gray was on Feb. 16, 1973 Gray has
testified that he cannot remember the
President’s precise words, but the call
was a “buck up call” in which the
President told Gray that he knew the
beating Gray had taken at his con-
firmation hearing, that it was very un-
fair, and that there would be another
day to get back at their enemies, Gray
has testified that he remembered dis-
tinctly that the President said to him,

“You will remember, Pat, I told you

to conduct a thorough and aggressive
investigation.” Gray also has' testified
that from March 21 on he received no
order from the President or anyone
implementing a Presidential directive
to get all the facts with respect to
the Watergate matter and report them
directly to the President.

6. On March 23, 1973, the President
met with H. R. Haldeman in Key Bis-

cayne, Fla. from 1:25 to 1:45 p.m. and ;-

from 2 to 6:30 p.m. Haldeman has tes-
tified- that on March 23 the President
told him that he had been informed
about the McCord letter and its con-
tents, and that the President asked
Haldeman to call Charles ColSon to
ask if Colson had ever offered Howard
Hunt clemency or had any conversa-
tion with Hunt about clemency. Halde-
man telephoned Colson some time be-
fore 2:15 p.m. on March 23 and asked,
what commitment Colson had made to
Howard Hunt with respect to the com-
mutation of his sentence. Colson re-
ported to Haldeman on this matter.
Immediately after .this conversation
Colson dictated a memorandum of the
conversaton for the file. Colson’s mem.
orandum states, in part, that he told
Haldeman that he made no represen-
tations nor used any one else’s name
in the conversation; that he had only
told Hunt’s lawyer that as long as he
was around he would do anything he
could to help Hunt. Colson’s memoran-
dum states that Haldeman asked what
would happen if Hunt “blew” and that
Colson replied that ‘it would be very
bad” and that Hunt “would say things
that would be very damaging.” Col-
son’s memorandum states that Halde-
man replied, “then we can’t let that
happen.” N

7. According to Colson’s memoran-
dum to the file regarding the tele-
phone conversation between Colson
and Haldeman described in the preced-
ing paragraph, Haldeman also ques-
tioned Colson about a telephone con-
versation Colson had had with Magru-
der. Colson reported to Haldeman that
one night in January or February 1972
Hunt and Liddy had come to Colson’s
office, and Hunt had stated that Liddy
had some excellent plans and ideas
for intelligence and counterintelli-
gence which he had not been able to
have approved at CRP. Colson told
Haldeman that without learning of the
details of the plan or endorsing the
plan, Colson had telephoned Magruder,
had asked Magruder to advise Liddy
whether he was going to be used in
the campaign, and had told Magruder
that Hunt was a good man and that
his ideas should be considered. Colson
told Haldeman that Magruder had as-
sured Colson that the plan would be
considered. Haldeman told Colson that -
Magruder might not remember the
conversation the same way and that
Magruder thought Colson had told
him to start Liddy’s operation. Halde-
man also told Colson that the reason
for Haldeman’s call was to. help decide
whether all White House aides should
volunteer immediately to go before
the Grand Jury waiving all privilege.
Haldeman said he was concerned that
the President not appear to be cov-
ering up.

8. On the afternoon of March 23,
1972, Dean and his wife went to Camp
David, Md. The White House compila-
tion of meetings and conversations
between the President and John Dean
indicate that the President spoke by
telephone with Dean at Camp David
from 3:28 to 3:44 p.m. Dean has tes-
tified that after the operator said that
the President was calling Haldeman
came on the line and said that while
Dean was at Camp David he should
spend some time writing a report on
everything he knew about Watergate.
Dean has testified that when he asked
whether the report was for internal
or public use Haldeman said that
would be decided later. Haldeman has
testified that Dean had been told to
write a report prior to the time he
left for Camp David. )

9. Between March 23 and March 28,
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1973, John Dean stayed at Camp David
and attempted to prepare a report on
matters relating to the break-in at the
DNC headquarters and that the inves-
tigation of the break-in. A draft of
portions of a report was prepared by
Dean, and partially typed. It related
certain events before and after the
Watergate -break-in. The draft report
made no reference to Dean’s meetings

with the President or to any state--

ments or actions by the President.
Dean has testified that during his stay
at Camp David he decided that he
would have to think of some way for
the President to get out in front of
the matter and that, during a tele-
phone conversation with Haldeman, he
discussed the creation of an inde-
pendent Warren-type commission. On
March 28, 1973, Haldeman called Dean
and requested that he return to Wash-
ington .to meet with Mitchell and
Magruder. : .

10. On March 26, 1973, the Los
Angeles Times reported that James
MecCord. had told investigators for the
Senate select committee that both
John Dean and Jeb Magruder had
prior knowledge of the break-in at
the:DNC headquarters. On this same
morning,- H. R. Haldeman, who was
with the President in Key Biscayne,
Fla. called Dean at Camp David. They
discussed Dean’s recollection of facts
relating to: the. authorization of the
Liddy plan. Haldeman has testified
that-he asked Dean if he would have
any- problems if the President an-
nounced that day that he was request-
ing that Dean go to the grand jury
without immunity; Dean replied that
he would: have no problem with ap-
pearing before the grand jury, but that
his testimony concerning the number
and purpose of the meetings among
Dean, John Mitchell, Gordon Liddy
and Magruder would conflict with the
testimony -previously given by Magru-
der; Dean stated that there were oth-
er areas of concérn, such as payments
to ‘the defendants by Kalmbach, the
$350,000, the Hunt threat and Colson’s
talk about helping Hunt. Following his
telephone call with Dean, Haldeman
met with the President. Haldeman has
testified 'that the President decided to
drop his:plan .to announce that Dean
would “bé’ requesting an appearance
immediately before the grand jury.
Haldeman has testified that the prob-
lem was that Dean had not really
sorted :out:the; facts at that point and
it was not appropriate for him to go
to the grand jury. -

11:.On. March 26, 1973, the Presi-
dent,.in the presence of H. R. Halde-
man, instructed Ronald Ziegler, his
press: secretary, to express the Presi-

i dent’s.confidence in John Dean. Zieg-
iler, announced publicly on that day
ithat. the: President had “absolute and
‘total” confidence in Dean.

12.. March 26, 1973, John Dean tele-
“phoned.Jeb Magruder and Dean made
‘a reeording of the conversation. Dean
i has testified. that at Haldeman’s sug-
: gestion - he: telephone Magruder and
taped. this conversation. Magruder ac-

, knowledged :that the Los' Angeles
Times..story . stating that Dean had
prior knowledge of the break-in was
a “bum rap” for Dedn. There was also
discussion about the number and pur-
pose of meetings among John Mitchell,
Gordon Liddy, Magruder and Dean.
Magruder told Dean that Magruder
had testified that there had been “one
meeting, not two,” and that the pur-
pose of the meeting was to go over
the general framework of the job of
CRP general counsel.

13. On March 26, 1973, the District
of Columbia United States Attorney’s
office filed in open court a motion
for an order compelling Gordon Liddy
to ‘testify under a grant of immunity
before the grand jury investigating the
Watergate break-in. As of March 27,

1973, Judge Sirica granted leave to
proceed forthwith with grand jury in-
terrogation of Howard Hunt and other
of the convicted Watergate defendants.
" From March 28, 1973, through April 5,
1973, ‘hearings were held in open court
and” orders. were entered compelling
Howard Hunt, Gordon 'Liddy and the
remaining -Watergate defendants to
testify before the grand jury under
grant of immunity. .

14. On -March 27, 1973, Jeb Magru-

der met with John Mitchell in New
York City and discussed the potential
of ‘Magruder’s being brought before
the grand jury on a perjury count.
Magruder has testified that he re-
ceived from Mitchell assurances re-
specting continued salary and that
they discussed executive clemency.
Mitchell has testified that wtih respect
to support, he told Magruder that he
“was’ a very outstanding young man
and I liked and I worked with and
to the extent that T could help him
in any conceivable way, I would be
delighted to do so.” Mitchell has tes-
tified that he did not make any
promises of executive clemency. Dur-
ing the conversation, Magruder asked
for a meeting with Haldeman.

15. On March 27, 1973, the Presi-
dent met from 11:10 a.m. to 1:30 p.m.
with John Ehrlichman and from 11:35
a.m. to 1:35 p.m, with H. R. Haldeman.
Ehrlichman’ has testified that at this
meeting the President directed him to
contact, Attorney General Kleindienst:
The President has stated that on

" March 27, 1973, he directed that Klein-

dienst be told to report directly to
the President anything he found in
the Watergate area. The President has
produced an edited transcript of this
conversation and a summary of that
transcript has been prepared.

16. On March 28, 1973, Mitchell and
Haldeman met with Magruder in
Haldeman’s office. They discussed
Magruder’s false testimony regarding
the approval of the Liddy plan. Halde-
man telephonéd Dean and requested
that he return from Camp David to
meet with Mitchell and Magruder.
Déan ‘has tesitfied that on his return
he went directly to Haldeman’s office;
that Haldeman ‘told him that Mitchell
and Magruder were waiting in another
office to'discuss with Dean his knowl-
edge of the’ January and February
1972 meetings' in ‘Mitchell’s ' office;
that Dean'said he would not lie about
those’” meetings,  and' that Haldeman
said he did not want to get into it
but Dean.should work it out with
Mitchell and Magruder. Dean met with
Mitchell and Magruder. Following the
meeting,” both Mitchell and Dean re-
ported to Haldeman that there was a
problem as to what the. facts were
regarding .the 1972 meetings.

17. On March 28, 1973, John Ehrlich-
man telephoned Attorney General
Kleindienst on the President’s instrue-

tions and asked Kleindienst a series of
questions which the President had
dictated and which Ehrlichman had
handwritten on a piece of paper.
Ehrlichman, during the conversation;
told Keindienst that the President di-
rected him to tell the Attorney Gen-
eral that the best information he had
or has is that neither Déan, Haldeman,
Colson nor Ehrlichman nor anybody
in ‘the White House had any prior

knowledge of the Watergate burglz_ary».
and that the President was counting '

on the Attorney General to provide
him ‘with any information to the con-
trary and to contact him direct. Ehr-
‘lichman also told the Attorney Gen-
eral that serious questions were being
raised with regard to John Mitchell
and the President wanted the Attorney
General to commurnicate to him any
evidence or inference on that subject.

18. On Aug. 22, 1973 the President
publicly stated that on March 29 he
directed Ehrlichman to continue the
investigation that Dean was unable to
conclude. -

19. On March 29, 1973, a report of
James McCord’s testimony at an ex-
ecutive session in the Senate select
commitfee on March 28, 1973, appeared.
in the national press. The report said,
among other things, that McCord tes-
tified that he had been told that John
Mitchell, Charles Colson, John Dean
and Jeb Magruder had prior knowl-
edge of the Watergate bugging op-
eration.

20. On Aug. 15, 1973, the President
stated that when he learned on March .
30, 1973, that Dean had been unable
to complete his report he instructed
Ehrlichman to conduct an independent
inquiry and to bring all the facts to
him. On March 30 the President met -
with John Ehrlichman and Ronald
Ziegler from 12:02 to 12:18 p.m. Ac-
cording to_the White House edited
transcript of this meeting, the only
subject discussed was a draft state-
ment to be issued by Ziegler at a
press briefing. Ehrlichman has testi-
fied that at the mnoon meeting the
President directed him to conduct an
inquiry into the Watergate matter.
Ehrlichman has testified that the
President said he was satisfied John
Dean was in this Watergate activity
so deeply that he simply could not
any longer have anything to -do with
it; that the President needed to know
about executive privilege and the at:
torney-client privilege; that the Presi-
dent needed someone to sét strategy
with regard to testifying at the Com-
mittee and the grand jury and other
places, and that the President needed
the truth about the Watergate matter.

21.- On March 30, 1973, at 12:30 p.m.
Ehrlichman met with Fielding, Dean’s
assistant. Ehrlichman has testified that
he had directed Fielding 'to deliver -
Dean’s personnel records to Ehrlich-
man and to brief Ehrlichman about
allegations that Dean had been dis-
missed by a law firm because of un-
ethical conduct. At 3 p.m. on March
30, 1973, Ehrlichman and the President
flew to San Clemente, where Halde-
man joined them on April 1, 1973.
They remained in San Clemente until
April 8, 1973. While they were at San
Clemente. Ehrlichman had a long dis-

tance telephone conversation wiwn
Dean in which they discussed the al-
legations that Dean had been involved
in unethical conduct. ~

22. On March 30, 1973, Ronald Zieg-
ler stated in a press briefing that no
one in the White House had any in-
volvement in the Watergate matter.,
Ziegler also announced that the Presi-
dent reiterated his instructions that
any member of the White House staff
would appear before the grand jury
if called to answer questions regarding
that individual’s alleged knowledge or
possible involvement in the Watergate
matter.

23. On March 30, 1973, John Dean,
after consultation with his attorney,
Thomas Hogan, retained Charles Shaf-
fer, an attorney in the criminal law -
field. That day Dean met with Hogan
and Shaffer and discussed the break-in
at the DNC ‘headquarters and. the
events that followed. Haldeman has
testified that Dean had indicated ear-
lier that he might retain a private
attorney so that Dean—and, through
him, the President—could consult an
attorney familiar with criminal law
on the implications of some of Dean’s
concerns. On the afternoon of April 2,
1973, Dean’s lawyers began a Series
of meetings with the Watergate pros-
ecutors. : :

24¢. On Marh 30, 1973, newspaper
reports stated that Robert Reisner,
former Administrative Assistant to Jeb
Magruder at CRP, was to be sub-
poenaed by the staff of the Senate
select committee. Magruder has testi-
fied that he realized that his story
about his 1972 meetings with Mitchell,
Dean and Liddy would not hold up.
Magruder realized, among other’
things, that the committee had begun



an investigation and Keisner, wno
knew about the meetings and who
had previously been missed by the
_brosecutors, would be gotten to. On
March 31, 1973, Magruder, who pre-
viously had been represented by the
attorneys for CRP, retained ' James
Bierbower as his personal attorney.

25.. On April 2, 1973, Ronald Ziegler
issued a public statement criticizing
the Senate select committee as being
plagued by irresponsible leaks of tidal
wave proportions. Ziegler stated that
the White House intended to €COoO0p-
erate with the committee but called
on Sen. Ervin to get his own disor-
ganized house in order so that the
investigation could go forward in a
proper atmosphere of traditional fair-
ness and due process.

. 26. On April 4, 1973, Dean told
Haldeman that his lawyers had met
privately with the prosecutors.

27. On April 5, 1973, L. Patrick Gray
called the President and requested
that his nomination as permanent di-
rector of the FBI be withdrawn. Ac-
cording to Gray, the President told
him that this was a bitter thing to
have happened to Gray and there
would be a place for Gray in the
Nixon administration. The President
informed Gray that he wanted him
to serve as Acting FBI director until
a successor was confirmed. In a public
statement issued by the President on
April 5, 1973, announcing the with-
drawal of Gray’s name, the President
praised Gray and stated that his com-
pliance with Dean’s completely proper
and necessary request for FBI reports
exposed Gray to totally unfair innuen-
do and suspicion.

28. Ornr~April 5, 1973, John Ehrlich-

man met in San Clemente, Calif. with

Paul O’Brien. According to Ehrlich-
man, O’Brien had asked to meet with

H. R. Haldeman to transmit some in-
formation to the President. According
to Ehrlichman’s testimony and notes,
O’Brien told him that he had obtained

information from Jeb Magruder and -

others conerning, among other -things,
Magruder’s and Mitchell’s involvement
in meetings in which the Liddy plan
for electronic surveillance with a.bud-
get of $100,000 to $250,000:, ‘was out-
- lined; Magruder’s testimony concern-
ing the number of meetings among
- John Mitchell, Gordon  Liddy, John
Dean and Magruder; Magruder’s claim
that Charles Colson called him urging
that the program go forward; Magru-
der’s claim that Gordon Strachan came
to him and said the President wants
this project to go on; payments that
had been made to the defendants and
their attorneys, and possible offers or
commitments regarding executive
clemency to Liddy, Howard Hunt and
James McCord. O’Brien told Ehrlich-
man that neither Magruder nor Mit-
chell were inevitably hung and ' that
Dean was the key problem. Ehrlih-

man’s notes also state “must close.

ranks,” “JNM will tough it out,” “H
must bring Jeb up short” and, written
below “Jeb,” “shut up” and “stop see-
ing people.” After this meeting Ehr-

lichman met with the President. -

Ehrlichman has testified that he re-
ported to the President after he had
talked to O’Brien. B N ‘
29. On April” 6, 1973, Ehrlichman
met with Kalmbach in ‘the Bank of
America parking lot in San ‘Clemente,
Calif. Ehrlichman’s-notes dictated af-
ter the meeting reflect a discussion
of Kalmbach’s activities in raising and
disbursing money for the Watergate
defendants. Kalmbach told Ehrlichman
" that he had retained the services of
an attorney, Paul O’Connor. :
.30. On April 8, 1973, Dean. started
to meet with the prosecutors. While
meeting with the prosecutors, Dean
received a call from Air Force One
from Haldeman’s assistant Lawrence
Higby, who asked Dean to be in Ehr-
lichman’s office that afternoon. for a

meeting. Ehrlichman and Haldeman
met with Dean from 5 until 7 p.m.
There was a discussion of the possi-
bility of a grand jury appearance by
Dean. Ehrlichman has . testified that
they discussed, among other things,
what this “hang up” was between Mit-
chell and Dean and Dean’s feeling
that Mitchell did not want Dean to
talk to the prosecuotrs or appear. be-
fore the grand jury. Ehrlichman has
also testified that the President de-
cided on the flight that he wanted
Dean to go to the grand jury, and
that Ehrlichman and Haldeman con-
veyed that to Dean at the meeting.
31l. On April 8, 1973, from 7:33 to
7:37 p.m., the President and John
Ehrlichman spoke by. telephone. The
President has produced -an edited tran-
seript of that conversation. A summary
has been prepared of that transcript.
32. On April 11, 1973, Attorney Gen-
eral Kleindienst had a conversation
with Assistant Attorney General Peter-
Sen. Kleindienst hold Retersen that

Ehrlichman had just called to tell’

Kleindienst that he did not feel that
any White House aides should be
granted immunity. . :
33. On or about April 12, 1973,
Ebhrlichman met with Haldeman’s as-
sistant ‘Gordon Strachan. Ehrlichman

has testified that Strachan said fhat’

he had just returned from the grand

jury and that upon leaving the grand

jury room he had realized that the
testimony he had given was mistaken
with respect to the amount of money
he had delivered to Fred LaRue.
Ehrlichman has testified that he ad-
vised Strachan to get an attorney and,
subject to the attorney’s advice, to tell

" the prosecutor that he had made a

mistake in his testimony.
34. On April 12, 1973, the President

telephoned Charles Colson at 7:31 p.m.

and asked Colson to prepare a specific

. set of recommendations with respect

to the- Watergate matter. The follow-

- ing day Colson met with Ehrlichman'

twice. At the second meeting Colson
was accompanied, by this lawyer. Ehr-
lichman has testified. that at the sec-
ond meeting Colson said that he un-
derstood that Howard Hunt would tes-
tify before the grand jury that the
second break-in at the Watergate was
opposed by Hunt but that Liddy said
to Hunt that they couldn’t call it off
because they were doing it jon Mit-
chell’s order; that Hunt would testify
about the transmittal of funds to the
Watergate defendants, and that Me-
Cord wa$ making allegations about a
trip to Las Vegas by Hunt, McCord

and possibly Liddy to break into the:

safe of Hank Greenspun in a project

- masterminded by Colson. Colson has

stated that he recommended to Ehr-
lichman, among other things, that the
President take steps to expose those
involved in the planning, approving or
authorizing of the Watergate break-in.

35. On April 13, 1973, the day Mag-
ruder; began meeting with the pros-
ecutors, Lawrence Higby, staff assis-
tant to Haldeman, had two telephone
conversations with Magruder which
were taped without Magruder’s knowl-
edge. Highy asked Magruder whether
his testimony was going to be damag-
ing to Strachan and Haldeman. Magru-
der said it would damage Strachan but
he had 'not talked to Haldeman about
the Watergate until long after. Highy
told Magruder that it wasn’t in his
long or short term interest to blame
the White House. On April 14, 1973,
Ebrlichman and Haldeman reported
these conversations to the President.
Ehrlichman told the President that
Higby had handled Magruder so well
that Magruder had closed all his doors
now with this tape; that the tape would
beat the socks off Magruder if he ever
got off the reservation.

36. On April 14, 1973, the President
met with Ehrlichman from 8:55 ‘to
11:31 am. and with Haldeman from
9 to 11:30 am. At this meeting the
President instructed Ehrlichman to
meet with Mitchell, The President was
advised that the grand jury was. fo-
cusing’ on the Watergate aftermath.
There was a discussion of payments
to the Watergate defendants:and of
the transfer of $350,000 from Strachan
to LaRue' to be used:for payments to
the defendants. : .

In response to the Judiciary Com-
mittee’s subpoena for the ‘tape record-
ing and other evidence of this con-
versation, the President has produced
an edited transcript of that recording.
A summary of that transeript has been
prepared.

37. On the afternoon of April 14,
1973, Dean, Haldeman and Ehrlichman
met -in Ehrlichman’s office. Dean has
testified that there was a discussion

of whether Haldeman, Ehrlichman,
Dean, Mitchell, Colson and others
would be indicted. -

38. On April 14, 1973, at 1:30 p.m.,
Haldeman had a telephone conversa-
tion with Magruder and taped the con-
versation:. Magruder - told . Haldeman

. that he had committed perjury many

times; that he “had now decided to
follow his lawyer’s advide and make
a full disclosure'to, the grand jury,
that his testimony would put Gordon
in"a spot; and- that he intended to
plead.guilty. ° o : )

39. On April-14, 1973, at the Presi-
.dent’s reque‘st; Ehrlichman met with
Mitchell from 1:40 to 2:10 p.m. Ehrlich-
man told Mitchell that the President’
had.instructed him to talk to Mitchell
and say not to hold back on account
of the Presidency. Mitchell said that
he was going to stay where he was
because he was too far out. Mitchell
said .that he got euchred into it by
not paying ‘attention and that the
whole genesis of this thing was at the
White House. Mitchell told Ehrlich-
man that Dean had been caught in
the middle like so many others who
were trying to keep the lid on wuntil
after the election and trying to keep
thé 1id on all the other things that
had gone on at the White House. Mag-
-ruder’s pending disclosures to the
prosecutors were also discussed. Mit-
chell. told. Ebrlichman that some of
the White House fund had been used
to make payments to the defendants,
with Haldeman’s approval, prior to the
return of the money to Fred LaRue.

40. On April 14, 1973, the President
met with Haldeman from 1:55 to 2:13
p.m. Haldeman reported to the Presi-
dent on his telephone conversation
with Magruder. These was-a discussion
of what Haldeman and Strachan would
say if Magruder testified that he had .
sent Gemstone materials to Strachan.

In response to the Committee’s. sub-
voend for the tape reeording and other
evidence of this conversation, the
President has produced an- edited
transeript of. that recording, A sum-
mary of that transeript has been- pre-
pared. - )

41. On April 14, 1973, the President
met with. Haldeman and Ehrlichman
from 2:24 to 3:55 p.m. At this meeting
Ehrlichman reported on his meeting
with; Mitchell. There was a discussion
of the motive for the payments to the
defendants and the transfer of the
$350,000 from the White House to the
Committee for the Re-election of the
President.” The President. instructed
Ehrlichman to meet with Magruder.
There .was a discussion whether it
would reduce the likelihood of Depart-
ment of Justice follow-up if Ehrlich-
man gave a report to Kleindienst
ratker than Silbert. '

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other’
evidence of this conversation, the Presi-
dent has produced an edited transcript
of that recording. A summary of that
transcript has been prepared.



. 42, On' April 14, 1973, John Ehrlich-
man met with Jeb Magruder and his
attorneys. Ehrlichman informed Mag-
ruder and his attorneys that he was
conducting an investigation for the
President. Magruder. and his attorneys
discussed with Ehrlichman the informa-
ticn which Magruder has disclosed to
the, prosecutors earlier that day to the
effect that.at .a meeting.ih Key Bis- }
cayne Mitchell, LaRue'and Magruder
had participated in .an express and
specific approval of the plan to break
into and bug the DNC headquarters
and - to bug McGovern . headquarters
and the Fontainebleau headquarters
of the Democratic Convention.

43. On April 14, 1973, the President
met . with Haldeman and Ehrlichman
from 5:15 to..6:45 p.m. Ehrlichman re-
ported to the President on his meeting
with Magruder and his attorneys. The
President instructed Haldeman to give
Strachan a report -of Magruder’s
testimony. There was a discussion of
the motive for -the payments to the
defendants.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evideuce ‘'of this conversation, the
President has produced an edited trans:
cript of that recording. A summary of
that transeript has been prepared.

44, On April 14, 1973, at approxi-
mately 6 p.m. and during the meeting
specified in the preceding paragraph,
Ehrlichman telephoned Kleindienst,
Ehrlichman told Kleindienst that he
had "been conducting an investigation
for the President. There was a dis-
cussion of what Ehrlichman should do
with the information he fad uncovered.
Kleindienst has testified that Ehrlich-
man told: him ‘that the testimony that
Magruder had-.given to the U. S.
Attorneys would implicate people high
and low in the White House and in the
campaign committee.: The  President
has produced an edited transcript of
this conversation. According to this
transcript’ Ehrlichman stated that the
informatien previded by Magruder
implicated 'people up and down in the
Committee to Re:elect; and, when
Kleindienst asked who -Magruder im-
plicated besides himself and Mitchell,
Ehrlichman answered Dean, LaRue,
Mardian and Porter.”

45. On. April 14, 1973, the President
had a telephone conversation with
Haldeman from -11:02 “to - 11:16 p:m.
There wag a discussion* of what would
be said to Strachan about-the informa-
tion Magruder was giving to the
prosacutors. There:was also a discus-
sion about the motive for 'making
payments-to the defendants.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of this conversation, the
President has produced  an edited
transeript of that .recording. A sum-
mary of that transeript has ‘been
prepared. - ‘

46. On April ‘14,1973, from 11:22 to
11:53 p.m., thePreésident had a tele-
phone conversation ‘with John Ehrlich-
man. There was a-discussion of what
Ehrlichman would'say to Colson and
Strachan about his conversation with
Magruder, and what Ehrlichman would
say to Dean about a plan to deal with
obstruction, of = justice allegations.
There ‘was.also a diScussion of whether
Haldeman should be dismissed.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of this conversation, the
President ' has produced 'an edited
transeript of that recording. A - sum-

mary of that transcript has ‘been
prepared. e L i

47, During-the évening of April 14,
1973, Petersen' was -briefed by the
prosecutors on the information fur-

nished by Dean and. Magruder. Peter-

sen telephoned Kleindienst and

arranged to report to him immediately.
On April 15, 1973,. Kleindienst met at
‘his home with Petersen, United States
Attorney Titus, and chief prosecutor
Silbert from approximately 1 to 5 a.m.
Kleindienst was briefed on evidence
implicating high White House and CRP
officials in the Watergate break-in and
the obstruction of -the government’s
“investigation. Kleindienst decided to
arrange~a meeting with. the President
- that morning, . L o )

. 48. 'On-April. 15, 1973, at 8:41 am.
Kleindienst * attempt to reach the
President by telephone to request an
immediate meeting. The President
returned Kleindienst’s call at 10:13
am. and agreed to meet Kleindienst
that afternoon.

49. On April 15, 1973, John Ehrlich-
man met with Gordon Strachan from
“approximately 10 to 10:35 am. and
11:15" am. to noon.. They discussed
Strachan’s recollection of his contacts
with Magruder and. Haldeman relating
to Watergate. Ehrlichman.has testified

that he confronted Strachan with

Magruder’s allegation about sending
Strachan a budget which included
specific reference;to bugging, and that

Strachan said that he was sure he had

never seen anything like that. Ehrlich-

man’s notes of his meeting with

Strachari reflect a reference to a memo-

randum from . Strachan to Haldeman

stating a sophisticated: intelligence oper-
ation is going with a 300 budget,

50, On’ April 15,"1973, ‘the President
met with John Ehrlichman: from 10:35
to 11:15 a.m. Ehrlichman reported that
He was meéting with Strachan. There
was a discussion.,of,the..;,h}btive for
payments ta the defendants and of
what Dean’s defense -might be to
obstruction of justice charges. -

In response to the committee’s sub-
poena for the:tape recording and other
evidence. of . that conversation, the
President has -produced an edited
transcript of the recording. A summary
of that transcript has been prepared.

51. On April 15, 1973, the President
met with Atterney General Kleindienst
from 1:12 to 2:22 p,m: in the President’s
EOB office. Kleindienst reported to the
President on . the evidence against
Mitchell, Dean, Haldeman, Ehrlichman,
Magruder, Colson . and the others.
Kleindierst has _testified that the
President ‘appeared dymbfounded and
upset when Kleindienst told.him about -
the Watergate involvement of adminis-
tration officials, and that the President
did not state. that. he, had previously
been given this information by John
Dean The President asked about the
evidence against. Haldeman and
Ehrlichman and made notes on Klein-
dienst’s response. There was a discus-
sion of the payments to the defendants
and what motive had ‘to be proved to
estahlish criminal liability, There was
discussion of the transfer of $350,000
from the White House to LaRue. The -
President made a note: “What will
LaRue say he got'the 350 for?”.

The committee has subpoensed the
tape recording and other evidence of
this conversation. The President has
stated that the fape on the recorder

ror his EOB office ran out during his
afternoon meeting with Kleindienst.
The President has produced ‘an edited

transcript of a recording of a portion
of the conversation. Al'qummary of
that transcript has been prepared.

52. On April 15, 1973, from 2:24 to
3:30 p.m. the President met with Ehrl-
ichman in' thé Presidént’s "EOB office.
Frorh 3:27 ‘t0.3:44"p.m. the "President
spoke to Haldeman by telephone and
discussed confliéts ‘between the recol-
lections of Magruder and Strachan
concerning conversations about Water-
gate. At 3:48 p.m..the President re-
turned a telephone call from Klein-
dienst and agreed to have Petersen
join their upcoming meeting.

In response to the committee’s sub-
boena for the tape recording and other
evidence of ‘the President’s meéting
with Ehrlichman, his telephone conver.
sation with Haldeman, and this tele-
phone conversation with Kleindienst,
the President has produced “edited
transcripts of the recordings of the
Haldeman and’ Kléindienst telephone
calls. Summaries- of those transcripts
have ben prepared. The President has
stated that the tape on the recorder
his afternoon ‘meetirig of *April 15,
for his EOB office had run out during
1973, with Kleindienst ‘and that no fur-
ther conversations in that office were -
recorded. T '

53. On April 15, 1973, Petersen and
Kleindienst met with the President
from 4:00 to 5:15 p.m. in the Presi-
dents’ EOB office. Petersen has testi-
fied that he reportéd on the informa-
tion that the prosecutors had received
from Dean and Magruder and that his
report included the following: That
Mitchell had approved the $300,000
budget for the Liddy"‘“gemstone”
operation; that budget information for
“gemstone’™ and summaries of"' inter-
cepted conversations were ‘given to
Strachan and that information given to
Strachan was ‘for" ‘delivery = to
Haldeman; that- if" the prosecutors
could develop Strachan &s-a witness,
“school was going-to be out as far as
Haldeman was concerned”; that Ehrl-
ichman through Dean informed Liddy
that Hunt should leave"the' country;
and that Ehrlichman had told Dean to
“deep six” certain ‘information re-
covered by Dean from Hunt’s office.
Peterson has’also testified that he rec-
ommended that Haldeman and FEhrl-
ichman be dismissed, but Dean be re-
tained while cooperating with the pros-
ecutors. Petersen has testified that the
President: exhibited a lack of shock
and emotion; spoke well: of Haldeman
and Ehrlichman; stuggested that Dean
and Magruder were trying to excul-
pate themselves; suggested a caution-
ary approach to the granting of
immunity; stated that he had first
learned that there were more signifi-
cant problems than-he had anticipated
on March 21,1973, although he'did not
tell Petersen-‘what Dean had- told him
on that date; stated that he had told
Dean to write ‘a report but ‘that Dean
had been unable to write a report;
stated that he told Ehrlichman to con-
duct an investigation-after Dean failed
to deliver . his report;. stated" that
Haldeman-and Ehrlichman had denied
the charges against:: thein; and re-
quested that Petersen:reduce to- writ-
ing what he had said to the President
about Haldemah and Ehrlichman.

The commitee had ‘subpgenaed the
tape recording and other evidence re-
garding this conversation. The' Presi-
dent has stated that the tape on the
recorder for his EOB office ran out
during his afternoon ‘meeting with
Kleindienst. )

54. On April 15, 1973 the Watergate

prosecutors interviewed John Dean...
The prosecutors were informed that.
Gordon Liddy and E. Howard Hunt had
participated in the break-in at the of-,
fice of Daniel Ellsberg’s psychiatrist.
Dean stated that not all of the méterial
from Hunt’s safe had been turned over -
to FBI agents after the Watergate
break-in, but that certain materials from’"
the safe were personally handed by
Dean to Gray. e
55. On_ April 15, 1973 at approxi-,
mately 7:30 p.m,, Ehrlichman re-
quested a meeting with Dean, Dean’s..
atorney discussed this request with
Petersen who advised against such a.
meeting. Dean arranged to have the-
President told that Dean was acting
out of loyalty to the President and that
Dean felt the meeting requested by-
Ehrlichman was inappropriate at tais”
time. The President telephoned Peter:
sen and spoke with him from 8:14 tg’



8:18 p.m. and from 8:25 to 8:26 p.m.
Petersen told the President about Ehrl-
ichman’s request. to meet with Dean.
The President asked if Petersen would"
‘have any objection to the President’s
meeting with Dean. Petersen said he
had no objection. The President ar-
ra}nged to meet with Dean that evening.
ning. :

In response to the committees sub-
poena for the tape recording and other:
evidence of the President’s telephona
conversations with Petersen, the Presi-

nt has produced edited transeripts.
of the recordings. A summary of these:
transeripts has been prepared.

96. On April 15, 1973, from 9:17 -to
10:12 p.m., the President met with John'.
Dean in the President’s EOB office.
Dean has testified that he reported to-
the President that he had been to-the
prosecutors; that the President asked
him about Haldeman’s knowledge of
the Liddy plans; that the Presiderit
stated he had been joking when he
said it would be easy to raise $1 mil-
lion to pay for maintaining the silence
of the Watergate defendants; and ‘that
the President said in a nearly inaudi-
ble tone that he had been foolish tp
discuss Hunt’s clemency with Colson.
Dean also has testified that he told the’
President he had not discussed with
the prosecutors his conversations with
the President and that the President
told him that he could not tell the
prosecutors about national security
matters or about, any of the conversa-
tions between the President and Dean.
Dean has testified that the nature of
the President’s: questions led him' to
think that the President was. taping
the conversation. The President’s notes
of this meeting indicate that the Presi-
dent asked Dean what he had told
Kalmbach about the purpose of the
money and that Dean said he. had
briefed Haldemaii aud Lidaihiie: 8v-
ery inch of the way. During this: meet-
ing the President telephoned Petersen
from 9:39 to 9:41 p.m. and instructed
Petersen to contact Liddy’s aﬁtorhey
and tell him that the President ‘wanted
Liddv to tell everything he knows. -’

The President has stated that ‘the
tape on the recorder for his EOB of
fice ran out on the afternoon of April
15, 1973, In resporise to the commit-
tee’s subpoena for the tape Tecording
and other evidence of his‘t’glephofae
conversation with Petersen, the .Presi-
dent has produced an edited transeript
of that recording. A summary of that’
transcript has been prepared. il

57. On April 15, 1973, from 10:16.%o
11:15 p.m. the President met with H,.R
Haldeman and John Ehrlichman in the
President’s EOB office. During - this
meeting Ehrlichman at the President’s
request telephoned Patrick Gray and
discussed the documents taken from
Hunt’s White House safe and given.to
Gray by Dean in June .1972.. Shortly
thereafter Ehrlichman telephoned
Gray and had a second conversation
regarding the contents of Hunt’s safe:
Ehrlichman told Gray that Dean had
told the prosecutors that he had deliv-
ered two of Hunt’s files to Gray. Gray
told Ehrlichman that he had destroyed
the documents. p SRS

58. On April 15, 1973, from 11:45°to
11:53 p.m., the President had a tele-
phone conversation with Henry Peter-
sen. The President told Petersen that
he had met with Dean. There was als¢
a discussion of whether the President
should ask Dean, Haldeman and Ehrl-
ichman to resign. Petersen has testi-
fied that the President told him that
Dean had given the President basically
the same information which Dean had
previously given to the prosecutors.

In response to the comimitteé’s sub:
poena for the tape recording and other
evidence of that conversation, the
President has produced an edited tran-
script of the recording. A summary of
that transcript has been prepared.

59. On April 16, 1973, from 8:18 to
8:22 a.m. the President had a tele-
phone conversation with ‘John Ehrlich-
man. Ehrlichman has testified that the
Pregident stated he was going to ask
Dean to resign or take a leave.of ab.
sence because Dean apparently contin-
ued to have access to White House
files and because the President and
Dean then had basically an adversary
relationship. From 9:50 to 9:59 am. the
President met with Haldeman . and
Ehrlichman. There was a discussion of
what the President would say to Dean
and of what - statement-might be re-
leased to the press. :

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of the conversation between
the President, Haldeman and Ehrlich-
man, the President has produced an

. edited transcript of the recording. A
‘summary of that transcript has been

prepared. i

60. On April 16, 1973 the President
met .with John Dean from 10:00 to
10:40 am. Certain of the subjects dis-
cussed in the course of that meeting: .
" President’s request that Dean submit
a letter of resignation or a request for
a leave of absence, and discussion of
other resignations. )

March 21, 1973, conversation among
the President, Dean and Haldeman,
and what Dean should say about that
conversation. i

--Whether the President would waive
executive privilege. : )

How events after the break-in and
after March 21 would be described.

-What induced Magruder to talk and
the President’s desire to' take credit
for Magruder’s cooperation.

President’s statements to' Dean th'&t .

Pean should tell the truth.

Executive clemency.

President’s statement that Dean wasg
stiil his counsel. o

Continued on Next Page N 1
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What should be done about legal
problems of White House aides.

61 On April 16, 1973 from 10:50 to

- 11:04 amm. the President, H. R. Halde-

man and John Ehrlichman met. The
President reported on his meeting
with Dean. There was a discussion of a
“scenario” of events after the Presi-
dent became aware that there were
some discrepancies between what he
had been told by. Dean in the report
that there was nobody in the White
House involved.

In response to the Committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that conversation, the
President has produced an edited tran-
script of that recording. A summary of
that transcript has been prepared.

62. On April 16, 1973, from 12:00 to
12:31 p.m. the President met with H.R.
Haldeman. There was a discussion of
what Haldeman might state publicly
about his involvement in the transfer
of cash from the White House to CRP.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that converation, the Presi-
dent has produced an edited transcript
of the recording. A summary of that
transcript has been prepared.

63. On April 16, 1973, from 1:39 to
3:25 p.m. the President met with
Henry Petersen. Ronald Ziegler was
also present from 2:25 to 2:52 p.m. Dur-
ing this meeting Petersen .gave the
President a'report on the investigation
and a written memorandum summariz-
ing the prosecutors’ evidence as of
that time implicating Haldeman and
Ehrlichman. There was discussion of
whether the President should ask
Haldeman and Ehrlichman to resign.

64. On April 18, 1973 from 3:27 to
4:04 p.m. the President met with John

hrlichman and Ronald Ziegler. There
as. 2 discussion of the information
furnished by Henry Petersen.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence .of that conversation, the
President has produced an edited tran-
seript of the recording. A summary of
that transcript has been prepared. -

65. On April 16, 1973 from 4:07 to
4:35 p.m. the President met with John
Dean. Certain of the subjects ' dis-
ecussed during that conversation:

Presidential jstatement in regard to

'Watergate.

Haldeman, Ehrlichman and: Dean’s
continued - presence on the White
House staff.

Magruder’s negotiations’ with the

U.S. attorneys.

President’s statement to Dean to tell
the truth. ‘

Dean’s proposed testimony before
the grand jury in regard to the issue
of Haldeman’s prior knowledge of the
Possible discovery of Hunt and Lid-
dy’s involvement In the Fielding break-
in.

Senate select committee and the fail-
ure of “containment” during the past
nine months.

66. On April 16, 1973 from 8:58 to
9:14 p.m. the President spoke by tele-
phone with Henry Petersen. Petersen
gave the President a report. The Presi-
dent said he would not pass the infor-

‘mation on because he knew the rules

of the grand jury.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that conversation,. the
President has produced an edited tran-
seript of the recording. A summary of
that transeript has been prepared.

67. On April 17, 1973, from 9:47 to
9:59 a.m. the President met with H.R.
Haldeman. The President instructed
Haldeman to tell Kalmbach that La-
Rue was talking freely. There was
discussion of the problem raised by
Dean’s efforts to get immunity.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that conversation, the
President has produced an edited tran-
script of the recording. A summary of
that transcript has been prepared.

8. On or about April 17, 1973, John
Ehrlichman had telephone conversa-
tions -with Charles ‘Colson, White
House aide Ken Clawson, and former
CRP campaign director Clark Mac-
Gregor. Ehrlichman asked Colson and
Clawson.about their recollections re-
garding Dean’s allegations that Ehrl-

“ichman had told Dean to destroy docu-

ments from Hunt’s safe and to order
Hunt to leave the country. During the
course of their conversation, Colsor
and = Ehrlichman discussed nailing
Déan by seeing that he not get immu-
nity. Each of these conversations was
tape recorded by Ehrlichman.

' 69. On April 17, 1973 at 10:26 a.m.
Gray met with Petersen in Gray’s of-
fice. Gray has testified that he admit-
ted to Petersen that he had received
files from Dean in Ehrlichman’s office
and told Petersen that he had burned
the files without reading them. Peter-
sen told Gray that the assistant U.S.
attorneys would want him before the
grand jury. During the afternoqn of
April 17 Petersen told the Premdgnt
that Gray had admitted destroying
documents he received from Dean.

70. On April 17 1973, from 12:35 to
2:20 p.m. the President met with H.R.
Haldeman and John Ehrlichman. Ron-
ald Ziegler joined the meeting ‘from
2:10 to 2:17 p.m. There was a discus-
sion about what to do about Dean and
what Dean might say if he were fired:
about the motive for making payments
to the defendants; about what Strachan
would say concerning intelligence ma-
terial received from Magruder; and
about whether Dean had reported to
the President in the summer of 1972,
There was also discussion of a press
plan. ) ,

In response to the committees 'sub-
poena for the tape recording a_nd other
evidence of that conversation, the
President has produced an edited tran-
script of the recording. A summary of
that transcript has been prepared.



71. On April 17, 1973, from 2:39 to
2:40 ‘p.m. the President had a tele-
phone conversation with John Ehrlich-
man. There was a discussion of what
the President would say to Petersen
about immunity for top White House
staff members.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that conversation, the
President has produced an edited tran-
script of the recording. A summary of
that transcript has been prepared.

72. On April 17, 1973, from 2:46 to

3:49 "p.m. the President met with-

Henry Peterswn. There was a discus-
sion about whether Peterswn had
pased grand jury information to Dean
and about- whether Dean would be
granted immunity. The President read

to Petersen a proposed press state-
ment and Petersen stated the difficul-
ties which would be posed by a statem-
etn that the President opposed grant-
ing immunity to high White House of-
ficials. Petersen told the President
that Gray had admitted receiving from
Ehrlichman and Dean documents unre-
Jated to Watergate taken from Hunt’s
safe. Petersen said that Gray said he
had burned these do;:uments without
reading them.

In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other

evidence of that conversation, the °

President has produced an edited tran-
seript of fhe recording. A summary of
that transcript has been prepared.

73. On April 17, 1973, from 3:50 to
4:35 p.m. the Presidnent met with H.
R. Haldeman, Ronald Ziegler and John
Fhrlichman. The President described
his, conversation with Petersen. There
was a discussion of whether Haldeman
and Ehrlichman should take leaves of
absence. The President went over the
test of the statement he was about to
give.

In response to the Committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of that .conversation, the
President has produce an edited tran-
script of the recording. A summary of
that transeript has been prepared.

74. On April 17, 1973, from 4:42 to
4:45 p.m. the President issued a public
statement statement containing two
announcements. The President first
announced that White House person-
nel would appear before the Senate
Select Committee, but would reserve
the right to assert executive privilege
during the course of questioningm He
then reported that on March 21 he had
begun intensive new inquiries into the
whole Watergate matter and that there
had been major developments in th
case. The President stated he had ex-
pressed to the appropriate authorities
his view that there should be no immu-
nity from vprosecution for present or
former hich Administration officials.
The President said that those still in
government would be suspended if in-
dicted and discharged if convicted.

75. On April 17, 1973, the President
met in his EOB office with William
Rogers from 5:20 to 6:19 p.m. and with
H. R. Haldeman and John Ehrlichman

from 5:50 to 714 p.m. The President .

briefed Rogers on his investigation
and his discussion with ™ Petersen.
There was a discussion of whether

Haldeman, Ehrlichman and Dea
should resign and of Dean’s testimony
against Haldeman and Ehrlichman.
Haldeman and Ehrlichman reported on
their conversation with John Wilson, a
defense attorney in criminal cases who
had been recommended' by Rogers.
There was a discussion of what Dean
had told Kalmbach about the purpose
of the money he was asked to raise.

_In response to the committee’s sub-
poena for the tape recording and other
evidence of the President’s conversa-
tions of April 17, 1973, from 550 to
7:14 p.m., the Preisdent has produced
an edited transcript of the recording
of his conversations from 5:20 to 7:14

——

p.m. A summary of that transeript has
been prepared.

76. In April, 1973, former and pres-
ent White House 'aides and CRP offi-
cials were interviewed by the prosecu-
tors or called before the Watergate
Grand Jury. These included E. Howard

" Hunt, Gordon Liddy, Jeb Magruder,

Gordon Stracham, Richard Moore,
Dwight Chapin, Herbert Kalmbach,
James McCord, Fred LaRue, Herbert
Porter, John Mitchell, Charles Colson
and John Dean..

77. On April 18, 1973, the President
had telephone conversations with
Henry Petersen from 250 to 2:56 p.m.
and rfom 6:28 to 6:37 p.m. Petersen has
testified that the President told him
that Dean said he had been granted
immunity and the President had it on
tape, and that Petersen denied that
Dean had been granted immunity. Pet-
ersen told the President that the pros-
ecutors had received evidence that
Gordon Liddy and E. Howard Hunt
had burglarized the office of Dr. Field-
ing, Daniel Ellsburg’s psychiatrist. The
President told Petersen that he knew
of that evefit; it was a national secu-
rity matter; Peterswn’s mandate was
Watergate; and Petersen should stay
out of the Fielding break-in. The Presi-
dent told Petersen that the prosecu-
tors should not gqeustion Hunt about
national security matters. After this
telephone call, Petersen relayed this
directive to Silbert.

In response to the committee’s sub-
Poena for the tape recording and other
evidence of the telephone conversa-
tions between the President and Peter-
sen from 2:50 to 2:56 p.m. and from
6:28 to 6:37 p.m., the President has
produced an edited transcript of the
converssation from 250 to 2:56 p.m,
during which the President and Peter-
sen, discussed immunity for Dean and
Magruder. A summary of that tran-
script has been prepared. The Presi-
dent has informed the committee that
the telephone call from 6:28 to 6:37
p.m. was placed from Camp David and
was not recorded. '
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Sketch by David Suter. for The Washington Post

78. On April 19, 1973, John Dean issued
a public statement declaring in part
fchat he would not become s scapeogat
in the Watergate case. He added that
anyone who believed that did not
know the true facts nor understand
our system of justice. Following
Dean’s statement, Stephen Bull of the
President’s White House staff checked
with the Secret Service agent in
charge of the White House taping sys-
tem to determine if Dean knew about
the existence of the taping system. The
agent replied that as far as the Secret
Service knew Dean had no such knowl-
edge.

79. On April! 19, 1973, the President
met with Richard Moore. They dis-
cussed the President’s public state-
ment of April 17 and the fact that on
March 20, 1973, Dean and Moore dis-
cussed Dean’s telling the President
about the Watergate matter. Moore
testified that the President said that
he had told Dean to raise money for
the Watergate defendants was not only
wrong but stupid. Moore told the Pres-
ident that Dean had shown him a list
of individuals who' might be indicted,
and that Dean had said that Ehrlich-
man’s problem might be involved with
the Ellsberg case. The President re-
sponded that the White House investi-
gation of Ellsberg had to be done be-
cause J. Edgar Hoover could not be

- counted on as he was a close friend of
"Ellsberg’s father-in-law. .

80. On April 19, 1973, from 8:26 to
9:32 p.m. the President met with John
Wilson and Frank Strickler, attorneys

for H. P. Haldeman and John Ehrlich-
man. There was a discussion of the
case against Haldeman and Ehrlich-
man. .
The committee has requested the
tape recording and other evidence of
this conversation. The President has
provided an edited transcript of that
recording. A summary of that transcript
has been prepared.

\



81. Between April 19 and April 26,
1973, the President had 11 conversa-
tions with Henry Petersen. Petersen
has testified that during these conver-
sations the President asked Peterson
for a detailed written report on the
Watergate matter; discussed. the advis-
ability of retaining Haldeman and
Ehrlichman at the White House; and
discussed the progress of the Grand
Jury investigation. Petersen has testi-
fied that some time in the course of
the April discussions the President
made a flattering reference to Peter-
sen as an adviser to the President and
said he would have to serve as “White
House counsel.” The President also
asked Petersen whether-he would like
to be FBI director, but stated he was
not offering him the job.

82. On April 20, 1973 Herbert Xalm-
bach was scheduled to testify before
the Watergate grand jury. On the af-
ternoon prior to his scheduled appear-
ance, John Ehrlichman and Kalmbach
had a telephone conversation, which
was taped by Ehrlichman without
Kalmbach’s knowledge, during which
they discussed Kalmbach’s payment of
funds to the Watergage defendants.

83. On April 22, 1973, Easter Sunday,
the President telephoned John Dean
from Key Biscayne, Fla. Dean Has tes-
tified that the President called to wish
him a happy holiday.

84, On April 25 and 26, 1973, presi-
dential aide Stephen Buyll delivered a
number of tape recordings of Presiden-
tial conversations to H. R. Haldeman.
At the President’s request Haldeman
listened to the tape recording of the
President’s March 21, 1973, morning
meeting with John Dean, made notes
and reported to the President.

85. On April 26, 1973, Sen. Lowell
Weicker, 2 member of the Senate se-
lect committee, released to the press
information that Patrick Gray had
burned politically sensitive files which
had been given to him by John Dean
from Howard Hunt’s White House safe.
Petersen has testified that on this date
the President telephoned him to ask if
Gray ought to resign as acting FBI di-
rector and that Petersen told the Pres-
ident that he thought Gray’s position
was untenable. At the President’s in-
struction, Petersen, Gray and Klein-
dienst met that evening and discussed
Gray’s possible resignation. Klein-
dienst telephoned the President and
recommended that Gray step down,
but added that Gray did not see it that
way. The President told Kleindienst
that he would not require Gray to re-
sign immediately. Gray has testified
that Kleindienst also stated  after
speaking to the President there must
be no implication that in burning these
files there was any attempt to a cover-
up at the White House.

86. On April 26, 1973, Jeb Magruder
resigned his post as director of policy
development for the Department of
Commerce. -

87. On the afternoon of April 27,
1973, Patrick Gray notified Lawrence
Higby that he was resigning as acting
director of the FBI. From 4:31 to 4:35
p.m. on April 27, the President had a

telephone conversation with Petersen -

during which the President asked if
Petersen had any information that
would reflect on the President. Peter-
sen said no. At the President’s request,
Petersen met with the President from
5:37 to 5:43 p.m. and from 6:04 to 6:48
p.m. The President again asked if
there was adverse information about
the President. Petersen said he was
sure that the prosecutors did not have
that type of information.

The committee has requested the
tape recordings and other evidence of
various presidential conversations on
the afternoon and evening of April 27,
1973. The President has produced edi-
ted transcripts of the conversations be-
tween the President and Petersen
from 5:37 to 5:43 p.m. and among »tAI_le

President, Petersen and Ronald Zie-

gler from 6:04 to 6:48 p.m. Summaries
of the transcriots have been prepared.

88.On or about April 28, 1973, H. R.
Haldeman and John Ehrlichman de-
termined that they should resign from

" their positions on the White House
staff. Haldeman and Ehrlichman have
testified that the President did not re-
quest their resignations.

89. On April 29, 1973, the President
met with Attorney General Richard
Kleindienst at Camp David. They dis-
cussed Kleindienst’s resignation as At-
torney General. The President asked

Kleindienst if he could announce
Kleindienst’s resignation in his state-
ment the next day and Kleindienst
consented. Also on that date the Presi-
dent met with Elliot Richardson at
Camp David and informed him of his
intention to nominate Richardson to
be Attorney General. The President
told Richardson that he would commit
to Richardson’s determination whether
a special prosecutor was needed.

90. On April 30, 1973 the President
made a nationwide televised address
on the Watergate matter. He an-
nounced the resignations of H. R.
Haldeman, John Ehrlichman, Richard
Kleindienst and John Dean and the ap-
pointment of Elliot Richardson as At-
torney General of the United States.

(2}

Charles Colson MemoranduWL, March
23, 1973.

Bob Haldeman just called and asked
what representations I had made to
Howard Hunt with respect to the com-
mutation of his sentence. I told him
that T had made no representation,
that I had not seen Howard Hunt since
the Watergate, that I had seen his
lawyer twice, perhaps three times, at
Dean’s request). Bob asked what I
had told Bittman, and I simply said
that I told him essentially that I con-
sidered myself Howard Hunt’s friend,
that I would do anything anytime that
I possibly could for Howard.

Bob asked whether I told Howard
Hunt that his sentence would be com-

muted before Christmas and I said -

no, that I had not, that his lawyer had
come to me and said that Hunt did
not want to go to jail, that he was go-
ing to jail, but didn’t want to stay in
jail beyond the end of this year. I told
Bittman that I had no control over
that, that I couldn’t make any repre-
sentations in any respect, but that so
long as I was around, I would do any-
thig I could to help Hunt, that I felt
he had been punished enough and
that he should not be subject to fur-
ther punishment. I told Bob that I was
very clear in what I had said to Bitt-
man, that in fact I wrote it down as I
was saying it so that there would never
be a misunderstanding, that I had
made very explicit memoranda for

the file and that I had advised Ehrlich-

man and Dean of the conversations
since I had been asked by Dean to see
Bittmarg.r;

Bob asked whether I had ever used
anyont else’s name in the conversation
and I said no, that I had not. He asked
whether Hunt might have the impres-
sion from my communication with
Bittman that he, Hunt, would not serve
beyond the end of this year in prison .
and I said that he might well have
drawn whatever conclusions he wanted
to from my having said that I would
do anything I could to help him, hav-
ing said that in response to the spe-
cific point that Hunt did not want to
serve beyond the end of the year. How-
evtr, Bittman, in my conversations
with him, understood fully that I was
not in a position to say anything more
explicit than what I did say.

Haldeman asked whether T had ever
met McCord or had anything to do
with McCord and I said no. He asked
whether I had ever made any repre-
sentations to MceCord and I said no.
I explained that I had madé no repre-
sentations direct or indirect to any-
one. Bob again asked whether Hunt
could get the impression from what I
said that he might be out before the
end of the year and my answer was
that Hunt could get any impression he
wanted from the. fact that I had stated
I was his friend and that I would
help him in any way I could but that
1 was explicit in my recollection that
I had not said anything that would
give anyone any cause to have any
specific understandings. In fact, there
was no understanding.

.~ Bob asked whether I ever mentioned
the fact that I had discussed this with
anyone else and I said no, I had not,
although in fact I did discuss it with
Dean and Ehrlichman.

Bob then asked me what would hap-
pen if Hunt “blew.” I said I thought
it would be very bad, that from what I
knew he would say things that would
be very damaging. Bob' said, “then we
can’t let that happen.” I told Bob that
I did not know how much Howard
Hunt knew first hand, but he had
said things in one conversation with
me (recording of which I have) and
bad said things to Shapiro and appar-
ently Dittman, that would be highly
incriminating, that this was one rea-
son that acting on Shapiro’s advice, I
had nothing to do with Hunt or his
lawyér over the past two weeks and
have stayed out of any contact between
Hunt or anyone else.

Bob then asked me about a phone
conversatioin I had with Jeb Magru- .
der. I told him precisely how I remem-
bered the conversation, that Hunt and
Liddy had come in my office one
night, unannounced, that it was some-
time in January or February (I could
not remember when), that Hunt told
me Liddy had been across the street,
had some excellent plans and ideas for
“vintelligence and counter-intelligence,
but that he hadn’t been able to get

‘anyone to approve his plans. They

started to explain what the plan was
and I told them that I wasn’t inter-
ested, that this was not my area, that
I didn’t want to get involved or spend
the time, but that I would call Magru-
der and ask him to see them. I told
Haldeman that I had called Magruder
and asked Magruder to advise them,
that is, Hunt and Liddy, or specifically
Liddy, whether he was going to be
used in the campagin or not. Liddy’s
position was that “if I'm just going to
be sitting around, I don’t want to waste
my time: I have some ideas of how
I can be helpful, but I don’t want
to just sit and waste time at the
committee.” .

Magruder assured me that he would
see that their plan was considered
and that he would attend to it. I ex-
plained to Jeb that I wasn’t advocat-
ing their plan because I didn’t know
what it was, but that Hunt was a good
man and if they had some ideas that
ought to be explored and used, that
they should have an opportunity to
talk to someone that could either au-
thorize them to do something or not.
Haldeman said that may not be the
way Magruder remembers the con-
versation. Magruder, he said, seems to
think that he was told to get their
operation started by Colson. I told
Haldeman that I had never been able
to order Magruder to do anything.

I also did not urge him to do any-
thing other than to let Liddy make a
presentation of whatever his ideas
were and in fact I specifically did not
endorse them because I didn’t know
what the proposals were. I asked Bob
whether he knew whether Magruder
had any different recollection and he



said no, but he had reason to think
that he might."

I explained to Bob that"‘vMagruder}

didn’t even remember the conversa-
tion, that I had written a memoran-
‘dum right after the Watergate of
everything I cpul remember and in
it I had that phone conversation. When
I showed the memo to John Dean,
Dean said, in effect: “don’t show that
to anyone because Magruder does not
ever remember your calling and in
fact, has already testified. John told
me,. therefore, not to leave the memo
lying around and not to use it because
it might impeach Magruder’s testi-
mony.

I told Boh therefore that I was con-
tident that Magruder either didn’t
remember the conversation or if he
did now, certainly wasn’t remember-
ing it very accurately.

Haldeman went on to say that the
reason for his call was the question
before the House, i. e., should all White
House aides volunteer immediately to
go before the grand jury waiving all
privilege. T told Bob if we did that we
would in turn be waiving all privilege
before the Hill and that we would end
up in my opinion worse off, particular-
ly since the grand jury has no rules
of evidence, than if we simply contin-
ued to adhere to a sound position on
executive privilege.

Bob said he was concerned that the
President not appear to be covering
up. I told Bob that I didn’t think the
President had done so.

Bob asked me in the conversation
with Magruder whether I had said I
-was calling at anyone else’s direction
and I said no, that I realize the grava-
men of his question which was, had
I used the President’s name and the
answer was obviously no since I never
did that and since the particular call,
in any event, had not arisen out of
anything that had come up with the
President.

Transcript of a telephone conversation
between Jeb Magruder and Lawrence
Higby on April 13, 1973.

HIGBY: Hi.

MAGRUDER: Hello.

HIGBY: How are you?

MAGRUDER: All right.

HIGBY: Say, I wanted to call you.
I've just picked up a story here that
really bugs the shit out of me. Ehrlich-
man just called down here and says
that he’s received word that you have
talked to two reporters and given the
story out with regard to Watergate.

MAGRUDER: That bullshitter.

HIGBY: that said that you had
talked to them and in the story; you
mentions the fact that you’d talked to
Haldeman regarding the bugging in
general and the Watergate specifically.

MAGRUDER: I don’t know what
he’s talking about. ,

HIGBY: Also said, uh, that

MAGRUDER: Larry—Look (unintel-
ligible). Larry, )

HIGBY: Mitchell had no knowledge
of the Watergate

MAGRUDER: Larry, :
HIGBY: or control over the commit-
tee. ;

MAGRUDER: stop the: bullshit. I'm
not going to fool around. I didn’t talk
to any reporters. Now that’s ridiculous.

HIGBY: Really? )

MAGRUDER: God damn it!

HIGBY: Well I can’t believe it be-

cause I can’t understand what the hell
kind of a game you’d be playing in try-
ing something like that.

MAGRUDER: Damn it Larry. No, I
told you the other night. Didn’t I? Now
what do you guys have to have? A God
damn television set?

HIGBY: Well you told me the other
night— :

MAGRUDER: I told you the other
night, I was going to do what my law-
yers told me to do.

HIGBY: That’s right and I can’t bey
lieve they would— E

MAGRUDER: (Untelligible) my law-
yers aren’t going to tell me to go tell
two stupid reporters. Now Jesus
Christ, would you guys start thinking!

HIGBY: Well, that’s why I wanted to
call you, Jeb. I couldn’t believe it.

MAGRUDER: Well, it’s just ridicu-/

lous.

HIGBY: Is somebody trying to screw
you here?

MAGRUDER: I don’t—Who the shit
cares anymore? You know? I mean
this is just ridiculous. I don’t know
who thinks anybody’s kidding an—who
anymore. I mean that kind of crap. Je-
sus Christ. I mean that just makes me
sick, Larry.

HIGBY: It makes me sick too be- '

cause I can’t see what possible gain
you would have, one, by talking to the
press in general

MAGRUDER: Yeah.

HIGBY: and by, two, giving them . :

any kind of a story like that.
MAGRUDER: First of all

(unintelligible) wrong. :
HIGBY: But I, uh, T wouldn’t even

have said, said anything like had, had. -
Ehrlichman not hit me directly on that. ,

He was ftrying to reach Haldeman,
Haldeman was in with the President.

And I said uh, I said, “What's the

problem John?” And he went through

this thing. And I just about dropped -

my drawers.

MAGRUDER: Well Larry, look, you
know, the game is over on this whole
thing and I am certainly not going to

go and tell a reporter or two reporters ' -~

and if I do, I'm not going to tell them
a story that’s absolutely ridiculous.

HIGBY: In other words, you haven't
talked to any reporters. ,

MAGRUDER: I haven’t talked to
any reporters. I haven’t talked .tc re-
porters on this story since, you know,
who knows when, as far as any sub-
stance is concerned. You know, that's,
you know there’s no reason to do that
Larry.

HIGBY: I couldn’t believe that,

MAGRUDER: Now there’s no rea-
son. But, uh, the worst place would be
to tell reporters. You don’t tell report-
ers. McCord may—that’s his problem.
Shit. Secondly, I wouldn’t tell them an
incorrect story.

{ HIGBY: Did you talk to Haldeman?

MAGRUDER: Well other th—th—th
—not only did I talk—that is minor.
Uh, I may or may not have talked to
Haldeman, right? But I certainly
wouldn’t tell him the story that what—
Mitchell was not involved?

HIGBY: Uh, the, the quote was out
of the story, that, uh John just had it
cold, which I couldn’t believe. He said
that, that you, you, told the—these two
guys it—He wasn’t sure if it was one
interview or two—that first of all you'
had no knowledge, that Mitchell had
no knowledge of Watergate, or he had

trol over the committee.

MAGRUDER: Jesus Christ. That’s
just ridiculous. That isn’t even, you
know—What, does Ehrlichman need
his head examined?

HIGBY: Well I'dont think John—
no, John wouldn’t, wouldn’t jump to
conclusions on something like that. He
must have got it somewhere that was
factual.

MAGRUDER: He maybe got it from
somewhere. I don’t—Yeah, I've done so
much junk on this that I can’t believe
it. I've told you. I told you the other

night. T asked you if, if there was any

direction I should get from, from Bob.
H;GBY: (Unintelligible) and the di-
rection was: do, do exactly what your

~ lawyers tell you to.

MAGRUDER: That’s what exactly
what I'm going to do.

HIGBY; And then you said you were
going to go up and see Mitchell. And T
thought Jesus Christ, maybe Mitchell
told you something, and, and this was
the result of that.

~ o control over the, and he had no con- *

colz) fied

MAGRUDER: No. No, Mitchell
didn’t tell me anything at all. Mitchell
had told me something, yes. But that
had nothing to do with—(draws
breath) I mean Mitchell has his own .
desires in this case as you know which
may be in con— conflict now with
mine. I don’t know.

HIGBY: Oh, really?

MAGRUDER: Well, yeah. Very well
may be in conflict with mine. o

HIGBY: Does he, what does he—
What position’s he on now? Still the
same one?
hMAGRUDER: Yeah, I mean I don’t,
uh— .

HIGBY: Stonewall it?

MAGRUDER: That's right. T don’t
see that I can stonewall it, Larry, prob-
ably. :

HIGBY: Yeah. ; K

MAGRUDER: My lawyers don’t arid
I doubt if I can. o

HIGBY: Yeah. - %

MAGRUDER: T think I is going to
be in Lewisberg quite soon Larry.

HIGBY: Who is?

MAGRUDER: I am.

HIGBY: Oh, I— E

MAGRUDER: Oh (Laughs) Larry, I
mean you know.

HIGBY: Well the thing I couldn’t
understand— )

MAGRUDER: (Unintelligible) fool
around. This fooling around. I’'m not
talking about published stories. T'm
probably going to jail, Larry. God
damn it.

HIGBY: Of all the, of all the, the
guys, to turn on though, Bob—I just
couldn’t believe  it. ‘Cause, uh, you
know, Bob has been the guy that has
brought you here and, and— '

MAGRUDER: Do you think I would
turn on Bob? :

HIGBY: I honestly didn’t. That's
why I couldn’t believe this story. And I
told Ehrlichman I thought it was, you
know he’s probably got a crock of shit
here. And he said, well, “Would you
please get this to Bob. Bob’s still in
with the President.” But I wnated to
get the damn thing to you to find out
what the story was.

MAGRUDER: All right. But, I mean
the fact is that, that if I have to dis-
cuss the case, I will discuss it only
with the proper authority and obvi-
ously, if I do discuss the, case, -and
have.to get to that point, I'm going to
have to tell them the facts. 'm not go-
ing to lie any more.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: I've committed per-
jury so many times now that I'm, uh.
you know, I'm uh, I've got probably ‘a
hundred years on perjury alone.

HIGBY: Well, I just couldn’t believe
youw’d go around telling— .

MAGRUDER: I would not tell re-
porters. If I tell the story, I will tell it
to the proper authorities, which is not
the Senate. I would tell it to the appro-
priate U.S. attorney’s office. Uh, and I
would tell it as, as I know it, and I
would tell all the truth fully and com-
pletely. ‘ )

HIGBY: Well, I just couldn’t see
why, where you would have anything
to gain for yourself by turning on the
White House or by, uh, turning on-
Bob. :
MAGRUDER: Larry, you've got to
realize, I'm not going to turn on any-
body. I probably, if I have to, will tell
the story. If I do. I haven’t decided yet -
if I will. L P

HIGBY: Well, if you tell the story, I
don’t think Haldeman has anything to -
worry about. ) '

Continued on Next Page
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MAGRUDER: (Unintelligible) noth-
ing to worry about. Now you, you—

HIGBY: ‘Cause you never discussed
this God damned thing with him.

MAGRUDER: Larry, there’'s no
problem: Now you've got one guy who,
uh, maybe has a problem. You know
that. - : E ;

HIGBY: Who?

MAGRUDER: Your friend. - My
friend. If I ever have to.

HIGBY: Who? Gordon?
MAGRUDER: Gordon, of course.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: But that'’s, that’s life.
I mean, you know, we've ruined every
half—you know. You know.

HIGBY: Hm. .

MAGRUDER: Our lives are. all
ruined right now anyway. You know,
most of ours. Mine is certainly and so
will many others before this is.over. I
think we ought to realize that.

HIGBY: Well, the thing that both-
ered me is by, by, if, if something like
this had come out, obviously I'm wor-
ried about Bob, but, :

| MAGRUDER: Course you are. You
should be. ; ‘ :

" HIGBY: But that just put, -

. MAGRUDER: Well—

! HIGBY: But that just puts it right at
the President. '

| MAGRUDER: I would not, ungier
dny circumstance, * discuss anything
with anyone outside of my lawyers and
the U.S. attorney’s office, number one.
‘All'right?” N E _
" HIGBY He—and you didn’t do that.

MAGRUDER: I have not, talked to
any reporters. I did not discuss that—

HIGBY: Ehrlichman was so God
damned sure about it. o
" MAGRUDER: Well you tell Ehrlich-
man to go to hell. For me. I mean, you
just tell him. I'm tried of this bullshit.
You know we’re not playing games any-
morz. I is going to go to jail. Laqry_.
You know, I mean there’s no question
about it: I'm going to jail. The ques-
tion is for how long, is all the question
is now. ;

HIGBY: Are you at home now?

MAGRUDER: No. I'm here at the at-
toney’s office.

HIGBY: Well, okay. I wanted to get
it to you and I’'m just going to, I'm go-
ing to, I'm going to lob in our conver-
sation in the notes I've made here, uh,
along with this Ehrlichman thing,
‘cause (1) either Ehrlichman’s guy is
full of shit, or you are.

- MAGRUDER: Well, huh, I guarantee
vou when the facts are known, you will
find I talked to no one.

HIGBY: Really?

MAGRUDER: Except my Jawyers.

HIGBY: Hubh.

VIAGRUDER: I've talked to no oue
else yet and [ have mnot decided
whether T will talk to the U.3. attor-
ney’s office. 1f I do—

HIGBY: Huh. '

" MAGRUDER: Uh, I'm sure they will
get all the facts, as I know them. They
will have—Bob. Haldeman will have no
problem with those facts.

HIGBY: Huh.

i

MAGRUDER: Uh, I'm sure they will

get all the facts, as I know them. They
will have—Bob. Haldeman will have no
problem with those facts.

HIGBY: Huh, ',

MAGRUDER: John Mitchell will.
John Dean will. And Gordon will,
probably, ‘

HIGBY: Well, my friend, if there’s
anything I can do, let me know.

MAGRUDER: As I told you, I'in still
with everybody. The, the thing is that,
uh, you know, I am facing between a
hundred, hundred and twenty-five year
sentence. ,

"HIGBY: Jesus Christ,

MAGRUDER: At uh—Now, obvi-

ously, I'm not going to.do that, I mean

gerve that, but, uh, uh, uh——(sigl_ls).

HIGBY: Well your best thing I
would guess is has to—I mean you, you
can’t serew this place in the process of
doing that, :

MAGRUDER: I, I—

HIGBY: for long term or short term.

MAGRUDER: No, I can’t. Larry, I'm
probably . going to have to—I don’t
know what I'm going to do. I can't,
I can’t lie any more.

HIGBY: Yeah. : :

MAGRUDER: I connot lie any more,
I've lied—

HIGBY: Yeah. -

MAGRUDER:; been to the grand

Jury. I've protected John Mitchell. I've
protected the President

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: when it was impor-
tant. Uh, the story is going to come
out. I have to do what I have to do
now to protect whatever I can, and I—

HIGBY: Did, is somebody else
talked to the press or something, Jeh?
Uh, when you say the story is going to
come out, I just—

MAGRUDER: I, I'm sure—Well, I

can’t—I don’t know who could talk to
the press about that.

HIGBY: I see. ; ‘

MAGRUDER: Uh, T ‘mean, maybe
somebody has. T don’t know. Uh, the
number of players in-this game and
the number of uh, people who are talk-
ing now are, is, is enormous. I mean,
half the White House .staff has been
down to the.Grand Jury.. :

HIGBY: "Wellv; you know, I've been -

on the periphery of this God ‘damned
thing- and it—to my knowledge you

never did ‘talk to Haldeman about any

of this kind of bullshij: .

MAGRUDER: Well T did talk to him
one time long after it was over. “

HIGBY: Yeah, I mean before it was
started. 5 6

MAGRUDER: Of course not. Jesus
Christ, no! The only person I ever
dealt with was Gordon. You know—

HIGBY: Yeah. ‘

MAGRUDER: that, Larry. I never
talked to you about it.

HIGBY: I know that,

MAGRUDER: I talked to Gordon, is
all T talked to, '

HIGBY: Did, did Gordon ever relay
to you any instructions from Halde-
man on it?

MAGRUDER: Nope,

HIGBY: He didn’t.- :

MAGRUDER: He, he, he did in—, he
never relayed— -

HIGBY: He never said.to you any-
thing like, uh, “Haldeman says to go
ahead with the bugging,’ ’or any of
that kind of bullshit?

MAGRUDER: No, Na

HIGBY: Huh. . .

MAGRUDER: He indicated to me— -

MAGRUDER: No, well let me tell
you what he did indicate as best T can
recollect, and, it’s. hard to recollect ex-
actly what happened. He did indicate
to me that, uh, uh, that, you know, how
do you put it, that it was, uh, not ap-
proved or anything like that, but that,
that they, he, Gordon, had heard or did
not have any disagreement with it, or
something to that effect.

HIGBY: I see.

MAGRUDER: No indication that
Bob had ever seen anything—

HIGBY: Or the President?

MAGRUDER: Shit no. Nothing at
all. Look, Larry, there is no way, in
anything 1 will ever say that will im—
implicate the President of the United
States in anything.

HIGBY: Yeah. Well, I'm going knock
the shit out of this story— -

MAGRUDER: You know,

HIGBY: and Ehrlichman. .

MAGRUDER: you know, I mean,.
you know these stupid sons-of-bitches
are sitting there, uh, you know, and

HIGBY: You might want to, you
might want to keep your ears open and
have your: people because this story
must be floating around if John’s
picked it up. ) .

MAGRUDER: Look, you know damn
well that there’s a rumor that they're
going to dump everything on me. You
know that Larry.

HIGBY: No I don't. B

MAGRUDER: Well, the rumor’s all
over town on that basis. That Magru-
der is the pigeon and he’s going to’

- tage it—all the gas.

HIGBY: Well, :

MAGRUDER: Damn it,

HIGBY: Okay.

MAGRUDER: And I'm -sure that
there’s all sorts of people that are go-.
ing to, would love to dump it on me
and I understand that. I understand
that I-am the:easiest one right now to .
dump it on. But I tell .you right now
that the President will never be impli-
cated, when I tell, if I tell the truth, .
and I will tell the truth if I talk. Obvi-'
ously, I'm not going to re-perjure my-
self Larry. :

HIGBY: Yeah, yeah.

MAGRUDER: I mean, I can't go
down and lie. .

HIGBY: Okay my friend.

MAGRUDER: But. uh—

HIGBY: I just wanted to give this to
Fou.

MAGRUDER: (unintelligible) the
problem with me—

HIGBY: Well, Bob doesn’t know
about this yet.

MAGRUDER: Well he doesn’t have
any problem -because there isnt’ any
problem. Other people will have a
problem that I'm afraid like I have to. -
face, they are going to have to face.

HIGBY: Yeah

MAGRUDER: I'm sorry, but we are
going te have to face it.

HIGBY: Okay.

MAGRUDER: And you, you know,.
you guys ought to realize that, yh—

HIGBY: Has Mitchell given you any
advice?

MAGRUDER: Yes.

HIGBY: What's he, what's he want
vou to—or do you not want to get into
it?

-

MAGRUDER: 1 can get into it but [
haven't talked to Mitchell yet. When 1
make my decision—

HIGBY: Oh, didn't you g0 up and
see him?

MAGRUDER: No. ¢

HIGBY: I thought you went up to
sce him.

MAGRUDER: I was going to, but I
decided since I hadn’t made my deci-
sion—

HIGBY: You know, after you and I
talked. : : ;

MAGRUDER: Yeah.. But I “hadn’t

* made my decision, Larry. T just said to

my—said to you, I think that, that I’ve
got to do now what I feel has to be
done based on my, the advice of my
lawyers. - _

'~ HIGBY: Well that’s exactly what
Bob feels you should do.

MAGRUDER: Bob feels—now, ii
what my lawyers tell me to do. is to
make a clean breast of things—get the-
thing out in the proper judicial form,
by the way, not in any press story—

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: Uh, then I will tell
John that Of course, he will be upset
with me because I obviously will impli-
cate John Mitchell. - ‘

HIGBY: Well, I on’t know that of

HIGBY: Un hm. _

MAGRUDER: Uh, and you know
- that Larry.

HIGBY: Well, I don’t know that of
my own accord. I mean everything you
read would indicate—



MAGRUDER: —would indicate that,
I will implicate John Dean uh, and T’ll
implicate Gordon -
HIGBY: Hm. ‘
MAGRUDER: to some extent. Uh—
HIGBY: T was going to say, if Gor-
don, if you just had that one conversa-
tion then. :
MAGRUDER: No we didn’t. See, he
got everything, Larry, from me.
‘HIGBY: Oh- :
MAGRUDER: And he knows - that
but, I’'m sure he did nothing with it by
. the way, it was all junk. The whole
' thing was a waste of time.
HIGBY: Yeah. (Draws breath) O.K.
MAGRUDER: You can guarantee

Bob there is never going to be any -

problem; uh, no matter what I say,/

’cause he never had anything to do

- with it as far as I know::
 HIGBY: (Unintelligible). :
' "MAGRUDER: And I can tell that
* truthfully and honestly.
.. HIGBY: Very good sir. g

MAGRUDER: All right But would
you knock that other thing down—

HIGBY: Yeah, I'm going to, I'm—Oh
I'm going to do more than knock it
down, I'm going to shove it up some-
body’s rear.

MAGRUDER: You know, uh, he isn’t
facing the problem I'm facing. I'm not
going o screw anybody other than—

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: what has to be done
now to get this thing solved.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: You know.

HIGBY! O.K. sir.

MAGRUDER: O.K. Larry.

HIGBY: Yep, see you later.

MAGRUDER: O.K.

MAGRUDER: (unintelligible) any-
one (untelligible) i3

HIGBY: Yeah. , : )

MAGRUDER: One thing you should
be aware . of, I’m sure, and. I thought
you all would be and, is that the stand-
ard line our Committee is taking, that,
Shumway has taken, that Mitchell has
taken when asked, that I have taken
when asked, anyone has taken when
asked is we, at the present time, so far,
anyway, had no knowledge of the
Watergate.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And that we did not,
and if asked the question: “Do we have
any knowledge of anyone else?”, we've
said not to our knowledge.

HIGBY: Uh hm

MAGRUDER: Now, what they’re try-
ing to do which has been very obvious,
by the way, to me anyway, is they’re
trying to get Shumway, as an example,
to say, well that means that you mean
that someone else maybe had some-
thing to do with it like, you know, X or
Y or Z. They've done that and I'm sure
there’s—going to continue to do. that
until it’s out. ST

HIGBY: Uh hm. :

MAGRUDER: Playing people 'off
against (unintelligible). I think

HIGBY: Yeah. :

MAGRUDER: that’s very understan-
fable as having happened.

HIGBY: Yeah. S

MAGRUDER: It will continue to
happen.- Now I've heard allsorts of
things, Larry, about people trying to
dump it off on me, as'an.example.

HIGBY: Hm. :

MAGRUDER: I don’t reply to those.
I don’t get mad and call you or Bob
and say, “Would you tell X to stop
some of it.” Right? There’s no- purpose
in it any more.

HIGBY: Yeah. )

MAGRUDER: Just—You've got to
ignore those kin of (unintelligible)

-0 _a

HIGBY: Well 1 was, L was (1) o1, oI
course shocked, and, and, and
skeptical; (2) wanted to make sure
that, you know, if I could recede be-
fore this thing got into Bob, before ev-
erything started flying apart here—

MAGRUDER: Right. - 5y

HIGBY: and see what the story was.
Also, (3) to find out.if there was any
truth to it. ey u

MAGRUDER: Well,. you know, it's
just, uh, you know, there’s. no, you
know, as—let me t—, let me take the
kind of thing though that we’ve got to
expect they’'re going to do and they’ve
done it already.

HIGRY: Who is the they?

MAGRUDER: Anybody, I mean, you
know, Woodward and Bernstein, say,
who we won’t even talk with as an ex-
ample. I mean Shumway will not talk
with them, as an example Those are
the guvs that have—the Post guys: Is
what they did on Sunday, is say: If
Strachan had any knowledge, you
know, therefore, since he is a runner,
X has knowledge.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: Now, you, you, you've
got to figure that’s what they’ve done
to me. They’ve said, well: If Magrude'r
had any knowledge that means obvi-
ously Mitchell did. That kind of uh, of
uh, technigue. And I fully expect them
to continue doing anything of that
kind if they can get away with it.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: T mean they've done
it; they continue to do it. I mean the

Post  particularly  but, uh, (draws
bhreathy, yvou know, you name it, every
one has done that kind of thing: That
therefore if Liddy did it, it couldn’t be
Liddy, it must he someone else, thetve-
fore, it must be Magruder, or maybe
Dean, .and if Dean did it or Magruder
did it therefore it must be other peo-
ple. )

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And the ‘same with
Gordon on Sunday. The guy in the
Post did that for Gordon,

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: if you remember. But,
uh, if I called you every time some-
body said te me, “The White House
guys are saying—,” you know, I'd call
you every day.

HIGBY: Oh, well this was a com-
plete break, -though. And, I mean, the
way this came across, and as I say,
with Ehrlichman saying it.

MAGRUDER: Yeah. :

HIGBY: He doesn’t, he doesn’t just
blithely go around doing it. I wish I

knew where he got it from I think—
wasn’t in a position to ask him. But,
uh, when he, when he says it, obvi-
ously 'm, if I'm, I'm going to call you.

MAGRUDER: Sure. Of course, I, I
understand that,. '

HIGBY: And, uh, obviously, that,
“were it true, that would have been,
been a substantial problem.

MAGRUDER:: Of course it would.,
But you’re not going to have that prob-
lem because that isn’t true.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: You know.

HIGBY: He said, he, he said that ap-
parently it was—come from two unim-
peachable sources.

MAGRUDER: Well that’s a lot (ring)
of—you know, unimpeachable sources,
have on occasion—

HIGBY: Opps. That’s Haldeman calt-
Iisng from the President’s ofdice. (ring)

ye. :
(Higby speak immediately to Hald-
man)

HIGBY: Yes sir.
HALDEMAN: Do you

Magruder?

(Twenty-one second silence)

believe

MAGRUDER: Hello.

HIGBY: Oh hi Jeeber, I am sorry.

MAGRUDER: How are you?

HIGBY: I, — Patty just banged on
here and said that you’d been trying to
get mie.

MAGRUDER: Yeah,. well I, you
know, I just wondered if you had any
follow-up, 'I didn’'t—I'm really dis-
turbed by that Larry.

HIGBY: No. Uhuh. I just, uh, I

haven’t isn’t that we haven’t talked to
gotten any followup yet Bob’s now up
in John’s office. If I get any, 1'll get
back to you though. (Unintelligible)
. MAGRUDER: Well, I just, you
know, that kind of stuff is just, you
know,well it just tees me off that
we’ve had all, you know, if I'd, if every
time everybody said, “Colson said this
- or Clawson said that, or so and so said
that —,” zeah, I’'d — well, yeah.

HIGBY: How are you doing?

MAGRUDER: Oh? Badly.

HIGBY: Badly, huh. Are you home
now? | ‘

MAGRUDER: No. I'm going to go,
I'm — we got to, we're going to go out.
I got to—you know, next week I—
you know next wek’s going to be, bad
week, probably, I guess. They’ll proba-
bly ecall me. down there mnext
week: ‘

HIGBY: Have you got any uh, sub-
poenas, summons yet, or anything?

MAGRUDER: No, not yet. But I fig-
ure they’re getting pretty close. ;

HIGBY: What about Mitchell?

MAGRUDER: No. I don’t think, I
think they’ll go after me first and then
go down you know.

HIGBY:. When—it sounded to me
like you really had kind of made a de-
cision when we talked.

MAGRUDER: Well, I haven’t made a
decision I've just —

or .

HIGBY: Your lawyers advised you

MAGRUDER: Well, the problem is

HIGBY: Are you tucking it out or
what?

MAGRUDER: The, the Ilawyers
are you know, they’re new and so, the
problem more is that, uh is that, uh—
Well, you see, I don’t have any uh, I
don’t have any chips. You know, I am
out of the bargaining position. So all I
can do is go down and — All of us now
are out of the. bargaining position,
Larry. . . .

" 'HIGBY: Really? .

‘MAGRUDER: Well, I think so. I
don’tithink anybody’s got any bargain-
ing room left. So you — I guess, uh,
we are ‘going to do onée of two things.
when they call me. I'll go down and,
and, ah, tell 'them the facts or I'll take
the Fifth Amendment and, uh, take a
trial, :

HIGBY: Haven't you decided which
to do yet? . o

.MAGRUDER: No. I mean it — they
haven’t decided. I'm just you know, do-
ing just what I've got to do, is let them
decide. You: know, what — if they
think that the, uh, case is so bad that I
can’t, uh, get a good situation by talk-
ing, then I've got to go with the Fifth
Amendment.

HIGBY: I see.

MAGRUDER: And if they think I
can do better by not — See, by going
the Fifth-Amendment you may be able
to beat it, not, uh, in the sense of ah,
beating them in the, uh, you know, the
truth sense, but beating them by, by
legality, technicality uh,

HIGBY: Yeah. - -

MAGRUDER: Prejudicial jury, uh
pre-trial publicity. Uh, and you go that-
way, T guess if you can’t, uh, if you're
going to get hung anyway.

HIGBY: Um hm. :

MAGRUDE: That’s, ‘I think, the
problem almost all of us are facing
with them.

HIGBY: Have you talked at all to
Mitchell?



MAGRUDER: Not yet. Beacuse I
haven’t made up my mind. And when I
make up my mind, I'll tell him, first,
you know. ‘

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And let you all know,
and —

HIGBY: But you haven’t called him
or anything? .

MAGRUDER: Well, I've talked t
him. But you know, he wants me to
stay.

HIGBY: Um hm.

MAGRUDER: You know.

HIGBY: Je¢s, you surprised me. I
didn’t realize Gordon had been in-
volved to (unintelligible) any extent.

MAGRUDER: Well I dont — I
didn’t say that. I mean, I don’t want to
say anything to you that’s going to up-
set you.

HIGBY: Well, it's not going to upset
me. I mean, the truth is going to come
out 1 guess, sooner or later.

MAGRUDER: Sooner or later,
Mavbe not, you know. If I, if I, take
the Fifth and it never comes out — It
just, I just take the Fifth and that's
the last thing I ever say. .,

HIGBY: Um hm.

MAGRUDER: You know, and then
you hope that, uh — 1 think next week
will be the week we will all figure out,
find out, what to do. I, I'm shooting
sure Dean’s got the same problem I've
got.

HIGBY: Really? .

MAGRUDER: Well I mean, we’rc all
past-the point where we’re in a-, You
in a bargaining position, I guess, you
know. Before McCord. But now, hell,
they don’t, they don’t need us any
more. Hell they had, they got, uh, you
know, they got everybody down there.
A parade of people.

HIGBY: Really?

MAGRUDER: Yeah. Well, I don't

. know exactly. I don’t—Nobody knows
 know, two months-ago, then you were
exactly. I don’t know exactly. But T've
seen the list of witnesses. They have

Reisner, Pal Moore, you know —

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: All these guys just
build up the case. (draws breath) So,
it’s not too encouraging.

HIGBY: Jesus. Hell, it sure as hell
isn’t. -

MAGRUDER: But, uh, may be better
get it out, uh, sooner or later and get
the President out of it, so he doesn’t
have to worry about it any more and
let the rest of us, uh, pay the penalty.

HIGBY: Who the hell could have
talked to, to the press, I wonder?

MAGRUDER: Well, Larry, I think a
lot of people are talking to the press.
That’s, uh, you know, uh, uh —

HIGBY: Do any of the guys ap-
proach you?

MAGRUDER: Oh yeah, by the way,
I've talked to people. It isn’t that we
haven’t talked to them. We have done
that purposely. But we’ve taken a
standard line. Right now, up till now,
which is that we had no knowledge of
the, you know: blah, blah, blah.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: But, uh, we had not
to my knowledge, and I, I don’t—
can’t think of any instance where in
any of my discussions, the few that
I've had, and I’ve had them only when
Van thought that it was best for me to
talk to them, uh, which have not been
too often.

HIGBY: When was the last time you
talked to—?

MAGRUDER: Oh shit, I can’t think
of the last — late, early this week,
probably.

HIGBY: Really? Monday or Tuesday,
huh?

MAGRUDER: Maybe.

HIGBY: Huh!

MAGRUDER: I can’t, you know, T'd
have _to go _ba_ck and look. Yeah, I'm

sure 1 talked to uh — ‘I'he one guy at
the Star has been , legitimate, and we
haven’t had any problem with him.
The ones who have been legitimate,
But the point is, is that, uh, no time
would they— the only thing they do,
now — You know what they're doing
is they do supposition stuff. You know’
t}ley’ve done it on Shumway all thé
time. You know:

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: If so and so knew
wouldn’t it be likely? And of course you’
say, “Well I don’t know anything about
that.” Sure the guy reported to them.
‘Yeah‘:,’ but that doesn’t mean anything

~you knpw.You know, that kind of, vou’
kn_ow,_ 1f,. if Magruder — they puilerl
this—if, if Magruder knew, therefore

- wouldn’t Mitchell know. Question.

HIGBY: Yeah!.
MAGRUDER: They'y

us all the time. y've done that on
HIGBY: Sure.

MAGRUDER: Which i )
standable, DER: Which is very under-

HIGBY: Hm.

MAGRUDER: But I would say one
thing, Larry, and I mean this sincerely,
you guys ought to forget about the
press. In this case. Anymore. That’s
not the problem, Larry.

HIGBY: Uh hum.

MAGRUDER: You, you know the
press are the minor problem in this
case. No one is going— :

HIGBY: Obviously it could be a
problem on something like that.

MAGRUDER: Well, it won’t be he-
cause the facts eventually will' come
out and no one is going to say, that I

know- of, at least certainly I'm not, uh, .
in any way, shape or form that I had

any dealings with Mr. Haldeman. It's.
just — I never did.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: Now there’s no way I
am going to say that, Larry. When I, I
have -to tell the truth, I'm going to
tell the whole truth, and it ain’t going

to be a mixture of truth and half —

and why would I any way, shape or
form ever want to do that with Bob
anyway unless it was true?

HIGBY: Yeah: I couldn’t understand
why you would.

MAGRUDER: So what you’ve got is
a misinterpretation or .a uh, case
where a guy is trying to make a case.
I've had this happen now so many —
I've had these guys call me and say,
“Look, I've got good sources in the
.White House who say that you’re the
guy and it’s- all your fault and so
on—,” and they’ve named names to me.

HIGBY: Jimminy Christmas.

MAGRUDER: You know, I just say
HIGBY: In the White House, they've
named names of people who have said
that?

MAGRUDER: Yeah.
HIGBY: Who?

v

MAGRUDER: Oh, you know, all the

guys I have mentioned.

HIGBY: Who?

MAGRUDER: Oh Larry—

HIGBY: You haven’t mentioned any
White House guys. I can’t believe it.

MAGRUDER: Yeah. ;

HIGBY: That any White House guys
would be saying that.

MAGRUDER: Yeah. And they've
even named names in my case. Which
they don’t usually do but they—

HIGBY: Like who? Seriously, that’s
terrible.

MAGRUDER: Larry, it’s not, it’s not
—I know it’s terrible, but it's not im-
portant. I just ignore it. I say fine,
print it. -

HIGBY: Are they responsible guys?

MAGRUDER: Yeah. Oh veah.

HIGBY: High up guys here in the
‘White House?

MAGRUDER: Oh Yeah. Yeah. But
it’s past that point to fool with that. T
don't even fool with that any more. T
could  care less right now.
(Unintelligible) interested in the press,
Lar. Nobody should now. Other than
getling the thing setttled so the Presi-
dent comes out.

HIGBY: When do you think your
guys will have a decision on what the
hell you ought to do?

MAGRUDER: Oh I would take a
guess, probably next Tuesday, or
Wednesday.

HIGBY: Not till Tuesday or
Wednesday?

MAGRUDER: No — Yeah, yeah, not
until Tuesday —

HIGBY: What, are they evaluating
your discussions now?

MAGRUDER: Yeah. They, see they
haven’t gotten into it — until, till,
really until, uh late last week and then
they were gone this, early. this week at
this conference down at the Home-
stead and they just got back in it on
Wednesday.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And, uh, you know
there is just a lot of stuff they've got
to — they play catch-up ball. None of
us had our own lawyers were were all
dealing with committee lawyers —

HIGBY: Where does Colson fit in
this whole thing? You crossed his path
anywhere?

MAGRUDER: Well— .

HIGBY: I don’t mean, I don’t mean
in terms of the actual case. I mean,
vou know, the mauevering that’s going
on.

MAGRUDER: Yeah. Yeah. I have.

HIGBY: Really?

MAGRUDER: Sure. Yeah.

HIGBY: Hm.

MAGRUDER: So you know, there’s a
lot of that back and forth Larry, you
know, people figuring they had better
save their ass as best they can. I un-
derstand that.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: You know, that lie de-
tector thing isn’t going to (unin-
telligible)

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: That’s a trick of the
trade, that’s all.

HIGBY: Yeah. (

MAGRUDER: I could pass the lie
detector test. :

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: (Sighs) So, so there’s a
lot of that stuff going on. But that's
life. That isn’t important anymore. It
really isn’t. Along about three weeks
ago I realized after (laughs) McCord
that that wasn’t the important point
anymore. It isn’t important for Bob
anyway, by the way.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: Larry, eéven, you
know, it doesn’t matter what X says
anymore. The facts will sooner or later
come out.

HTIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And when they come
out, uh, hopefully, nobody of any sub-
stance will be hurt other than Big
John. ‘

HIGBY: You — Do you think Gor-
don will be hurt?

MAGRUDER? Well, I don’t know. Tt
all depends on what he has to say. I
don’t know. I really don’t know.

HIGBY: What do you have to say?

MAGRUDER: Well, what I have to
say, but probably what others have to
say, too. '

HIGBY: Really?

MAGRUDER: Yeah. I mean I don’t
know. I really don’t.

'HIGBY: You do think John Dean
will definitely be hurt though?

MAGRUDER: Well T don’t know if
he will be hurt. I would think that, yh,
uh — I mean, we all know he attended
those meetings.



HIGBY: Yeah.

MACGRUDER: And, uh, if, if what-
ever happened in those meetings is dis-
cussed, I guess, uh — and he says he is

going to say what happened in those
meetings by the way.

HIGBY: Does he?

MAGRUDER: Yeah. I he does, then

he puts Mitchell, me, and he all in a

spot.
HIGBY: Um hm.

MAGRUDER: Uh —

HIGBY: Okay sir.

MAGRUDER: A rough situation
HIGBY: Yeah. Pl

MAGRUDER: but I do think Lar,
that T would hope you all were think- -

ing more in terms of the big pict_ure
now and I wouldn’t worry about the

press anymore, Lar. It’s not going to — ‘_
There's going to be lots of stuff float- ’

ing, and I'd worry about —

HIGRY: Well, we won’t worry about

the press unless something like that

hits tomorrow morning’s paper and .
then we’'d have a substantial problem- -

we'd have to worry about.

MAGRUDER: No you wouldn’t be- -
cause there's nothing to it. There~”

wouldn’t be anything to it, Lar. My:

point is that — :

HIGBY: Well it -would be if it was

attributed to you.

MAGRUDER: Well, shit nobody — .

that just isn’t going to happen.
HIGBY: Yeah. :
MAGRUDER: You see.

HIGBY: Well cbviously, if you were .

sitting and, and y-, somebody had

given you that, uh, like Ehrlichman, .

you’d say, “Good Lord!”

MAGRUDER: You can guarantee

Bob that

HIGBY: “I've got to find what the—"

MAGRUDER: there is no way, under

any circumstances ‘because it never !
happened. No'matter what I ever have -
to say, a week from now, or two weeks,

that his name will come into the situa-

tion at all. In any way, shape or form. =

HIGBY: Huh.

MAGRUDER: Okay? Now it isn’t ~

true with Gordon and I told you that.
HIGBY: That’s right.
MAGRUDER: And that’s the way —
HIGBY: All you can do is tell the
truth. )
MACGRUDER: All I can do is tell
the truth — if I do that. I may not

even do that. So he may not have any

problems from me anyway.
HIGBY: Okay.

MAGRUDER: I don’t think — Look, "

they’re not interested in Gordon, by
the way. .
HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: They’re not interested .
in those guys anymore. They're fid-

ished with those guys.
HIGBY: Yeah. :

MAGRUDER: They've got, they've *

got everyone of our secretaries on per-

jury wraps. They are not going to do a
damn thing to them. They don’t care:

about those people anymore.

HIGBY: Really?

MAGRUDER: They don’t care any-
thing about the aides. They don’t care
about Bob Reisner, Gordon Strachan,
Bart Porter — anymore. They want big
fish.

HIGRY: You and Mitchell?

MAGRUDER: And they're going to
get vou and — me and Mitchell.

HIGBY: Really?

MAGRUDER:. Oh' sure they are. I
mean no question, they're going to get
me. It’s just a question of how long.

HIGBY: Okay.

MAGRUDER: You visit me kiddo?

HIGBY: Huh! I'll do more than that,
MAGRUDER: All right.

HIGBY: Don’t need to Worry.
MAGRUDER: Yeah. Okay.

HIGBY: See you later.
MAGRUDER: All right.

HIGBY: Bye.

' Transcript of a recording of a meet-
ing between Ehrlichman and John
Mitcheil on April 14, 1973:

Ehrlichman: Come in, sir.
Mitchell: Yes, sir.

Ehrlichman: Sorry to drag you down

here' this way, hut things seem to be
moving and I thought you’d better
know what we know. Sit down.

Mitchell: 1'd like to know what you

know.

Ehrlichman: Uh, late last night, uh,
I gave the President the results of
what I had heen working on since
about the 25th of March, which is an
effort to try and give him as much as
I could determine about the extrinsie
facts of this whole episode, that is to
say outside the White House, which
Dean really had not brought in that
meeting. He felt he nceded to know
hecause he had some judgments he had
to make. Uh, he then asked that I talk
to you and several other people about
something that I discovered in this
thing that, that troubled him very
much, and that was that some people
thought that their silence served his
purpose at this point. Now, obviously
you're in a situation of jeopardy, and
other people are, too. And, he does not
—I mean this is just very hard uh, uh,

for, for him, and that’s the reason T

am talking to you. And, and, uh, he
just didn’t want anybody to labor un-
der the misapprehension that there
was any overriding consideration in hig
interest of anyhody remaining mute.
That, that, uh—obviously, everybody’s
got to decide for himself if, if he’s got
a Fifth Amendment situation or, uh,
put them on your approved situation
and that’s not what I'm talking about.
I'm talking about, uh, the, uh, attitude
that several have—John Dean for one,

that he is better off not, not testifying

than testifying because it was the, the
President’s interest. The President now
feels his interest institutionally, not,
not individually necessarily, but the
institution of the Presidency is better
served by having this thing aired, dis-
posed of, and put, put behind us, so to
speak. It’s pretty hard to put it behind
him, but that is a better route to try
and take than one of, of, uh, uh, mak-
ing it difficult to get at the evidence.
Now, uh, I learned in the process of,
uh, trying to reach people that—access
routes—that Jeh Magruder has decided
to make a clean breast of things and
to take a guilty plea. So that pretty

well, uh, starts to work from the .

middle in all directions, and appar-
ently he will be seeing the U.S. Attor-
ney to carry this out either over this
weekend, or immediately the first of
the week. Uh, he, uh—on the, on the
four corners of my investigation, that

~will pretty well determine the wulti-

mate outcome of things. uh, if he dees

that, and I-—absolutely everyone’s opin- -

ion [unintelligible], Uh, in addition, it’s
coming unstuck in a number of other
areas and ub. Junintelligible]

Mitchell: Well, I'd like to know
about it.

Ehrlichman: Well. the U.S. attorney
is focusing on the aftermath,

Mitchell: Uh huh.

Ehrlichman: on the obstruction of
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Justice aspect of this, and, uh, appar-
ently has induced Hunt to testify
through some arrangement or other.
Now, that’s not very reliable evidence.
[Unintelligible] -

Mitchell: From what I hear, that’s
probably true.

‘Ehrlichman: But, uh, that seems to
be the breaks: at this [unintelligible].
‘Uh, what he would add, I don’t know,
but apparently that makes it hard for
O’Brien and others and, uh, they ex-
pect that, uh, they will make a very
wide-ranging case. of the aftermath
business. -

Mitchell: On -what, uh, wbat basis?

Ehrlichman: Obstruction of justice.

Mitchell: Huh.

Ehrlichman: Yeah, on a conspiracy.

Mitchell: In what way did they ob-
struct justice?

Ehrlichman: In inducing the defend-
ants to withhold testimony, is their
theory for corrupt [unintelligible]

Mitchell: Is, is that factually true?

Ehrlichman: I don’t, I, I can’t say
that it'is, from anything that I've been
able to find I have, I have not been

“able to find any direct efficient actor
-who made that asserticn. I've got a lot
“-of third-hand hearsay, but I have not
" in my investigation been able to make

‘thatand I so advised the President.
Mitchell: Uh huh.
Ehrlichman: Because he—ubh, a, a lot
of validation has been made with re-
gard to John Dean, for instance, and

.I have not been able to, uh, point out

to-the President any reliable evidence
that John had any corrupt motive or
participated in any such obstruction.
Mitchell: Well, certainly there wasn’t
any corrupt motive.
Ehrlichman: [Unintelligible]
. Mitchell: Poor John is the guy that
just got caught in the middle
Ehrlichman: Sure.
Mitchell:-of this thing.
Ehrlichman: Sure, and that’s what I
said. '
Mitchell: Like, uh, like. so many
others that were first of all trying to
keep the lid on it until after the elec-
tion, ) i :

- _Ehrlichman: Yeah. s 5
- . Mitchell: and, uh, in.addition to that,

to keep the lid on all the other things
that, uh, were going on over here, uh,

* that. ;

_Ehrlichman: Well, the, uh,

Mitchell: would have even been
worse, I think than the Watergate
business.

Ehrlichman: the, uh, uh, question
that comes up whether these fellows
would have talked to the press or not.
It would, uh—the election would have
been far worse than if they’d talked to
the U.S. Attorney.

Mitchell: Yeah.

Ehrlichman: Yeah. So, I mean, we,
we have a lot to talk about on that
thing. But anyway, Silbert is going full
bore on that, and, uh, uh, in, in some
ways it's the least of our worries, but
in other ways it, it does involve a, a
lot” of other players who were not in-
volved in the, in the break-in thing.

Mitchell: Of course it also involves

.the White House fund.

* -Ehrlichman: That—Yeah. Yeah. Now,
Strachan has been a witness.

Mitchell: ‘What has he testified {o?

Ehrlichman: Well, of course 1 don’t
know. But, uh, T know they interro-
gated him on that question.

Mitchell: Uh huh.

‘Ehrlichman: so, uh, uh, that’s hefore
them. Now, as far as what you do, obh-
viously you're the, you're the captain
of your own hoat on this, but the
President wanted you to have me tell
yvou right now that he is extraordinar-
ily troubled by the situation in which
you find yourself, and, and therefore_
everybody finds themselves. That this,



ub, in no way affects his teeling tor
you in any regard,
Mitchell: Uh huh.

“Ehrlichman: but—in the least degree
—personally very much involved in
this’ thing and,

" Mitchell: Well, I, T can, I can be-
lieve that. "

Ehrlichman: so that’s the only rea-

" son that 'm delivering the message
instead of, instead of him. That’s the

" reason that Bob is not, obviously, and,
and, ‘cause I was sort of, uh, the one
stuck with putting this whole thing
together for him. New, uh, I would
suppose that the way things are going
in the, in the judicial process, that the

Ervin thing will get hung up for a
long time because there will be a
whole round of new trials and, and
different trials.

Mitchell: Uh huh. You think that
will be the case?

‘Ehrlichman: That’s

Mitchell: that they would sit out?

Ehrlichman: what, that’s what they

—that’s not what the Senate is saying,
but that’s what knowledgeable attor-
-neys ‘that I've been talking to—like
O’Brien say the thing might, might be

the case. He didn’t say that to me, but™

[unintelligible]. So, uh, I don’t know
what the future of all that is.

' Mitchell: What. are you getting out

of the Justice Department? Anything?
Ehrlichman: No. I have—XKleindienst
* is.uh, uh, staying very far away from
this thing, as far away as he can get.
So, uh, I'm replying primarily on
sources within the U.S. Attorney’s Of-
fice for what little information I do
-get .about who’s going to be a witness,
and’ that kind of thing but really, I
haven’t tried to do too much of that.
I'm just uh— :

Mitehell: What are the schedule of
the witnesses?

Ehrlichmant Hunt is set for Monday.

. Mitchell: Has there been any deter-

“Mmination as to when John Dean is
likely to go up there?

“Ehrlichman: He thinks sometime in
the middle of the week, something of
that kind. He still has not had his in-
formal conference, so uh, there’s no uh
—He has not imparted anything to
them at all, at this point. Uh, the, the,
uh, attorneys for Dean say to him, and
he-says to me, that they’re almost not
interested in him anymore. [Unintel-
ligible] :

. Mitchell: In Dean?

Ehrlichman: Yeah, because they’ve
got this thing made so many different
ways. They’re running a surplusage of

Mitchell: Are you

Ehrlichman: evidence.

- Mitchell: talking about the obstruc-
tion of justice thing?

Ehrlichman: The whole, the whole
thing,

Mitchell: How are they,

Ehrlichman: [Unintelligible]

Mitehell: how are they making that?

Ehrlichman: I don’t know. I really
don’t. Uh, but, uh, whether they were
playing cute with Dean’s attorneys or
not, I don’t know. But uh, they called
and said, “They won’t even have our
fellow down” and uh, Silbert, or who-
ever they talked to, said, “Well, you
know, uh, in due course, but uh, we
have so many witnesses to handle, why,
we don’t know what to do with them:
all.”

Mitchell: Well, they would naturally
joke and bargain on that.

Ehrlichman: Yeah, yeah. And then
they’ve had people like -Powell Moore,
and uh— o

Mitchell: Well, except uh, Powell’s
uh, uh testimony at this point was that
uh, incident when he and Liddy went
out to see Kleindienst, uh—

Ehrlichman: No. I understand that
it also had something to do with shred-

ding: destruction of documents.
Mitchell: Did they get anything?
Ebrlichman: But I, I said, you know,

that I called Dean and said, “Why do

.they have. Powell Moore, [unintelli-

giblel.” So, that’s the, that’s the mes-
sage, and it’s, uh, uh, almost not worth
dragging you all the way down here
for, except that it’s not the kind of
thing that I could say to you very ef-
fectively on the telephone. Uh, but the
time remaining to do anything which
will in any way, uh, put plusses on the
side of the Presidency is rapidly run-
ning out, obviously.

Mitchell: What’s his first proposed
action?

EHRLICHMAN: He hasn’t any right
to tell you what to do. Uh—

MITCHELL: Oh, I'm not talking
about telling me.

EHRLICHMAN: Yeah.
sMITCHELL: No, no, no, no. What,

what is brother Dick doing about that?

EHRLICHMAN: Well, he, he doesn’t
have just a lot of options:

MITCHELL: No, I know that.

EHRLICHMAN: Uh, at,

MITCHELL: That’s why we just
EHRLICHMAN: at this—
MITCHELL: talked all along.
EHRLICHMAN: Uh, about the only

thing that we can do, that we see that

can be done is to try and get out the
facts with regard to, say, Bob Halde-
man, in whatever way remains to be

effective. To uh, uh, I've, I've got a

problem now and uh, I haven’t, T

haven’t figured out what to do about

it. And what I do with all this informa-
tion It’s mostly hearsay. It’s probably

not much of it adding to what he U. S.

Attorney al —, already knows. But

here’s the President now possessed of

a report, us, and it argues that some

people are in violation of the law.

What in the world does he do? What

do I do?

MITCHELL: Well, there’s, uh, obvi-
ously two things: to take care of his
cwn house inan appropriate way.

EHELICHMAN: Right, right. That’s
underway.

" MITCHELL: That’s he one thing,

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: and the other thing is,
uh, certainly not to, uh, impinge upon
anybody’s, uh, rights.

EHRLICHMAN: Exactly. Txactly. It,
it, it occurs to me that, that probably
the hest thing I could do with it is sim-
ply to advise Kleindienst that I have
dene this, and that it is, none of it,
first party evidence and it’s all hear-
say. But that it is a, it is a report that 1
put together for the President. It is —
anybody is uh, uh, interested in # at
the Justice Department as hearsay or
second class’ evidence, you know, Il
I’ll repeat it for that. But that, uh, uh,
it is not the kind of stuff that would be
admissible in Court, or that would, uh,
add much to what’s already happened.
But I think we have to say to some-
body that we’ve done this, and that it’s,
it’s praising Dean. That, that it’s avail-
able. Now what do you thing about it?
Kleindienst probably hang up on you.

MITCHELL: Uh, well, I go back,
John, in looking at the President’s in-
terest?

EHRLICHMAN: Right.

MITCHELL: What’s developed over
the period of time. And, uh, you, uh, of
course have a separation of powers

EHRLICHMAN: Yes.

MITCHELL: until this thing and all
the rest of he thing. Uh, you, you also
have individual rights.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: and (unintelligible)

EHRLICHMAN: Right.

MITCHELL: So that, and uh —

EHRLICHMAN: You don’t go rush-
ing out and say, “Hey, look it, this is
what we suspect.”

MITCHELL: No. Uh, you also have a

scenario which has heen developed un-
tortunately around the President with
the Dean re—, report, uh’, so-called,
and so forth. Uh, now John of course
becomes a participant in it, uh, as to,
uh, uh, when this knowledge was avail--
able, and what was it, and why now,
because of the pressures are on, and
all the rest of it. I think that has to be
thought out

EHRLICHMAN: Right.

MITCHELL: very carefully.

EHRLICHMAN: Right.

MITCHELL: Uh, is Chappie Rose
coming in as, uh, anything more than a
consultant? -

EHRLICHMAN: President hasn’t de-
cided yet, — that’s, that’s our recom-
mendation. .

MITCHELL: Well, I think that that
is, uh, probably something of conse-
quence because of John's involvement.

EHRLICHMAN: John Rose?

MITCHELL: No.

EHRLICHMAN: John Dean. Oh,
yeah. Well, John Dean is, you know,
virtually gone — out of, out of any ac-
tive role in the White House thing.

MITCHELL: No, but I mean there
has to-also he publicily prosecuted,

EHRLICHMAN: 1 understand. I
agree with that.

MITCHELL: so that Uh—

EHRLICHMAN: Well, and, and
frankly, Chappie’s one, one, drawback
for Chappie is the fact that he has a
son on the White House staff.

MITCHELL: Yeah, but He
(unintelligible) good standard.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: (Unintelligible)

EHRLICHMAN: Yeah. Well, I don’t
know. What, what do you think about
this  business of my calling
Kleindienst?

MITCHELL: Uh, I would sort out
very carefully as to what youre going
to call Kleindienst and tell him about.
Uh. T think that, uh, probably it’s a —
veah, you know — good thing to do in
connection with your Chappie Rose
nove.

EHRLICHMAN: Uh huh.

MITCHELL: In other words, uh, if
he comes in as an independent and let
him get at:the bottom of it

EHRLICHMAN: Uh huh.

MITCHELL: and then maybe it’d be
better if he’d go over and

EHRLICHMAN: Uh hub.

MITCHELL: sit down with Klein-
dienst

EHRLICHMAN: Uh huh.

MITCHELL: And very carefully, uh
— the mere fact that he goes over and
sits down with Kleindienst is going to
take care of the PR aspect of it. Uh,

EHRLICHMAN: Uh huh.

MITCHELL: What he tells him is
not going to be made public anyway, I
wouldn’t suspect.

EHRLICHMAN: I, I think that’s
right. ‘

MITCHELL: So, that, uh, I think
that you might handle him carefully,
uh — parcel this out.

EHRLICHMAN: Uh, huh. Uh huh.

MITCHELL: Well, let me (clears
throat) tell you where I stand. Uh,
there i no way that I'm geing to do
anything except staying where I am
because I'm too far, uh, far out. Uh,
the fact of the matter is that, uh; I got
euchred into this thing, when I say, by
not paying attention to what these bas-
tards were doing, and uh, well you
know how far back this goes — this,
uh, whole genesis of this thing was
over here — as you're perfectly well
aware.

EHRLICHMAN: No, I didn’t know
that. ‘

MITCHELL: Uh, and uh, Gordon —
Well, Gordon Liddy and John Dean —
Well, it, it goes back, I think even fur-
ther than that but, uh, I’ve never been



able to put the pieces togetner. un,
Bob Haldeman and I were talking
about this Sandwedge operation.

EHRLICHMAN: I do — I remember
the name.

MITCHELL: Yeah, and it turned out
that, uh, tha twas to be an entirely dif-
ferent operation, of course, and then it
turned out that uh, that we just
couldn’t get enough (unintelligible)
players. Uh, Caulfield couldn’t do it
and, uh, the conflict with Joe Woods,

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: So, he just dropped the
whole thing and turned it off.

EHRLICHMAN: Yeah. All right.

MITCHELL: Uh, the next, uh, order
of events for the sequence was when,
uh, Dean and Magruder and, uh, Liddy
show up in my office with this presen-
tation about a million dollar, uh, intel-
ligence operation, which, we of course
laughed at.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: We threw him the hell
out of there. And of course, uh, Jeb
blames John Dean on that. One of the
problems that, uh —

EHRLICHMAN: Blames
what? Turning down?

MITCHELL: No,
Liddy to prepare the

EHRLICHMAN: Oh, oh I see.

MITCHELL: the million dollar
(unintelligible). One of the problems is
is to what if Jeb goes public, good God,
he’s got a, an imagination which is in-
credible.

EHRLICHMAN: He’s got 20 differ-
ent stories.

MITCHELL: T know. Uh, well, that
was the last time I ever saw Liddy or
even talked to him until what, the 15th
of June when Van Shumway dragged

iim into my office with a letter to the
Washington Post about a campaign fi-
nance file. So I have no contact
with Liddy; I've never seen Hunt, and,
uh, as far as, uh Jeb and all of the
dirty tricks department — I never
knew a God damn thing about it.

EHEBELICHMAN: Uh, huh.

MITCHELL: So, uh, as far as my
having made all these public state-
ments and so forth, I’'m just going to
go ahead with it.

EHRLICHMAN: Just go ahead and
just, just let them come to you in ef-
fect.

MITCHELL: Oh, yeah.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: Yeah, I'm going to
have to do that. There is no other
course

EHRLICHMAN Well, I -certainly
gfould not attempt to tcll you what to

o

MITCHELL: No. I appreciate that.

EHRLICHMAN: The, the thing that
was lurking in the, in the President’s
mind and that I could not disabuse
him of was, “Is — you think John
thinks that he ought to hold back for
me?” And I said, “Well, .1 haven't
talked to John, I don’t know what’s in
his mind.”

MITCHELL: Hold back from the
President?

EHRLICHMAN: Hold back — no,
no, no, no. Hold back from coming for-
ward on account of the President. In

him for

for authorizing

other words, if you were to think I

shouldn’t really — even say to
yourself: “I shouldn’t come forward on
this because I would hurt the Presi-
dent,” ‘or something of that kind. He
said: “Well, somebody’s got to talk to
him and say: ‘Don’t, don’t hold back on
account of the Presidency.” ”
MITCHELL: Uh huh.
EHRLICHMAN: And, and, that's re-
ally the burden of this conversation. I
don’t have any, I don’t have any desire
to have you take anything else away
from here except that. And y-, and it’s
his, that’s his message.
MITCHELL: Yeah. I know.
EHRLICHMAN: It isn’t a guestion
of his saying, “You ought to do this, or

do that, or do the other thing.”

MITCHELL: Well, what you're say-
ing is that he’s leaving the options to
me.

; EHRLICHMAN: Totally.

MITCHELL: Yeah.

EHRLICHMAN: ~ Totally and com-
pletely. And, it has to be that way. He
doesn’t, (unintelligible) he doesn’t
want to, uh, uh, ever have you look
back on this moment and say that, you
know, “They, they had me do this and
they shouldn’t have.”

MITCHELL: (Unintelligible)

EHRLICHMAN: Or that it was right
or wrong, or anything of that kind.

MITCHELL: No, I just -

EHRLICHMAN: But, he just didn’t
‘want you to be in the frame of mind,
sitting in New York saying, “I wish I
could come forward, but I can’t be-
cause the President doesn’t want me
to.”

MITCHELL: Well, from my own rep-
utational point of view (unintelligible)

EHRLICHMAN: Sure.

MITCHELL: Furthermore, uh, John,
and, ub, with all the thought [’ve give
to thls uh, uh, I really don’t have a

guilty conscience. I didn’t authorize
these bastards.

EHRLICHMAN: Okay.

MITCHELL: to go ahead.

EHRLICHMAN Well,
that’s what you should do

MITCHELL: Yeah.

EHRLICHMAN: You know, uh, and,
and, really, that’s all I have for you to-
day, except he wanted me to be sure
and: deliver it in person, so that you
knew how he felt, and that uh, he’
hopes that it all turns out all r1vht
" with him for a lot of rough weather for
the next --

MITCHELL: Oh,

EHRLICHMAN: Few months.

MITCHELL: I'm sure of that.

EHRLICHMAN: And, uh -

MITCHEL: The, uh whole basis of it
is how you cut 1t off, but there’s no
‘way to cut it off.

EHRLICHMAN: No,
isn’t.

-MITCHELL: No way to cut it off.

EHRLICHMAN: They say that they’-
‘ve got you made here.

MITCHALL: You mean, the U. S.
Attorney’s office?

.EHRLICHMAN;: Yeah. Yeah.

MITCHELL: Did they sday how?

EHRLICHMAN: No. And this was
before anybody knew that Magruder
was going to. go in.

MITCHELL: I just don’t believe it. I
just don’t believe it.

EHRLICHMAN: I know, as I say, I
don’t have a reliable source,

! MITCHELL: Uh huh.

EHRLICHMAN: and uh, so, uh, 'm
going pretty much on -

MITCHELL: hearsay whether -~

EHRLICHMAN: Right.

MITCHELL: The possibility of get—
ting a fair trial in the District of Co-
lumbia with all this publicity

EHRLICHMAN: No way.

MITCHELL: is neglible.

EHRLICHMAN: No way.

MITCHELL: It's not — I, I realize -
that. But with all of thls uh, uh,
(clears throat) there’s uh, certamly no
possibility that I would ever turna-
round and say, “Yes, I was part and
parcel of this.”

EHRLICHMAN: Sure, sure. Okay.
Wcll can I get you an airplane to take
you back?

MITCHELL: Yeah -- Well, no. T can
get a commercial plane if I find a
proper seat on it.

EHRLICHMAN: All right. Let me
get you (unintelligible)

MITCHELL: Uh, there’s one thing,
John, that, uh -

EHRLICHMAN: (Picks up phone)
Would you work on a seat to New
York for Mitchell please.

MITCHELL: American Air Lines.

EHRLICHMAH: On American Air

then, then

there really

semwy VY AR

it; they continue to do it. I mean the .

Post particularly but, uh, (draws
breath), you know, you name it, every
one has done that kind of thing: That
therefore if Liddy did it, it couldn’t be
Liddy, it must be someone else, there-
fore, it must be Magruder, or maybe
Dean, and if Dean did it or Magruder
did it therefore it must be other peo-
ple.

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: And the same with
Gordon on Sunday. The guy in the
Post did that for Gordon,

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: if you remember. But,
uh, if T called you every time some-
body said to me, “The White House
guys are saying—,” you know, I'd call
you every day.

HIGBY: Oh, well this was a com-
plete break, though. And, I mean, the
way this came across, and as I say,
with Ehrlichman saying it.

MAGRUDER: Yeah.

HIGBY: He doesn’t, he doesn’t just
blithely go around doing it. T wish I
knew where he got it from I think—
wasn’t in a position to ask him. But,
ah, when he, when he says it, obvi-
ously I'm, if I’'m, I'm going to call you.

MAGRUDER: Sure. Of course, I, I
understand that. )

HIGBY: And, uh, obviously, that,
were it true, that would have been,
been a substantial problem.

MAGRUDER:, Of course it would.
But you’re not going to have that prob-
lem because that isn’t true. )

HIGBY: Yeah.

MAGRUDER: You know.

HIGBY: He said, he, he said that ap-
parently it was—come from two unim-
peachable sources.

MAGRUDER: Well that’s a lot (ring)
of—you know, unimpeachable sources,
have on occasion—

HIGBY: Opps. That’s Haldeman calt-
ing from the President’s ofdice. (ring)
Bye.

(Higby speak immediately to Hald-
man)

HIGBY: Yes sir.

HALDEMAN: Do
Magruder?

(Twenty-one second silence)

you  believe

MAGRUDER: Hello.

HIGBY: Oh hi Jeeber, I am sorry.

MAGRUDER: How are you?

HIGBY: I, — Patty just banged on
here and said that you’d been trying to
get me.

MAGRUDER: Yeah,. well I, you
know, I just wondered if you had any
follow-up, I didn’t—I'm really dis-
turbed by that Larry.

HIGBY: No. Uh-uh. I just, uh, I
haven’t isn’t that we haven’t talked to
gotten any followup yet Bob’s now up
in John’s office. If I get any, I'll get
back to you though. (Unintelligible)

MAGRUDER: Well, I just, you
know, that kind of stuff is just, you
know,well it just tees me off that
we’ve had all, you know, if I’d, if every
time everybody said, “Colson said this
or Clawson said that, or so and so said
that —” zeah, I'd — well, yeah.

HIGBY: How are you doing?

MAGRUDER: Oh? Badly.

HIGBY: Badly, huh. Are you home
now?

MAGRUDER: No. I'm going to go,
I'm — we got to, we’re going to go out.
I got to—you know, next week I—
you know next wek’s going to be, bad
week, probably, I guess. They’ll proba-
bly call me. down there next
week.

HIGBY: Have you got any uh, sub-
poenas, summons yet, or anythmg"

MAGRUDER: No, not yet. But I fig-
ure they’re getting pretty close.

HIGBY: What about Mitchell?

MAGRUDER: No. I don’t think, I
think they’ll go after me first and then
go down you know.

HIGBY: When—it sounded to me
like you really had kind of made a de-
cision when we talked.

MAGRUDER: Well, I haven’t made a
decision I've just —
or



EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: That’s ridiculous.

EHRLICHMAN: I know, but that’s
the testimony.

MITCHELL: Well, where would
Liddy get that, John?

EHRLICHMAN: I don’t know. I do
not know. But that’s part of the res
gestae So, that’s the sort of thing that
yowre up against and it, uh, it sort of
pervades.

MICHELL: Well, thats about as far
from the facts as you can possibly get.

EHRLICHMAN: Well, but it, it
makes a serious problem, obviously.

MITCHELL: Yes. Yeah, it does. I
have not doubted it. "

EHRLICHMAN: Yeah. a

MITCHELL: for a moment. All you
have to do is look at what McCord’s
been saying.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: Of course, McCord has
gotten it from Liddy, and of course,
Liddy was using my name, obviously,
to impel these people into their opera-
tion.

EHRLICHMAN: Right. Well, that’s
the, that’s the kind of thing that has
me concerned.

MITCHELL:, Needless to say, I am
concerned about it.

EHRLICHMAN: (Picks up phone)
Yeah. Uh huh. Flight 148. Okay. Will
you write that out for him. Thanks.
(Hangs up) Okay. Confirmed it, uh, in
an hour and a quarter (clears throut)

MITCHELL: That would be —

MITCHELL: Three thirty.

MITCHELL: THREE THIRTY.

EHRLICHMAN: Yeah.

MITCHELL: -American at three
thirty. ‘

EHRLICHMAN: Yes, she’ll write it
out on a card for you. The President
said if there were any reason that you
wanted to see him, he’d be’ happy to
see you.

MITCHELL: No.

EHRLICHMAN: But his judgment

was that

MITCHELL: I don’t want to embar-
rass him. )

EHRLICHMAN: you and I should
decide that, and uh—

MITCHELL: No. I don’t want to em-
barrass him.

EHRLICHMAN: Okay. It wouldn’t
embarrass him—It might—today. It
might later, you know. That’s the,
that’s the problem as I see it.

MITCHELL: (Unintelligible)

EHRLICHMAN: But, uh, now, I
might “‘caution—Remember the other
day we, we, I asked you about your
representation? Uh, O’Brien is proba-
bly a target and you may want to ar-
range ‘other help.

MITCHELL: Well, I've, of course,
thought about that too, John, but, uh,
until something develops there is just
no way. (Unintelligible)

EHRLICHMAN: Yeah, well, T just
wanted you to know what I know.

EHRLICHMAN: Theyre working
hard on him, apparently.

MITCHELL:: Uh, who knows the
.story of those post activities?
(Unintelligible) know that?

EHRLICHMAN: Uh, Paul O’Brien.

MITCHELL: Well, he—I talked to
him about that. He, he only knows
something way down the line. )

EHRLICHMAN: He_ knows quite a
bit. { : i ;
MITCHELL: He doesn’t know about

EHRLICHMAN: He laid out a line,

. MITCHELL: (Unintelligible) up
front.

EHRLICHMAN: He laid out an aw-
ful 1ot for me out in San Clemente. In
fact, he is my prineipal source of infor-
mation on that, that phase. Uh, Dean
has added a little bit to it, but not, not

very much.

MITCHELL: Now, what do they say
is my involvement in it, other than
knowing about it?

EHRLICHMAN: Not much. Just
that. Knowing and acquiescing and,
uh, calling on Dean for help. And, uh,
uh, that’s about it.

MITCHELL: How did I call on him
for help?

EHRLICHMAN: Just, saying, uh, can
you, can you get those fellows over
there to help us raise some money, and
uh, uh, not for what or anything of
that kind. I’ve not found anybody, as I
said before, who could be identified as
an actor in the process of inducing
anybody to perjury or silence, or any-
thing of that kind

MITCHELL: No.

EHRLICHMAN: insofar as the judi-
cial process is concerned. And, so, uh,
when the President asked me about
that, T just had to tell him, you know,
“I dow’t know. Maybe it was the law-
yers. Maybe it was their lawyers. I
don’t know who was involved. 1 didn’t
talk to any of them, so I just don’t
know.”

MITCHELL: Well, apparently from
what I've learned, was that, uh, Bitt-
man was the mover.

EHRLICHMAN: What?

MITCHELL: Particularly with re-
spect to the subpoenae. And Hunt said
Bittman was—

EHRLICHMAN: Tl bet you a
wooden nickel that he’s made a deal.

MITCHELL: Bittman?

EHRLICHMAN: Yup.

MITCHELIL: Well, he’s been up
there talking to them.

EHRLICHMAN: Well, I don't know
that. But I don’t know that Hunt’s
coming forward is, uh—with some evi-
dence to the fact that—you know,
where something worked out.

MITCHELL: Well, Bittman's a
knowledgeable guy but would uh—

EHRLICHMAN: Used to be that.

MITCHELL: Yeah (unintelligible)
but really, I didn’t try to—

EHRLICHMAN: T understand he’s in
trouble with his firm out of this whole
thing.

MITCHELL: I wouldn’t be sur-
prised. (Unintelligible) I think he’s be-
ing level with them on this Hunt thing.

EHRLICHMAN: Yeah (unintelligi-
ble). Now Kleindienst has said this to
me, and you may already know this—
that, uh, if you in any way get in a
crack in this case, that he will dis-
associate himself entirely from -any
process. He doesn’t want to make the,
any decision. He wouldn’t want to in
any way touch the case. And he’s call-
ing me, me regularly to advocate the
appointment of a special prosecutor.
That is not what I, -at least, think
ought to be done, uh, to bring in some-
body from the outside in, who has to
earn scalps and make a reputation for
himself. It’s exactly the wrong way to
go on this. There are all sorts of eccen-
tricities into the thing. There is a per-
fectly good deputy attorney general
over there to, you know, you can dele-
gate if you think anything like that

needs doing.

MITCHELL: Well, unofficially, T
think you break down the criminal jus-
tice system (unintelligible).

EHRLICHMAN: Absolutely.

MITCHELL: Every time you get $~,
something like this

- EHRLICHMAN: Kangaroo court.

MITCHELL: Well, no, that's not—
but, uh, the thought that every time,
uh, uh, something comes along yowd
have to supercede the prosecutor.

EHRLICHMAN: Yeah. Yeah. Yeah.

MITCHELL: In otherwords, uh, you’
re throwing brickbats at.the, uh, sys-
tem of justice. i

EHRLICHMAN: Yeah, So, uh, that’s
not been finalized in regard with—
things may move fast this week, from
what they tell me, (Unintelligible).

We'll have to, have to, uh, be taiking
to Dick about some arrangement, but
our tendency is to say to him, well,
you know, delegate it within your de-
partment if you have a problem. Ap-

parently Henry Petersen’ feels the

same way.

MITCHELL: What’s ' that, that he
wants out? fip

EHRLICHMAN: He would ,want to
remove himself from the process.

MITCHELL: Nice to have friends,
isn’t it?

EHRLICHMAN: Well, that’s—may
be the problem. They’re your friends
so they don’t want to, uh, they don’t
want to be in it. You know, which is,
uh, a net, a net minus [laughs] in the
whole thing: Well, I uh—

MITCHELL: Particularly after what
they went through before.

EHRLICHMAN: Yeah. Yeah. Right.
I, uh, will be glad to, you know, answer
any questions as they come along, or
keep you posted if there is a-develop-
ment. Uh, I didn’t talk to Magruder
but he was invited to come for a simi-
la_r conversation and informed, uh,
Higby to invite him (unintelligible).
But he had last night decided—you
know, his attorneys have advised’ him
and he decided to go in so that kind of
moots, you know, any conversation
that I might have with him.

MITCHELL: What, uh, what is he
going to say about what he said before
about people over here? '

EHRLICHMAN: I don’t know. e

says he’s, uh, liable for perjury and he
understands that. Now whether that
goes to anything he said in this direc-
tion, T just don’t know. I don’t think
anybody here has asked him what he is
going to say.
. MITCHELL: Uh, no, 'm not think-
ing about that, no. He has basically
perjured himself except that they
claimed that John Dean
(unintelligible) but, uh, Liddy cleaned
them; uh, but some of the statements
j:hat he has made—Well, he made them
in front of Bob and I, about Haldeman
knowing all about this, and, uh, and
Colson who—

EHRLICHMAN: Oh, I think that
was a, that was an effort to frighten
people. And, uh, uh, I have, I haven’t
talked to Bob in detail about that, but
Bob said he had, he has given another
version since which will probably
make people more worried not less
since they change their stories a lot.
But, uh, their feeling is that he’s, he’s
settled down to basically what is the
truth. And uh, at least that’s what he
says; that’s what he’s going to do, is go
in and tell the truth.

MITCHELL: He’s got these stories
that he tells me that LaRue, uh, appar-
ently was with him, ul, one phone con-
versation they had with Colson. Colson
pushed them in when—it goes on, and
on, and on, and on. '

EHRLICHMAN: Yeah, well, I have
no doubt that there were such calls,
and that, uh, he will testify to that if
he’s asked. That’s part of the thing
that I ran into in the course of this lit-
tle short course I'm having, you see;
that Colson, was, uh, urging action. I
mean he had a lot of trouble with Ma-
gruder making him do a lot of differ-
ent things he was troubled with. And
that, uh, yh, he had trouble finding out
about schedules and about what the
Democrats were saying about each
other, and- all that kind of thing. I
think one of the problems here is

that when one fellow needs to order -

intelligence he meant one thing; the
fellow who was listening . to him
thought another, uh, when he heard
the word, and that there were imper-
fect communications among people in
the whole, in the whole thing.

MITCHELL: Well,

EHRLICHMAN: What was intended




MITCHELL: This was obviously true
in Bob’s case.

EHRLICHMAN: Yeah. Yeah. So, uh,
uh, and the, and that’s Colson’s view.
That, when he called Magruder and
said, “I need intelligence,” he meant a
certain thing. Magruder may have lis-
tened to a different thing. :

MITCHELL: Yeah. That’s like he
and Hunt and Liddy and
(unintelligible)

EHRLICHMAN: He who? He,
Colson?

MITCHELL: told (unintellighle)

EHRLICHMAN: Well, that would
tend to color the definition, I suppose.
But, uh, I, uh, I obviously don’t know
what the specific conversation was, but
I know there were a number. of occa-
sions when Colson was on Magruder to
do certain things, and they didn’t all
relate to intelligence gathering.
(Unintelligible) after the
(unintelligible)

MITCHELL: Riots on the Capitol
steps and a few other things.

EHRLICHMAN: Yup. Well, let me
know what I can do.

MITCHELL: Well, what I would like
to do (unintelligible) posted.

EHRLICHMAN: I'll make sure you
do. Except that I haven’t anything
that’s nearly reliable.

MITCHELL: Yeah. (Clears throat)
Well, is anybody debriefing these wit-
nesses after the Grand Jury?

EHRLICHMAN: No. No. I'm told
that’s a violation of some section or
other. One may not solicit from a wit-
ness, so we've been very scrupulous
about doing so.

MITCHELL: Uh hugh.

EHRLICHMAN: And, uh, a lot of
what I pick up I pick up from just run
of the mine leaks, you know, press
leaks,

MITCHELL: Uh huh.

EHRLICHMAN: And other kind of
leaks, about what is reported, re-
ported, to be said here. It’s not very
good.

MITCHELL: Sure and hell was done
‘before the election. I assure you of
that.

EHRLICHMAN: Yeah. Yeah



